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TA TEDEN / TA TEDEN 

Gimnazije še 
ne hodo gradili 

Sedaj je že povsem jasno: gradnja ptujske gimnazije, za katero že 
od lam mislimo, da se ho pričela letos jeseni, se bo zamaknila. Niko 
Žibret z ministrstva za šolstvo je za Tednik povedal, da ho mi
nistrstvo pričelo speljevati postopke za gradnjo po sprejetju pro
računa - s tempa se bo parlament pričel, kot je znano, ubadati šele je
seni. Torej se ptujski gimnazijci jeseni leta 1998 nikakor še ne bodo 
mogli preseliti v novo šolsko stavbo, kot je bilo načrtovano. Po opti
mističnih napovedih naj bi bila vselitev možna leto po tem, ko bodo 
na gradbišču zabrneli prvi stroji. Ker so zaradi zamude državnega 
proračuna odloženi tudi razpisi in drugi postopki v zvezi z gradnjo 
gimnazije, je pravzaprav povsem odveč, da so se gimnazijski profe
sorji v zadnjih tednih pouka spoprijemali z načrtovanjem velikosti 
učilnic in razporeda šolskega pohištva v njih. Načrt, ki ga je pred 
dobrim mesecem predstavil arhitekt Janko Zadravec ptujski javnosti, 
je bil namreč povsem neobvezujoč osnutek. Najbrž ena od več idej, ki 
bodo pridobljene z javnim razpisom in bodo šele takrat tudi aktualne. 

Čeprav se je tako pred dobrim mesecem, ko je bila organizirana 
javna razprava o osnutku za gimnazijo, zdelo, da ni pred pričetkom 
gradnje časa za nič več, se sedaj kaže, da se Ptujčani še vedno lahko 
vprašamo, ali je izbrana lokacija v sedanjem šolskem sadovnjaku za 
postavitev nove gimnazije res najprimernejša. Nova šola, ki bo zaz
namovala življenja mnogih mladih v naslednjem tisočletju, naj bi 
bila namreč postavljena le pičlih 20 metrov od zidu sedanje stavbe 
šolskega centra. Ptujski srednješolski center, ki je že sedaj največji v 
Sloveniji, se bo tako le še povečal. Čas je tudi za vse druge razmisle
ke, ki jih na omenjeni javni razpravi ni bilo malo. Od programske 
zasnove šole, želenih nadstandardov, povsem navadnih standardov v 
učilnicah, kijih sedanji šolski center seveda ne dosega, do videza sta
vbe, ki naj bo v sozvočju s starim mestom ... 

Ptujska občina se ukvarja v tem času z drugim za mladino po
membnim dejstvom: na pobudo stranke krščanskih demokratov 
proučuje možnost za prodajo dveh šolskih zgradb, in sicer Osnovne 
šole Olge Meglic in Osnovne šole dr. Ljudevita Pivka. Vzrok za pro
dajo je v tem, da stane po izračunih gradnja dveh novih šol ravno to
liko kot adaptacija in nadgradnja obstoječih, pridobili pa bi stavbi, 
zgrajeni po sodobnih šolskih standardih in torej za pouk boljši, kot sta 
obstoječi zgradbi v središču mesta. Zaenkrat še ni znano, kje naj bi 
novi šoli gradili. Ker se lokacija tiče najširše javnosti, bi bilo dobro, 
da bi lahko starši, učitelji, strokovnjaki... sodelovali pri izboru mesta 
za novo šolo ob pravem času. Ko je namreč lokacija enkrat že spreje
la, pa četudi v tako ozkem krogu ( j . 
liot za gimnazijo, so kakršnekoli \MJSv^jJX 
spremembe veliko težje. fi^J^^C 

Šolska torba je šla v kot, sedaj bo potrebno kaj pomagati doma in tudi za 
igro bo dovolj časa. Naj žive počitnice! Foto: M. Ozmec 



AKTUALNO 

LENART / OB KRAJEVNEM PRAZNIKU 

Odprli prizidek banke 
In šporino Igrišie 
OB 801 . OBLETNICI PRVE PISNE OMEMBE LENARTA SO V LENARTU GOS
TOVALI CEUSKI GLEDALIŠČNIKI, NI PA BILO MINISTRA ZA OKOLJE IN 
PROSTOR DR. PAVLA GANTARJA • PRVO NOGOMETNO TEKMO SO POLI
TIKI IZGUBILI 

V Lenartu v Slovenskih gori
cah se je končalo praznovanje 
krajevnega praznika. Med po
membnejšimi dogodki velja 
omeniti gostovanje SLG iz Celja 
s priljubljeno Partljičevo kome
dijo Gospa poslančeva, ki je raz
grela dlani hvaležnega le-
narškega občinstva. Veliko so 
pričakovali tudi od napovedane
ga obiska ministra za okolje in 
prostor dr. Pavla Gantarja, ki naj 
bi se udeležil okrogle mize o 
perečih problemih vartva okolja 
v osrednjih Slovenskih goricah. 

Ministra v Lenart ni bilo, tako 
da se je pogovor vrtel bolj ali 
manj okoli starih dvomov in 
težav v zvezi s predvideno iz
gradnjo avtomobilske ceste po 
Slovenskih goricah. Lenarčani 
so dolgo časa zagovarjali njeno 
severno različico in mnogi pri 
tem vzrtajajo tudi zdaj. Vse več 
pa se jih strinja s ponujeno južno 
rešitvijo, tako da so meščani 
precej razdeljeni. Mnogi so pou-

P r i z J d e k e k s p o z i t u r e N K B 
M a r i b o r v L e n a r t u j e 
o d p r t . 

darili, da država spet meče kosti 
za glodanje in da s tem lažje 
uresničuje svoje načrte. Le
narčani so zato predlagali sko
rajšnji pogovor z načrtovalci tra
se in Direkcijo za ceste, pogovor 
pa je pokazal, da se pri Lenartu 
mnogi prehitro pustijo prepri

čati in speljati na drugačno pot. 
Vzrokov za takšno početje je več 
in zato bo najnovejša lenarška 
zgodba še zanimiva. 

Sicer pa so v okviru letošnjega 
praznovanja odprli asfaltno 
igrišče v preurejenem mestnem 
parku, na katerem so se v otvo
ritveni tekmi pomerili nogome
taši N K Lenart in občinski svet
niki. Slednji so tekmo gladko iz
gubili z 2:1. Velik dogodek pa je 
bila otvoritev novega prizidka 
NKB Maribor. S prenovo niso 
samo spremenili videza ekspozi
ture, temveč so posegli tudi v or
ganiziranost dela. Prostori so 
večji, nudijo veliko svetovanja, 
imajo otroški kotiček, ob vhodu 
v prenovoljeno enoto pa so na
mestili bančni avtomat. Na njem 
poteka dvig gotovine 24 ur 
dnevno, v kletnih prostorih pa 
so na voljo še šefi, v katere bodo 
lahko Lenarčani varno spravljali 
svoje dragocenosti. 

M. Toš 

DESTRNIK - TRNOVSKA VAS / OBISK MINISTRA ZA KMETIJSTVO 

Opozorili na težave 
v kmetijstvu 
v torek, 17. junija, je bil na delovnem obisku v občini Destrnik 
- Trnovska vas minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
Ciril Smrkolj. S predstavniki občine se je pogovarjal o težavah, 
s katerimi se srečujejo pri vzdrževanju melioracijskih sistemov 
in z zemljišči, ki j ih ima v najemu Kmetijski kombinat Ptuj od 
sklada kmetijskih zemljišč republike Slovenije. 

V tej občini je 1500 ha takih 
zemljišč. Ob obdelovanju teh 
kmetijskih površin in ob spravi
lu pridelkov Kmetijski kombi
nat uničuje lokalne in krajevne 
ceste, ki jih vzdržujejo krajani in 
občina. Kmetijski kombinat 
noče sofinancirati obnove in 
modernizacije cest z izgovorom, 
da plačujejo skladu kmetijskih 
zemljišč najemnino. Po besedah 
župana občine Destrnik 
Trnovska vas pa na skladu pra
vijo, da obnove in modernizacije 
cest ne morejo sofinancirati, saj 
jim ptujski kombinat za najem
nine dolguje že 78 milijonov to
larjev (dogovorjena najemnina 
po ha je 67 DEM). Da kombinat 
ne plačuje najemnin, je potrdil 
tudi minister Smrkolj. Na 
občini želijo, da bi skupaj s skla
dom odločali o najemnih po
godbah in dajali zemljo v najem 

tistim, ki bi bili pripravljeni po
ravnavati dogovorjeno najemni
no, saj so tudi kmetje v občini 
zanjo zainteresirani. Z najemom 
teh zeljišč občanom bi tudi 
zmanjšali brezposelnost, ki je v 
tej občini dosegla že 26 %. 
Dejstvo je, da kmetje, ki imajo 
zemljo v najem od sklada kme
tijskih zemljišč in gozdov, redno 
poravnavajo najemnino v višini 
od 175 do 250 D E M po hektaru. 

Pomočnik ravnatelja Kme
tijske šole Ptuj Marjan Horvat 
pa je ministru predstavil proble
mi njihove šole, s katerimi se 
srečujejo pri pridobitvi kme
tijskih zemljišč in tudi na občini 
si že dalj časa prizadevajo, da bi 
kmetijska šola dobila kmetijsko 
posestvo v Placarju. 

Albin Druzovič je ministru 
predstavil težave Lovskega 

društva Vitomarci pri pridobi, 
vanju svojega lovišča. Minister 
Smrkolj je povedal, da z njihovi, 
mi zahtevami soglaša, vendar bo 
potrebno počakati na spremem
bo zakona o skladu kmetijskih 
zemljišč in gozdov, ki ga na mi
nistrstvu pravkar pripravljajo, 
Namen spremembe zakona je 
aktivirati zemljišča za inten
zivnejšo kmetijsko proizvodnjo. 

Na vprašanje, kdaj bo končana 
denacionalizacija, pa je kme
tijski minister Ciril Smrkolj po
vedal: "Politika našega mi
nistrstva in vlade je, da se dena-
cionalizacijski postopki končajo 
čimprej in da se s tem omogoči 
normalen razvoj kmetijstva v 
občinah, kjer ta zemljišča so. 
Storili bomo vse, da bi poskušali 
tudi nekatere zaplete predhodno 
sporazumno reševati letos in v 
začetku prihodnega leta. Kom
binati se bodo morali opredeliti 
za poslovanje oziroma za delo na 
zemljiščih, ki jim bodo ostala, 
saj vse ne bo vrnjeno." 

Zmago Šalamun 

K m e t i j s k i m i n i s t e r C i r i l S m e r k o l j ( d r u g i z l e v e ) n a 
o b i s k u y o b č i n i D e s t r n i k - T j T i o v s ^ _ _ 

ROGAŠKA SLATINA 

Sedemdeset let 
Steldame RogtKka 
Naš najvidnejši proizvajalec izdelkov iz kristalnega stek
la Steklarna Rogaška iz Rogaške Slatine praznuje v 
letošnjem letu okrogli jubilej, sedemdesetletnico delo
vanja. Vrhunski izdelki izpod rok mojstrskih pihalcev in 
brusilcev stekla iz Rogaške Slatine z lepoto, kvaliteto in 
uporabnostjo krasijo prenekateri slovenski dom, znani 
pa so tudi po vsem svetu. 

Steklarstvo ima na Slovenskem precejšnjo tradicijo, saj se je 
zaradi ugodnih razmer za to dejavnost v 18. in 19. stoletju raz
vilo na Štajerskem in zlasti na Pohorju in Kozjanskem veliko 
glažut, v katerih so izkoriščali naravne danosti: bogate gozdo
ve, primerne skupke mineralov in ceneno delovno silo. 
Glažute niso dolgo delovale na istem mestu, saj so jih, ko so iz
trebili bližnje gozdove, preprosto preselili drugam. V glažutah 
so ob steklenicah za slatino izdelovali še steklovino za shranje
vanje zdravil in živil, pivsko posodje, svetila, stekleno servirno 
in jedilno posodo, steklo za šipe in še marsikaj drugega. 

Steklarna Rogaška je bila ustanovljena 1927 in je neformalna 
naslednica steklarne iz Zagorja ob Savi, ki so jo po 105 letih delo
vanja zaprli leto prej. Od tam se je v Rogaško Slatino preselil tudi 
del steklarjev, ustanovitev steklarne v cenjenem zdraviliškem 
kraju pa je jemala zgled iz nekaterih drugih evropskih zdravilišč. 

Steklarna Rogaška je danes moderno podjetje, organizirano 
kot delniška družba slovenskih lastnikov, ki zaposluje 1.700 
ljudi in ima okrog 40 milijonov dolarjev letnega prometa. Na 
osrednje mesto v njihovem proizvodnem programu sodijo iz
delki iz svinčenega stekla, ki jih večinoma oblikujejo ročno v. 
lesenih modelih, za kar je potrebna velika izkušenost in uspO' = 
sobljenost steklopihalcev, ta žlahtni postopek pa terja tudi ve
like fizične napore. Tudi dekoriranje stekla z brušenjem je v 
Steklarni Rogaška ročno delo. Na ta način obdelani izdelki so
dijo v zgornji kakovostni razred ponudbe kristalnih izdelkov 
in so dobro znani tako doma kot v ZDA, kjer ima Steklarna 
Rogaška na prestižni newyorški Madison Avenue svojo proda
jalno, pa v Italiji, Nemčiji, Avstriji, na Irskem, Japonskem? 
Hrvaškem v Kanadi , Avstraliji in drugod. 

LENART / KDO BO DEMOGRAFSKO OGROŽEN? 

lenarčani so se obrnili 
na DZ in vlado 
ZANIMIVO DELOVNO GRADIVO O RAZVOJNEM ZAOSTAJANJU CELOTNIH SLOVENSKIH GORIC SO 
POSLALI ŽUPANOM OBČIN DESTRNIK-TRNOVSKA VAS, JURŠINCI, SVETI JURIJ OB ŠČAVNICI, 
ORMOŽ, UUTOMER, GORNJA RADGONA, KUNGOTA, PESNICA, ŠENTIU, DUPLEK IN ZA NAMEČEK 
ŠE MINISTRSTVU ZA EKONOMSKE ODNOSE IN RAZVOJ 
Gradivo ima pomenljiv naslov: 
Problematika razvojnega stanja Slo
venskih goric v luči sedanjega zakona 
o spodbujanju razvoja demografsko 
ogroženih območij v Republiki Slove
niji s predlogi za izhod iz tega stanja. 
V njem Lenarčani opozarjajo, da 
bi bile Slovenske gorice z dras
tičnimi sprememmbami tovrstne 
zakonodaje močno prizadete, in se 
zavzemajo, da bi do sprejema no
vega zakona ostal v veljavi dose
danji prehodni režim "demografs
ko ogroženih območij" v Republi
ki Sloveniji. 
Opozarjajo zlasti na nekatere naja-
kutnejše probleme zaostajanja v 
razvoju Slovenskih goric in se 
zavzemajo za izdelavo ustreznega 
razvojnega programa. Čeprav to ni 
analitično gradivo, daje veliko po
datkov in sili k razmišljanju. 
V nadaljevanju pisanja razčlenju
jejo nekatera gospodarsko-razvo-
jna dogajanja v zadnjih desetletjih 

in poudarjajo, da so bile v obdobju 
1991-1993 skoraj celotne Slo
venske gorice uvrščene med demo
grafsko ogrožena območja, občina 
lenart kot tipična in morda najbolj 
slovenskgooriška pa v celoti. To 
prehodno obdobje je bilo po
daljšano do leta 1996, zdaj pa Le
nartu grozi, da bo večji del občine 
izpadel iz te druščine. Ker novi za
kon še ni sprejet, bi morali po 
mnenju Lenarčanov v letošnjem 
prehodnem obdobju podaljšati 
veljavnost dosedanje uredbe o 
določitvi demografsko ogroženih 
območij oziroma z novo uredbo 
podaljšati sedanje stanje vsaj še za 
eno leto. Če se to ne bo zgodilo, bo 
prišlo do nemogočega položaja, da 
bo med območji, kjer bo razvoj 
deležen državnih spodbud, veliko 
gospodarsko razvitih predelov, ve
lik del Slovenskih goric pa zaradi 

nerazumljivih kriterijev izven kro
ga za pospeševanje razvoja. 
Predlagajo (in najbrž računajo na 
podporo tudi v sosednjih slo-
venskogoriških občinah), da se z 
novim zakonom, ki ga je potrebno 
čimprej sprejeti, poleg spodbuje
valnih ukrepov, ki bodo uveljavlje
ni za posamezne skupine razvojno 
problematičnih območij, uvedejo 
učinkovitejši ukrepi za razvoj 
podjetništva, obrti, drobnega gos
podarstva in turizma. Prav zaradi 
tega je treba izdelati celovite raz
vojne programe, ki morajo biti bolj 
aplikativno naravnani kot leta 
1991, ko so bili preveč splošni. 
Tem pobudam dodajajo še kratko 
analizo kazalcev demografske 
ogroženosti Slovenskih goric iz vi
dika sedanjih meril in kriterijev o 
spodbujanju razvoja demografsko 

ogroženih območij. Oba kazalca 
po veljavnem zakonu (indeks rasti 
prebivalstva in staranja) kažeta še 
zadovoljivo sliko, manj ugodni so 
kazalci rasti prebivalstva. To pa so 
lahko hudo varljivi kriteriji, saj se 
v Slovenskih goricah kažejo neka
tera neugodna gibanja in se kri
terija tudi izključujeta. Indeks sta
ranja prebivalstva je praviloma 
manj ugoden v krajih z večjim 
deležem večjih kmetij, kar pome
ni, da indeks staranja ni samo od
sev demografske ogroženosti, tem
več strukture lastništva kmetijskih 
zemljišč. Veliko breme je nerazvita 
prometna infrastruktura, prebi
valstvo pa se je na podeželju ohra
nilo izključno zaradi velikih odre
kanj in prispevkov iz lastnih de
narnic. Da so njihove ocene o ne
usklajenosti kazalcev, ki izhajajo iz 
zakona, z dejansko zaostalostjo 
območja pravilne, so preverili na 
primeru ene najmanj razvitih kra
jevnih skupnosti - Cerkvenjaka v 
Slovenskih goricah, kjer bodo po 
izračunih od 15 naselij samo še 
štiri uradno demografsko 
ogrožena. To niso enostavne stva
ri, pravijo v Lenartu in pišejo, da 
je v Slovenskih goricah delež za
poslenega aktivnega prebivalstva 
prenizek in da v strukturi gospo
darstva močno prevladuje eksten
zivno kmetijstvo (delež kmečkega 
prebivalstva znaša več kot 30 
odstotkov). Ugotavljajo, da so Slo
venske gorice v izjemno kritični 
gospodarski situaciji in imajo spe
cifične razvojne probleme, zato bi 
morale biti deležne učinkovitejših 
spodbujevalnih ukrepov v gospo
darstvu, gospodarski infrastruktu
ri in družbenih dejavnostih. Pri 
oblikovanju novega zakona o 
spodbujanju razvoja demografsko 
ogroženih območij naj velja po
sebna pozornost kriterijem o do
hodkovnem stanju prebivalstva in 
visoki brezposelnosti, ki je že ne
kaj let med najvišjimi v Sloveniji. 
Za celotno območje Slovenskih 
goric je potrebno izdelati strateški 
razvojni projekt. 

M. Toš 

LENART / VSE V GOSPODARSTVU LE NI ČRNO 

Mas€om prodira v svef 
ZASEBNO LENARŠKO PODJETJE JE PRED 
KRATKIM KUPILO PROIZVODNO-POSLOVNE 
PROSTORE MARIBORSKE HIDROMONTAŽE 
O lenarškem gospodars tvu ne prebiramo vzpodbudnih poroči l . Še vedno se 
ubada z vel i l<anskimi t ežavam i in išče izhode iz kr ize. Redk im u s p e š n i m 
podje t jem se pr idružuje tudi IVlas-Com, ki je pred kratkim kupil poslovne in 
proizvodne prostore mariborske Hidromontaže na Studencih v Mariboru. 
Gre za pogumno potezo vodstva podjetja, ki ve, kaj hoče, in ki ima obetavne raz
vojne načrte. Nakup je bil dolgo načrtovan, zdaj pa so z njim uspeli pridobiti 1,3 
ha velik kompleks Hidromontaže na Studencih. To je nadaljevanje dosedanjih 
oblik sodelovanja, saj je Mas-Com prevzel veliko delavcev Hiromontaže, ki zdaj 
že opravljajo strokovna dela po vsej Sloveniji in tudi na tu jem. Z delavci Hidro
montaže je lenarško podjetje okrepilo strokovno jedro za opravljanje montaž na
jzahtevnejših del in opreme. 
V Mas-Comu je zdaj zaposlenih okoli 250 delavcev, kar je za lenarške razmere 
reko rdno ve l i ko . Od tega j ih je pr ib l ižno 100 iz bivše H id romon taže in to 
predstavlja novo usmeritev v strateških razvojnih pogledih podjetja, ki med dru
gim opravlja remontna dela tudi na jedrski elektrarni v Krškem. Postavili so se 
ob bok tuj im konkurentom in dokazali vrhunsko strokovno usposobljenost, s ka
tero se se tudi sicer izkazali na objektih HE Vrhovo, TE Brestanica, v Kidričevem 
in še kje. Ena ekipa montažerjev in strokovnjakov Mas-Coma dela tudi v BiH, in 
sicer pri remontu TE Ugljevik. 
Doslej so imeli proizvodne prostore v Studencih v najemu, kupili pa so jih s 
pomočjo in podporo Nove kreditne banke Maribor. V njih izdelujejo investici jsko 
opremo za poslovne partnerje iz Nemčije in Avstri je. To je prvi primer, da Lenart 
posega po mariborskih podjetjih in jih v bistvu pomaga reševati. 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednrka oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO -
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odqovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič - Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (grafično-tetinični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
«041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; « (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
E-poŠta: 
tednik© kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 



POROČ/mO, KOMEMriRAMO 

O B D N E V U D R Ž A V N O S T I V M O 

P T U J 

V :)OČastitev dneva državnosti je bila včeraj na 
Mestnem trgu pred Mestno hišo v Ptuju os

rednjo proslava v občini Ptuj. Pripravili so bogat 
|<ulturni program, v katerem so se predstavile slo
venske pokrajine z najrazličnejšimi izvajalci, od 
glasbe, plesa do literature. Po enournem proga
ma, ki se je začel ob 19. uri, se je ob dvajsetih 
pričel svečani zaključek teka, ki so ga člani 
tekaškega kluba maraton pripravili ob mejah 
Slovenije. Sledil je že tradicionalni sprejem v 
poročni dvorani Mestne hiše. 

T D P T U J Z A O B Č I N S K I 

P R A Z N I K 

V program drugega praznika mestne občine 
Ptuj petega avgusta se želi aktivno vključiti 

tudi Turistično društvo Ptuj. Pripravilo je zanimiv 
program turističnega tedna, ki naj bi se začel 
prvega in končal petega avgusta, ko bo svečano 
odprt nov most za pešce čez Dravo v Ptuju. Med 
drugim predloga, da bi turistični teden začeli z 
odprtjem sejma domačih obrti, ki bi potekal na 
Slovenskem, trgu in v Prešernovi ulici, izvedli pa 
noj bi tudi več zanimivih prireditev ob Dravi in no 
Dravi, vključno s turistično nočjo. V razmislek 
daje tudi predlog za poimenovanje novega mos
ta, ki naj bi se imenoval Sončni most. 

N A M E S T O P R O S L A V E V 

H U M A N I T A R N E N A M E N E 

Iz mariborske bolnišnice poročajo še o enem 
humanitarnem dejanju. Inštitut za varstvo pri 

delu in varovanje okolja Maribor, ki letos praznu
je 30-letnico uspešnega dela, jim je podaril 
500.000 tolarjev za nakup transportnega respi-
ratorjo za potrebe odseka za intenzivno nego in 
terapijo dojenčkov in otrok kliničnega oddelka za 
pediotrijo. V mariborski bolnišnici so še kako 
hvaležni Inštitutu za varstvo pri delu in varovanje 
okolja Maribor, ki se je namesto proslave ob 30-
letnici odločil za financiranje nakupa nujno 
potrebnega medicinskega aparata za najmlajše. 

3 1 . S E J A M E S T N E G A S V E T A 

P T U J 4 . J U L I J A 

Predsedstvo sveta mestne občine Ptuj je na seji 
18. junija določilo datum in dnevni red 31 . 

redne seje, ki bo 4. julija in na kateri bodo 
predvidoma razpravljali o 15 točkah dnevnega 
reda, med drugim o prostorskem delu plana 
mestne občine (zato bo seja v juliju in ne že v ju
niju), ki še ni bil verificiran in se nanaša na traso 
obvoznice. Od drugih točk dnevnega reda velja 
omeniti osnutek odloka o ustanovitvi sveta upo
rabnikov javnih dobnn in poročila o poslovanju 
Komunalnega podjetja, čistega mesta ter Podjet
ja za stanovanjske storitve Ptuj. 

S R E Č A N J A S T A R E J Š I H V Č E T R T I 

J E Z E R O 

V mestni četrti Jezero bodo srečanja starejših 
občanov pripravili ločeno po bivših krajevnih 

skupnostih. V soboto popoldan je bilo v gostilni 
Lužnik na Ormoški v Ptuju srečanje starejših iz 
bivše krajevne skupnosti Tone Znidarič, v Budini-
Brstju bo srečanje v domu krajanov v Budini 27. 
junija, v Spuhlji pa predvidoma 29. junija. V 
mestni četrti Jezero živi okrog dvesto starejših od 
70 let. 

P R V A O C E N A N A D V S E 

S P O D B U D N A 

1 9. junija je Ptuj prvič v okviru letošnje akcije 
Tunstične zveze Slovenije za najbolj urejeni 

kraj obiskala 4-članska komisija Tunstične zveze 
Slovenije. Ugotovila je, da je Ptuj eden najlepših 
in najbolj urejenih krajev v Sloveniji. To pa še ne 
pomeni, da je brez napak v okolju. Ptujske turis
tične in druge delavce, ki so odgovorni za ureje
nost okolja, je opozorila na nekaj zelo očitnih na
pak. Pri tem že zlasti izstopa mestna tržnica, ki je 
vse prej kot čista. Nedopustno je tudi, da je mes
to, ki se ponaša s petimi naslovi najbolj urejene
ga kraja, brez odprtega javnega stranišča. Nihče 
komisiji Turistične zveze Slovenije tudi ni znal po
jasniti, zakaj je tako. Pred nekaj leti je občina 
vložila znatna sredstva ureditev javnega stra
nišča, sedaj pa je zaprto. 

V S O B O T O V P T U J S K I H 

T E R M A H 

Ob začetku poletne kopalne sezone bodo v 
ptujskih Termah že tretje leto zapored pripra

vili celodnevno zabavno prireditev z veliko me
hanske glasbe in spremljajočimi aktivnostmi, ki 
jih bodo izvajali balonarji, ptujski letalci, po
tapljači in nekateri drugi, družabne igre s 
privlačnimi nagradami pa bo pripravil plavalni 
klub Ptujske toplice. Prireditev bo v nedeljo, 29. 
junija, ko bodo v ptujskih Termah pričeli tudi z 
nočnim kopanje, ki bo celo kopalno sezono ob 
četrtkih, petkih, sobotah in nedeljah. 

J U T R I P E T U I N D A N 

Trgovsko podjetje Petlja, d.o.o., Ptuj pripravlja 
za jutri že tradicionalni Petljin dan, ki ga bodo 

začeli s srečanjem poslovnih partnerjev, nadalje
vali pa z veseličnim delom za poslovne partnerje 
in kupce, ki nakupujejo v prodajalnah Petlja. Ob 
18. uri bo Kaličopko, ob 20. uri pa se bo začel 
igrati ansambel Agropop. 

V S O B O T O I N N E D E U O N A 

P T U J S K I T V 

Na programu bo posnetek izbora najlepše Slo
venke za mis Evrope. Oddaja bo na sporedu 

v soboto ob 21 . uri, v nedeljo pa ob 1 0. 
Pripravila: MG 

G O V O R I S E . . . 

se je v starem mestu ob 

^ravi srečalo 150 kriminalis

tov. Glede na zadnja in vse po

gostejša poročila o nečednih 

poslih v mestu in okoli njega so 

^ili menda kriminalisti kljub 

Množičnosti v primerjavi s kri

minalci še vedno v manjšini. 

. . ; D A svetniki i^^karski 

občini razmišljajo tudi o poli

caju, ki bi umirjal promet pri 

Zavodu^^ajbolj pravšen bo 

^kše^^jneni večina. Nekomu 

pa se je le utrnila misel in bese

da o letečem policaju. To bi 

ila odlična in praktična po-

*gruntavščina. Morda pa misli

jo najeti kakšno ujedo, ki ho 

prometne nepridiprave od zgo

raj opozarjala z ostrim klju

nom. Del svetnikov si je pred 

dnevi to možnost že ogledal iz 

ptičje perspektive. 

. . . D A je imela skupina Šukar 

v tej občini pred kratkim 

dobrodelni koncert. Ker je v 

tem pustno-ciganskem kraju 

mnogo lepih "šukaric", so imeli 

s seboj poln prtljažnik mentol 

bonbonov. 

. . . D A pa se ormoški svetniki 

ubadajo tudi s pogrebnimi 

svečanostmi in se ob tem 

sprašujejo, kdo naj skrbi za 

povožene domače živali. Mor

da bodo ustanovili živalsko 

pogrebno podjetje, pokopališče 

ter hov hov - mijav mijav 

godbo. Samo da bo svečano. 

. . . D A bodo imeli v občini z vi-

dovsko nedeljo prihodnje leto 

na prvi pomladni dan dan 

žalosti. Letos so Zeleni in 

župan posadili vrbo žalujko, 

pa se ta ni prijela. 

. . . D A so imeli v dotični občini 

pred dnevi svetniški piknik in 

to pri haloški gasilski trojki. 

Počeli so tisto, kar počno gasil

ci po gašenju požara. 

ROGOZNICA / NADOMESTNE VOLITVE ČLANA ČETRTI 

Volilna opravila kol 
pri rednih volitvah 
27. julija bodo v primestni četrti Rogoznica nadomestne volitve za člana sveta 
primestne četrti Rogoznica, ker je enemu članu sveta četrti prenehal mandat. 

Skladno z zakonom o lokalnih 
volitvah je bilo zato potrebno 
razpisati nadomestne volitve v 
volilni enoti, kjer je bil izvoljen 
član, ki mu je prenehal mandat. 
Volitve je razpisala volilna ko
misija mestne občine Ptuj v pet
najstih dneh od ugotovitve sveta 
primestne četrti Rogoznica, da je 
prenehal mandat enemu od čla
nov sveta te četrti. Rokovnik pri 
nadomestnih volitvah je takšen 

kot pri rednih volitvah. Volilna 
opravila so se pričela 27. maja, 
ko so bile volitve razpisane in ko 
je tudi začel teči 60-dnevni rok 
za njihovo izvedbo. Ker zborov 
volivcev ni bilo, bodo predlaga
telji kandidatov stranke in voli
vci s podpisovanjem. Zadnji dan 
za vložitev kandidatur volilni 
komisiji mestne občine Ptuj je 
prvi julij do devetnajste ure. 
Predčasno glasovanje bo med 22. 

in 24. julijem na sedežu občinske 
volilne komisije vsak dan od 9. 
do 17. ure. Vsi volivci, ki se zara
di bolezni ne morejo oglasiti na 
volišču, lahko vložijo pri občins
ki volilni komisiji zahtevo, da 
želijo glasovati na domu. Glaso
vanje na domu bo potekalo 24. 
julija oziroma tri dni pred glaso
vanjem na volišču. 

MG 



ZANIMIVOSTI, KEPORTAZE 
MAJŠPERK/ OB DNEVU DRŽAVNOSTI 8 , 6 KM CEST IN NOVI MOST 

Haloze se dvigalo iz blata 
v občini Majšperk so dan državnosti proslavili minulo soboto, 
21 . junija, popoldne, ko so svečano odprli štiri pomembne pri
dobitve na področju cestne infrastrukture, vredne okoli 150 
milijonov tolarjev. Minister za promet in zveze Anton Bergauer 
je skupaj z majšperškim županom Francem Bezjakom in 
predsednikom gradbenega odbora Antonom Butolenom okoli 
štirina)stih svečano odprl 3,2 km dolg asfaltiran odsek lokalne 
ceste Zale - Varvasela. Slabo uro pozneje sta minister in župan 
svečano odprla novi most na regionalni cesti v Zgornji Sveči. 
Ob 15. uri je bila na Ptujski Gori sveta maša za domovino. Med 
ne številnimi udeleženci je bil tudi predsednik SKD Lojze Pe
terle, ki je po 16. uri skupaj s pomočnikom direktorja Družbe 
za ceste Petrom Oreharjem in majšperškim županom svečano 
odprl 1 km dolg asfaltiran odsek lokalne ceste Stogovci - Sla
pe, okoli 18. ure pa skupaj s predsednikom gradbenega odbora 
Jakobom Pršuhom še 4,4 km dolgo asfaltirano lokalno cesto 
Poluce - Jelovice na Bolfenku, kjer j e bila tudi osrednja 
občinska proslava ob dnevu državnosti. 

Čeprav so Haloze še vedno 
med manj razvitimi območji 
Slovenije, se z gradnjo asfaltnih 
cest počasi, a vztrajno dvigajo iz 
blata. Tudi minister Anton Ber
gauer je ob odprtju prvega odse
ka lokalne ceste v Varvaselih 
ugotovil, da so ceste za 
haloškega človeka še posebej po
membne, saj povezujejo hrib z 
dolino in Haloze s svetom, zato 
je posebej čestital domačinom, 
ki so z odrekanjem in prostovol
jnim delom zbrali 5 milijonov 

ali skoraj četrtino sredstev za 
cesto, ki je veljala dobrih 21 mi
lijonov tolarjev. Da Haložani ni
majo samo leve, ampak tudi des
no roko, je zagotovil tudi 
predsednik gradbenega odbora 
Anton Butolen, ki je dodal, da 
so v težko pričakovano cesto od 
Žal do Varvasel poleg žuljev 
vgrajeni tudi težko prigarani 
prihranki; skopa haloška zemlja 
namreč ne zagotavlja dovolj zas
lužka za preživetje, zato so si pri
siljeni služiti kruh s trdim de-

N o v i m o s t n a r e g i o n a l n i c e s t i v Z g o r n j i S v e č i s t a 
o d p r l a m i n i s t e r z a p r o m e t i n z v e z e A n t o n B e r g a u e r 
i n m a j š p e r š k i ž u p a n F r a n c B e z j a k 

N o v a a s f a l t n a c e s t a s e v i j e o d Z a l d o V a r v a s e l . lom v tovarnah, podjetjih in s 
priložnostnimi deli. Novo as
faltno cesto so domačini opremi
li z lično izdelanimi leseni 
kažipoti, ki že pri odcepu pri 
Dobrini opozarjajo na kraje v tej 
dolinici. 

Karavana gostov, županov 
sosednjih občin in občinskih 
funkcionarjev se je mimo sanira
nega plazu v Vodolah, vrednega 
15 milijonov tolarjev, ustavila na 
regionalni cesti Majšperk - Ro
gatec, ki jo odslej krasi sodobno 
grajen most z delno urejeno stru
go potoka Škraška. Kot je ob 
svečanem odprtju dejal 
majšperški župan Franc Bezjak, 
ta potok ob pomladnih nalivih 
pogosto naraste in zapusti svojo 
strugo. Zato bo novi most zago
tavljal večjo varnost pred mo
rebitnimi poplavami. Investicija 

je veljala nekaj nad 30 milijonov, 
sredstva pa je zagotovila družba 
za državne ceste. 

Po maši za domovino so okoli 
16. ure svečano odprli asfaltiran 
kilometrski odsek Slape - Stogo
vci na regionalni cesti Majšperk 
- Tržeč, ki je veljal dobrih 35 mi
lijonov. Zupanu Francu Bezjaku 
sta se pri svečanem rezanju vrvi
ce pridružila poslanec v držav
nem zboru in predsednik SKD 
Lojze Peterle ter pomočnik di
rektorja DDS Peter Orehar. 
Domačini pa kljub slavnostne
mu trenutku in veselju niso 
mogli skriti razočaranje, ker je v 
državnem proračunu zmanjkalo 
denarja še za dobrih 800 m asfal
ta v nadaljevanju te ceste. Tako 
je na obeh regionalkah v 
majšperški občini ostalo še 
dobra 2 km makadama. Poto

lažiti so se morali z županovo 
obljubo, da si bo na ministrstvu 
za promet in zveze še naprej pri
zadeval za čimprejšnjo modern
izacijo teh prometnic. 

Najdaljši, 4,5 km dolgi odsek 
lokalne ceste od Poluc do Jelovic 
pa so odprli na osrednji sloves
nosti na vrhu Jelovic pri Bolfen
ku okoli 18. ure. Številnim gos
tom in domačinom so se v 
pridružili številni nastopajoči. 
Predsednik gradbenega odbora 
Jakob Peršuh je povedal, da je od 
ideje do realizacije za izgradnjo 
ceste na Jelovice minilo le leto 
dni. Investicija je veljala skoraj 
47 milijonov, domačini pa so 
skupaj z delom zbrali prek 9 mi
lijonov, od tega s 94 pogodbami 
7,1 milijona, s 131 položnicami 

pa še blizu 1,4 milijona dodatnih 
sredstev. Novo cesto je blagoslo
vil pater gvardijan Maks 
Klajnšek. 

Majšperški župan Franc 
Bezjak je v prvem delu 
slavnostnega govora opozoril na 
štiri pomembne pridobitve, na 
skupaj dobrih 8,6 km novih as
faltnih cest in novi most, v dru
gem delu pa je misli osredotočil 
dnevu državnosti. Z bogatim 
kulturnim sporedom so uradno 
slavje sklenili člani mešanega 
pevskega zbora sv. Miklavža iz 
Majšperka, ki ga vodi Stanko 
Veldin, tamburaški orkester 
K U D Vitomarci pod vodstvom 
Vide Toš ter ljudske pevke in 
godci. 

M. Ozmec 

Ker so prireditve ob dnevu 
državnosti v majšperški 
občini potekale v organizaciji 
krščanskih demokratov, so se 
po prvem delu sobotnih otvo
ritev ob petnajstih zbrali v 
cerkvi na Ptujski Gori, kjer je 
bila maša za domovino. Med 
zbranimi verniki je bil tudi 
predsednik S K D Lojze Pe
terle. Nekatere udeležence je 
presenetila župnikova očitno 
politično obarvana pridiga, 
saj je bilo med drugim slišati: 
"VSloveniji vladajo neke temne 
sile, ki bi se jim trebalo upreti -
pa ne z jezikom ali orožjem, am
pak s svetostjo. Ni nam vseeno, 
čigava bo naša dežela na sončni 
strani Alp na pragu novega 
tisočletja." Ter nekoliko 
pozneje: "V naši mladi deželi 
ne smemo dopustiti, da nam 
bodo brezvemi ljudje vzgajali 
mladi rod." 

S v e č a n o s t o b o d p r t j u k i l o m e t r s k e g a o d s e k a n o v e 
c e s t e o d S l a p d o m a k a d a m a p r i S t o g o v c i h 

O s r e d n j a s l o v e s n o s t j e b i l a n a j a s i p o d c e r k v i j o s v . 
B o l f e n k a n a J e l o v i c a h . Foto : M . O z m e c 

ZAGOJICI / RIBIŠKO TEKMOVANJE 

Imeli 50 dobro vabo 

Z m a g o v a l c i l e t o š n j e g a d r ž a v n e g a r i b i š k e g a t e k m o 
v a n j a m e d u p o k o j e n c i . Fo to : L a u r a 

Letošnjega šestega državnega ribiškega prvenstva upokojencev 
v Mariboru so se ponovno udeležili tudi člani Društva upoko
jencev Zagojiči in med štiriinštiridesetimi ekipami iz vse Slove
nije postali letošnji prvaki. Udeležili so se vseh dosedanjih 
ribiških tekmovanj, letošnji odličen rezultat pa j im daje novih 
moči za sodelovanje na tovrstnih tekmovanjih. Že prihodnje 
leto bodo zagojiški upokojenci gostitelji 7. ribiškega prvenstva. 

Ekipo so sestavljali: Jože Vajda, Anton Jurič, Franci Veršič in 
Ivan Casek, Franc Jurič pa je bil v ekipi kot rezerva in šofer. Tako 
dobrega rezultata skorajda niso pričakovali, zato je bilo ob koncu za
dovoljstvo v ekipi še toliko večje. Član ekipe Jože Vajda je povedal, 
da so imeli letos srečno roko in boljšo vabo, saj so ob koncu ulovili 
nekaj pravih velikank. 

Zagojiškim upokojencem pa prvo mesto prinaša tudi obveznost, 
saj bodo prihodnje leto organizatorji državnega ribiškega prvenstva 
upokojencev v lovu rib s plovcem in do takrat morajo za tekmovanje 
najti primerne prostore. Za pomoč so že zaprosili DU Ptuj , skupaj z 
njimi pa naj bi tekmovanje pripravili na širšem ptujskem območju. 

r . Mohorko 



ZAMIMIVOSTh REPORTAŽE 

BUDIMPEŠTA / IGRE BREZ MEJA 

fuksijam za las ušla zmaga 
v soboto so v Budimpešti na 

jgrah brez meja nastopili 
predstavniki Ormoža. Dekleta 
in fantje so se odlično odrezali, 
saj so s 67 točkami osvojili dru
go mesto, prav lahko pa bi se 
2godiIo, da bi zmagali, saj so za 
Portugalci zaostali le eno 
točko. 

Naše tekmovalce je v Budim
pešti bodrilo veliko število 
Ormožanov in mirno lahko 
rečemo, da so s harmoniko in 
klarinetom naredili pravo 
prieško vzdušje ter preglasili 
celo domače navijače, ki jih je 
bilo največ. Tekmovalci so imeli 
kar malce treme. Kako tudi ne -
njihovo početje bo na malih zas
lonih spremljalo najmanj 20 mi
lijonov gledalcev nacionalnih te
levizij in kdove koliko še preko 

satelitov. Madžari so se pri 
pripravi scene zelo potrudili in 
so pustili domišljiji prosto pot. 
Gledalci so bili razdeljeni v sek
torje po barvah ekipe, za katero 
so navijali. Naši so bili odeti v 
drese barve fuksije. Same igre so 
bile tudi zelo zanimive, zahteva
le pa so veliko spretnosti, fizične 
moči in sreče. Igralci in gledalci 
so se zabavali ob veselih kostu
mih in živih barvah, ki so po 
začetnem ognjemetu zažarele na 
prizorišču. Snemanje je trajalo 
skoraj šest ur, dolžina predvaja
ne oddaje pa bo dobro uro. Po 
polnoči je že marsikateri koren
jak klonil in se je za trenutek 
zazdelo, da-je navijačem zman
jkalo moči. Vendar to je bil le 
trenutek ali dva, nato so nadalje
vali še z večjo silo. 

Ormožani so bili s svojim so
delovanjem na igrah in predsta
vitvijo občine zelo zadovoljni. 
Igre brez meja so predvsem 
sproščena zabava, druženje in ne 
tekmovalni šport. Vseeno pa je 
kot senca na obrazih Ormožanov 
obvisela tista nesrečna ena 
točka, ki jih je ločevala od zma
ge. V priprave za nastop so tek
movalci in člani odborov vložili 
veliko dela in truda, ki sta bila 
tudi poplačana. 

Več o samih igrah, nastopih in 
izjavah naših tekmovalcev, o 
tem, kako je teknilo ormoško 
vino in kdo je po zabavi končal v 
bazenu, pa lahko preberete v 
naslednji številki Tednika. 

vki O r m o š k a e k i p a j e v B u d i m p e š t o v z e l a d o b r o v o l j o i n h a r m o n i k o . 

P T U J / BERNARDA PULKO SE JE POSLOVILA 

Sanje s e uresniiuiejo 

B e r n a r d a J e k r e n i l a n a p o t v s p r e m s t v u n a j m l j a š i h k o l e s a r j e v K K P e r u t n i n a . 
Foto : M a r t i n O z m e c 

Ptujčanka Bernarda Pulko je v četrtek opoldan začela svoje 
dvoletno potovanje, ki g a j e poimenovala Po zemlji okoli sonca. 
Pred poslovno stavbo Perutnine v Ptuju, ki je med njenimi 
glavnimi sponzorji, so jo pričakali številni Ptujčani, prijatelji 
od blizu in daleč in ji zaželeli srečno pot. Od nje sta se poslovili 
tudi mama Tea in sestra IVina. 

Direktor Perutnine Ptuj dr. 
Roman Glaser ji je dal simbo
lično popotnico, v kateri so Pe-
rutninini izdelki, spodbudne 
besede pa sta ji izrekla še ptujski 
župan dr. Miroslav Luci in di
rektor družbe Radia Tednik 
Ptuj Franc Lačen, saj se Bernar
da ukvarja tudi z novinarstvom. 
Bernarda je omenjeno pot okoli 
sveta prijavila tudi v Guinnesso-
vo knjigo rekordov, in sicer kot 
prvo žensko vožnjo s težkim 
650-kubičnim motorjem okoli 
sveta - ta bo po njenih ocenah 
merila devetdeset tisoč kilomet
rov, in če ji bo uspelo, bo tudi 

najdaljša ženska samostojna 
vožnja z motorjem. Zato je v 
četrtek kot začetek poti vpisala 
prvi kraj - rodni Ptuj. 

Ker je Bernarda znana po tem, 
da ima rada slaščice, so ji Ptujske 
pekarne in slaščičarne podarile 
torto, prijatelji pa šampanjec, na 
katerega je napisala datum od
hoda, zatem pa so ga spravili na 
varno do njene vrnitve. 

Bernarda je ob slovesu poveda
la, da je dobro pripravljena in da 
vsem obljublja, da bo pazila 
nase. Dve leti bo komunicirala 
preko medijev, potem pa bo 
začela drugačno življenje. 

V spremstvu mlajših kolesar
jev ptujskega kolesarskega kluba 
in motoristov motorističnega 
kluba Kurent se je odpeljala in 
poslovila od Ptuja. Z letalom je 
nadaljevala pot v New York. 
Tam bo ostala dober mesec v 
privatni šoli za otroke s posebni
mi potrebami in se posvetila štu
diju. Nekaj tednov si bo nabirala 
moči s kondicijskimi priprava
mi ter se nato podala na Antarti-
ko. V tem času si bo morala us
posobiti svojega edinega spre
mljevalca v teh dveh letih - zanj 
je poskrbel generalni sponzor 
Tehnounion avto - to je motor 
BMW F650 ccm, ki so ji ga skr
bno opremili in priredili za tako 
zahtevno preizkušnjo. Projekt 
bo zaokrožila do prihoda novega 
tisočletja z izidom knjige. 

Bernarda Pulko je tako začela 
uresničevati svoje sanje, dvolet
no pot okoli sveta. Ob koncu je 
svojo pot s svojim tempara-
mentnim, nagajivim duhom op
ravičila takole: "Ne nazadnje 
sem rojena v znamenju bika, ki 
mora biti vedno v gibanju. In to 
je tudi moje darilo za rojstni 
dan, ki so mi ga omogočili moji 
sponzorji." 

MS 

B e r n a r d a P u l k o p r e d o d h o d o m z m a m o i n s e s t r o 

L O V R E N C N A D R A V S K E M P O L J U / 
SREČANJE N E K D A N J I H S O Š O L C E V 

N e k d a n j i l o v r e n š k i u č e n c i p r e d s t a r o š o l o , z r a v e n n j i h J e ž u p n i k J a k a F i -
d e r š e k , r o j a k i z A r g e n t i n e . Foto : L a n g e r h o l c 

Pogledali 
v staro 
šolsko 
kroniko 

v Lovrencu na Dravskem pol
ju so se minulo soboto srečali 
nekdanji učenci lovrenške hiše 
učenosti, letniki 1932. Že 51 let 
je preteklo od takrat, ko so 
zadnjič sedli za šolske klopi, zato 
je bilo druženje po dolgih letih še 
toliko zanimivejše. Na srečanje 
je prišlo le šestnajst nekdanjih 
sošolcev. 

Po mnogih letih zaključka os
novne šole so srečanje pripravili 
Anica Murko, Marija Bauman 
in Ciril Murko predvsem zaradi 
lepih spominov na nekdanje 
sošolce. Trinajst jih je že umrlo 
in teh so se spomnili pri sveti 
maši v farni cerkvi. Ogledali so 
si še nekdanjo staro lovrenško 
šolo, tam za spomin naredili fo
tografske posnetke, pogledali v 
šolsko kroniko in se pozno po
poldan odpravili v gostilno Zu-
panič, kjer so nadaljevali z vese
lim delom srečanja, obudili spo
mine na osnovno šolo in leta 
mladosti, potem pa si obljubili, 
da se čez nekaj let ponovno sni
dejo. 

T. Mohorko, 



KULTURŠk, IlOBttAlEVAMiE 
VELIKA NEDEUA/ JUTRI PREMIERA MIKLOVE ZALE 

Gledališki s p e l r f c i l r e l 

na prostem s 140 
nastopaloiimi 
Miklova Zala je gledališko delo, ki zmeraj pritegne k sodelo
vanju veliko nastopajočih in k ogledu prav tako množico 
obiskovalcev. Vendar takšne uprizoritve, kot jo nameravajo 
odigrati na prostem pri Veliki Nedelji , tod okoli še ni bi lo. 
Že to, da bo na prostem, je redkost, kaj šele število nastopa
joč ih . Prosvetno društvo S imona Gregorčiča Velika Nedelja 
je namreč angažiralo kar 140 nastopajočih, na prizorišču pa 
bo celo 20 konjev. Za celotno društvo, predvsem pa njegovega 
predsednika Tončka Žumbarja, in za režiserja predstave Lo
jzeta Matjašiča je letošnja uprizoritev Miklove Zale izjemno 
velik in zahteven projekt. Premiera bo jutri ob 21 . uri. 

S projektom Miklove Zale so 
se v društvu pričeli ukvarjati že 
lani, letos februarja pa pričeli 
vaje. Danes, ko je le še dan do 
premiere, je na trgu pred šolo in 
cerkvijo pri Veliki Nedelji že vse 
nared - pet različnih prizorišč z 
velikimi kulisami, posebej za to 
priložnost izdelana tribuna s 500 
sedeži in vse drugo. Pripravljena 
sta tudi že glavna igralca, Peter 
Kirič in Darja Kosi, ter drugi 
igralci in nastopajoči. V glavnem 
so to domačini, torej Veli-
konedeljčani, domači moški ok
tet, folklorna skupina iz Podgor
cev, jahalna šola iz Skorbe in 
tehnična ekipa, ki ji bo izdatno 
pomagal Ormožan Danilo Iva
nuša. Danilo Ivanuša bo skrbel 
za svetlobne efekte, tesni 
pomočniki režiserja in glasbene
ga opremljevalca ter igralca Lo
jzeta Matjašiča pa so še Marta 
Frangež, ki je priskrbela kostu
me, Slavko Cvetko, čigar skrb je 
bila scena, Marjan Cvetko, ki se 
ukvarja z reklamo, in seveda 
predsednik društva Tonček 
Zumbar. 

Tokratna uprizoritev Žižkove 
gledališke priredbe Sketove po
vesti Miklova Zala je že četrta 
uprizoritev tega prosvetnega 
društva. Društvo, ki obstaja že 
103 leta, je Miklovo Zalo uprizo
rilo prvič leta 1928, nato leta 
1950 in 1989. Vse tri predstave 
so bile pripravljene na odru, to
krat pa bodo znamenito ljudsko 
igro odigrali prvič na prostem. 

Lojze Matjašič: "Sam sem si 
ogledal Miklovo Zalo na pros
tem samo enkrat, in sicer leta 

1947 v Mariboru. Uprizoritev na 

prostem je povezana s posebnimi 

P r e d s e d n i k P D S i m o n a 
G r e g o r č i č a _ V e l i k a 
N e d e l j a T o n č e k Ž u m b a r 

R e ž i s e r p r e d s t a v e 
M i k l o v a Z a l a i n i g r a l e c 
L o j z e M a t j a š i č 

organizacijskimi zahtevami, 
nastopati mora veliko ljudi, da je 
kaj videti, posebej smo se morali 
posvetiti tudi ozvočenju, tribu
nam ... Prizorišče sem izbiral 
med štirimi možnimi in se na 
koncu odločil za trg pred šolo in 
cerkvijo, ki je še najbolj funkcio
nalen. Tu smo postavili pet 
različnih scen z velikimi kulisa
mi. Vse bodo dobro vidne s po
sebej za to zgrajenih tribun." 

Tonček Žumbar: "Tribune 
bodo sprejele 500 gledalcev, 
bomo pa pripravili še dodatne 
stole in klopi, če bi kateri večer 
bilo obiskovalcev še več. Vstop
nina bo 1000 tolarjev, za šoloob
vezne otroke pa 600. Predstava 
bo trajala dve uri in pol in je za
res zahtevna po vseh plateh. 
Predračun za predstavo je 3,1 
milijona tolarjev, kar se nam je v 
začetku zdelo zelo veliko, sedaj 
pa kaže, da smo ravno prav 
izračunali. Sicer pa je celotno 
naše delo, delo vseh nastopa
jočih, povsem ljubiteljsko." 

In to daje velikonedeljksemu 
projektu še posebno vrednost. 
Za tako velik gledališki spekta-
kel so se odločili zaradi prihaja
joče 70-letnice dramske sekcije, 
ki jo bodo obeležili prihodnje 
leto, takrat pa bo dopolnil 70 let 
tudi režiser Lojze Matjašič. 
Samo pri Veliki Nedelji je doslej 
režiral 20 gledaliških del, v mno
gih je igral tudi sam. V zadnjem 
času je najodmevnejša Zadrega 
za zadregoj, ki so jo uprizorili že 
47-krat. Z njo so nastopili na lju
biteljskih odrih po vsej Sloveni
ji, pa tudi na avstrijskem 
Koroškem. 

Miklovo Zalo bodo torej pre-
mierno uprizorili jutri, 27. juni
ja, ob 21. uri, nato pa še v soboto 
in nedeljo, 28. in 29. junija, ter 
4., 5. in 6. julija, vedno ob 21. 
uri. V primeru močnega in dol
gotrajnega dežja bodo vstopnice 
veljale za katero izmed pri
hodnjih predstav. 

Milena Zupanli 

PTUJ / SESTI ŽENSKI VEČER 

Snamle s Sonjo VoHo/en 
V hote lu Mitra smo se tretji četrtek v juniju še zadnjič 
pred poč i tn icami zbrale ženske na svojem večeru. Gostja 
večera j e bi la pesn ica Sonja Votolen . Pogovor j e vodila 
Branka Bezeljak-Glaser. 

"Pogovarjati se o pesmih je silno 
težko, kajti pesem moraš začutiti." 
Tako nam je povedala pesnica, 
ki je dolgo skrivala svoje 
občutke in jih objavljala celo 
pod psevdonimi, da ne bi kdo 
spoznal, kakšne stiske in želje se 
javljajo v ženski. O ženskih 
občutjih se namreč ni veliko go
vorilo in še danes poskušajo ne
kateri ovrednotiti poezijo z izra-
zoom "ženska poezija" kot 
manjvredna ali vsaj ne toliko po
membna, kot je lahko poezija 
moškega. 

Ali je res tako? Gospa Sonja je 
prepričana, da je tako vredno
tenje krivično. Obstaja namreč 
samo slaba in dobra poezija. Pes
nica piše, ker mora pisati, ker 
mora svoj nemir preliti na papir. 
Posem dolgo zori v njej, in ko jo 
napiše, je več ne popravlja, ker je 
takrat že dozorela. Ne razmišlja 
o zunanji obliki pesmi. 

Voditeljica večera je v pogovor 
ves čas vključevala tudi druge 
poslušalke, tako da je večer izz
venel v pogovor, ki bi lahko tra
jal in trajal. Pesmi so se dotakni
le vsake od poslušalk, v vsaki je 
vzvalovalo čustvo, ki ga je pesni
ca nakazala z utr inkom iz nara
ve, s prispodobo o sreči, spomi
nu. K občutenemu doživetju 
njene poezije sta pripomogli nje
ni prijateljici in članici prosvet
nega društva Hotinja vas Jožica 

Coif in Rosana Smogavec-
Vodušek, ki sta recitirali njene 
pesmi in kratko prozo. 

Večer se je iztekel. Nismo se 
mogle raziti, pogovor se je nadal
jeval v prijetno kramljanje o vlo
gi učitelja, ki lahko prvi spozna, 
kaj se skriva v človeku. Njej je 

razrednik pomagal, da se je us
merila v šolo, ki si jo je želela, 
tudi ona je danes učiteljica. 
Kako srečni so lahko otroci, ki 
se jim učitelj predaja z vso svojo 
energijo! "Otroci te izčrpajo, zato 
se moraš ponovno polniti z energi
jo." 

Pesnica najde svoj mir in svojo 
pozitivno samoto v svojem 
delčku narave, kamor hodi po 

svojo moč in potrditev. "Ko ugo. 
toviš, da hočeš biti ti Ti, te nič več ne 
ovira, da tega ne bi dosegel. Najprej 
pa moraš hoteti. Vedela sem, kaj 
hočem. Želim biti popoln posamez
nik, četudi na račun bolečine. Treba 
se je boriti. Ključni korak v življen
ju moraš napraviti sam, četudi za 
ceno nerazumevanja okolice. Spre
meniti moraš sebe, drugih ne moreš 
spreminjati. Vzeti jih moraš takšne, 
kakršni so." 

Poslušalke smo odšle s tega 
večera prijetno razčustvovane. 

Ženski večer, ki se je iztekel v 
občutenje poezije. Kako malo 
časa si vzamemo, da bi se 
odtegnile od vsakdanjih krutosti 
in prebiranja črne kronike! Svet 
je bogat, moč v naravi je neiz
merljiva. Narava nas čaka, ne
vsiljivo vabi in daje, daje. Samo 
vzeti, jemati je treba, da lahko 
daješ drugim. Tega vsakdo ne 
zna. Ne pomaga bežati, tišino 
okoli sebe moraš napolniti sam s 
seboj. 

Prepričana sem, da se bomo je
seni ponovno srečale, saj je 
druženje zaživelo. Srečevale smo 
se ženske vseh generacij, vseh 
poklicev in vseh nazorov. 
Ženske, ki si imamo kaj poveda
ti. Ženske, ki se rade družimo in 
usmerjamo svoje delo tja, kjer 
nas potrebujejo. Kot matere, ba
bice in poklicne delavke želimo, 
da bi bil svet lepši, bogatejši tudi 
za spoznanja, ki nam jih je 
pričarala pesnica Sonja Votolen. 
Bilo je nepozabno. 

V. Dabli 

VURBERK / 6 . FESTIVAL VOKALNO-INSTRUMENTALNIH SKUPIN 

Vurbeili jim je res v snu! 
Na gradu Vurberk je bil v soboto zvečer v organizaciji 

domačega turističnega društva odlično pripravljen in iz
veden 6. festival narodnozabavne glasbe Slovenije vo-
kalno-instrumentalnih skupin z diatonično harmoniko ter 
z dvo- in večglasnim petjem. Blizu 1500 gledalcem, ki so 
do zadnjega kotička izpolnili grajsko dvorišče, se je s po 
dvema skladbama predstavilo 15 ansamblov. 

Kakovost nastopajočih je bila na visokem nivoju, glavne 
nagrade pa razdeljene takole: prvo nagrado strokovne žirije 
za izvedbo z večglasnim petjem je prejel ansambel Štajers
ki baroni, ki je za skladbo Spet polke, valčke špilamo Mar
jana Hercega prejel tudi prvo nagrado publike, zlatega zma
ja. Prvo nagrado za izvedbo z dvoglasnim petjem si je 
priigral ansambel Tonija Sotoška, za najboljšo skladbo je 
žirija radijskih postaj izbrala skladbo Za mavrico ansambla 
Fraj kinclarji avtorjev Ivana Valdhutra in Dušana Valdhutra, 
pesem Metke Ravnjak-Jauk V srcu je Vurbek v izvedbi Šta

jerskih baronov pa je bila izbrana kot najboljše besedilo. 
Novost letošnjega festivala je bila avdicija, kar se je poka

zalo kot zadetek v polno, saj je bila raven izvedbe všeč tudi 
publiki, kar na nekaterih festivalih ali srečanjih ni ravno pri
mer. To potrjujejo tudi nagrade strokovne žirije in publike. 
Dobili so jih Štajerski baroni in Fraj kinclari, zelo blizu pa je 
bila kar kopica dobrih, bolje povedano odličnih ansamblov. 
Ob že znanih in uveljavljenih ansamblih so bila prava 
osvežitev dekleta iz skupine Vesele Štajerke, ki prihajajo iz 
Vojnika. Lahko bi j im rekli kar Spice Giris po domače, s tem 
da same tudi igrajo, polke in valčke seveda. Zraven mame 
in hčerke Monike in Alenke Heričko s prijatelji je bila 
osvežitev tudi pevka s kitaro iz skupine Pogladič. Ta skupi
na je odprla festival, ki sta ga s prijetnimi teksti Ivana Sivca 
povezovala Ida Baš in Janez Toplak, svoje pa sta pred po
delitvijo dodala tudi strašna Jožeta. 

Skratka kljub nepopisni gneči prijetna prireditev, ki jo bos
te v začetku julija videli na televiziji Slovenija, v prodaji pa 
sta tudi že kaseta in zgoščenka z nekaterimi skladbami. 

f. kotar 

1 E D N I K O V A KNJIGARNICA/ MEDNARODNI KNJIŽNI KVIZ 97 -13 

Pozdravljene, 
počitnice! 
Končno so nastopile težko 
pričakovane in tudi zaslužene 
počitnice. Nekateri so jih že 
pričeli zajemati s polno žlico, 
nekateri pa bodo nnorall na 
počitniški mir še počakati. 
Tudi V knjižnico se je počasi 
pritihotapilo počitniško 
vzdušje, toda motite se, če 
mislite, da je število mladih 
bralcev upadlo! Ne, le knjižne 
police so napolnjene s knjiga
mi za domače in obvezno 
branje. In zmanjkujejo krimi-
nalke, pustolovski in potopisni 
romani, razvedrilno čtivo, pa 
priročnik za opravljanje Izpita 
za motorno kolo. Počitniški bo 
tudi odpiralni čas knjižnice: ju
lija in avgusta si lahko izposo
dite knjige vsak delavnik le do 
petnajste ure. Morda se vam 
zdi skrajšani urnik izposoje 
neprimeren, a naši knjižnici 
primanjkuje delavcev in je ne
mogoče drugače organizirati 
delo v dopustniškem času. 
Kadrovskim zagatam navkljub 
pripravljamo v mladinskem 
oddelku POČITNIŠKE URICE 

za vse tiste, ki radi v prostem 
času kaj zanimivega počnejo 
in ustvarjajo. Urice bodo vsak 
dan ob desetih ter se bodo 
pričele 7. julija in končale 22. 
avgusta (urice bodo 
predstavljene v naslednji 
Tednikovi knjigarnici). 
Danes pa najprej poglejmo, 
komu se je nasmehnila sreča 
pri žrebanju pravilnih odgovo
rov desete in enajste uganke: 
knjigo Branke Jurca DOBRA 
VOLJA JE NAJBOLJA dobi 
HELENA BOBNARIČ, Dolga 
lesa 11, Ormož; Grimmovo 
pravljico JANKO IN METKA z 
imenitnimi ilustracijami Kamile 
Volčanšek pa prejme LIDIJA 
BEZJAK, Nova vas 4, Marko-
vci. Nagrajenkama čestitamo 
in ju vabimo po nagradi v mla
dinski oddelek Knjižnice Ivana 
Potrča, Mali grad, Prešernova 
35. Preden vam bom predsta
vila novo počitniško branje, pa 
se lotite nove uganke! 

T R I N A J S T A 

U G A N K A 

je povezana z eno samo knji
go, ki je preteklo leto izšla pri 
Mladinski knjigi v zbirki Sinji 

galeb. Deljeno z dve je naslov 
najstniškega romana mladega 
francoskega pisatelja Michela 
Luceta, ki je za svoj prvenec 
prejel dve odmevni knjižni 
nagradi. Lucet opisuje tra
gično, a tako pogosto zgodbo 
ločitve staršev ter trpljenje in 
zbeganost otrok. Enajstletni 
Christophe in njegova starejša 
sestra Corrine preživljata 
starševsko in osebno krizo. 
Kako sebični so lahko odrasli, 
ki zahtevajo razumevanje ot
rok za svoje zakonsko 
razočaranje in razhajanje! Na
jbolj boleča je odločitev otrok 
za življenje pri mami ali očetu. 
Pisatelj niza dogodke napeto 
in zanimivo ter z velikim občut
kom za ranljivo otroško dušo. 
Knjiga ima 157 strani in jo je 
prevedla Alenka Klabus Vesel, 
ilustrirala pa Ana Košir. 

N O V O S T I V 

M L A D I N S K E M 

O D D E L K U 
POJDIMO K MORSKI OBALI je 
počitniška knjiga za mlade ra
dovedneže, ki bodo del počit
nic preživeli ob morju. Barbara 
Bajd jo je zasnovala kot 

vodnik za raziskovanje, ilustra
cije (Jože Glad) bodo poma
gale prepoznavati živali in 
rastline ter izvesti zanimive 
poskuse. Na sedemdesetih 
straneh velikega formata so 
razvrščena kratka poglavja, ki 
vabijo k natančnemu opazo

vanju in tudi zapisovanju 
(rastline v prsnem pasu, mors
ke veternice, meduze, latvice, 
vitičnjake, rakovice, klo-
bučnjake, zvezde, ježke, 
morske kumare, kačjerepe, 
plaščarje ...). Knjigi je dodan 
seznam literature in abecedni 
seznam rastlin in živali, ki so v 

knjigi omenjene. Knjga je izšla 
pri založbi Modrijan in stane 
1875 tolarjev, kar je za barvno 
ilustrirano knjigo zelo dostop
na cena. 
Pri založbi DZS so pripravlili 
dve novosti za mlade ljubitelje 
glasbe: STO LAHKIH SKLADB 

ZA ELEKTRONSKO KLAVIA
TURO in priročnih KITARA. V 
prvi so notni zapisi melodij, ki 
jih lahko igrate na elektronski 
klaviaturi ali klavirju. Knjiga je 
pomočnica za izboljšanje teh
nike igranja, branja not in za 
boljše razumevanje glasbe. 
Melodije so za različne okuse; 

narodne, klasične in jazz, ne
katere pa so bile napisane po
sebej za to knjigo. Nekatere 
skladbe so za štiriročno igran
je. Knjiga prehaja od lažjih k 
težjim skladbam ter je 
opremljena tudi z zanimivost
mi iz sveta glasbe. Druga knji
ga poučuje o klasični in akus
tični kitari, zgoščeno besedilo 
je bogato ilustrirano in je na
menjeno začetnikom in obis
kovalcem glasbene šole. 
Nova knjiga je izšla v priljublje
ni mladinski zbirki Knjigožer, ki 
jo izdaja Mladinska knjiga. 
FORMULA SMRTI je napeta 
zgodba o dirkačih formule 1, 
ki jih je v pripoved zapletel pi
satelj Ivan Sivec (Pozabljeni 
zaglad. Gusarji na obzorju, 
Netopir brez kril. Beli mušketir 
...). Zgodba je razdeljena na 
sedem poglavij; Usodna dirka, 
Pogreb stoletja. Izdajalska 
tehnika. Na lepotni kliniki. Na 
samotni farmi, Maščevanje je 
sladko. Zadnje dirka. 140 stra
ni popelje mlade bralce v za-
kulisje dirkaštva, kjer za slavo 
marsikdo žrtvuje zdravje, prija
teljstvo in dobro ime. 

LIliana Klemei Hi 
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T-shirts so prav gotovo ena 
najbolj praktičnih oblačil in 
najbolj nosljivi kos katere-
f^li garderobe. Nosimo jih iz 
leta v leto, a se majice klub 
lemu spreminjajo tako kot 
i)si drugi deli naše gardero-
l)e. In kako izgleda letošnji 
tnodni T-shirt? 

prva značilnost je prav gotovo 
ta, da se mora majica prilegati 
telesuj kar pomeni, da je kar se 
da ozka. To pa omogočajo elas
tični materiali in posebni način 
šivanja s stroji, ki so izključno 
namenjeni šivanju samo raz
teznih materialov. Zato takšne 
majice težko naredite doma 
sami, saj šivi hitro pokajo. 

Če se odločimo za majico z ro
kavi, bodo ti izredno majhni 
(kratki), saj se končajo že v li
niji podpazduhe. Rokavni šiv 
pa poteka že na sredi rame in ne 

na koncu. Njena celotna podo
ba je tako zelo ndnimalistična, 
saj so vratni izrezi speljani tik 
ob vratu v ovalni liniji. Zelo 
moden pa je tako imenovan la
dijski izrez iz šestdesetih let, ki 
ima linijo izreza speljano po 
ključnici od rcha ene rame do 
roba druge rame. S takšno lini

jo se ramena tistih, ki imajo 
ožja, optično razširijo. 

Letos pa zagotovo v naši oma
ri ne sme manjkati majica z 
ameriškim izrezom. Ta pa ra
mena maksimalno razkriva, saj 
linija rokamega izreza poteka 
od podpazduhe diagonalno k 
vratu. Rokavov seveda ni. S 
takšnim izrezom poudarimo 
lepa ravna ramena, tisti z neko
liko povešenimi rameni se tega 
izreza raje izogibajte, prav tako 
pa to velja za tiste, ki imate iz
redno široka (plavalna) rame
na, ker boste s tem izrezom širi
no le še bolj poudarili. Vpoštev 
pridejo tudi vse majice s 'Špage
ti" naramnicami, ki pa so lahko 
poljubno speljane. 

Kot hit letošnjega poletja pa je 
prav gotovo iz majice izpeljana 
MINIATURNA majica ali 
TOP, kije že vse bolj podobna 
modrcu. Torej le kos tkanine, ki 
nam pokriva prsi, zraven pa 
oblecite dolgo krilo A linije, ki 
je spuščeno na boke, ali dolge 
hlače, ki nam segajo čez peto. 
Najbolj vroč ho prav gotovo top, 
ki ho zavezan okrog vratu in 
zadaj nizko na hrbtu. Barva 
letošnjega poletja je absolutno 
svetlomodra in bela, vzorci pa 
geometrijski ali velike rože z 
dolgimi peclji. 

Barbara Plaveč 
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Klimakterij in kriza sredniih let 
S t r o k o Y i i | a i d s i še n i s o p o p o l n o m a n a j a s n e m , k a j 
povz roča r a z n e duševne težave i n m o t n j e v č a s u k l i m a k -
t e r i j a a l i m e n e p r i ž e n s k i . M e d t e m k o v i d i j o e n i v z r o k 
i z k l j u č n o v s p r e m e m b a h d e l o v a n j a n e k a t e r i h ž lez i n 
t u d i z d r a v i j o oz^ l a j ša j o te težave z d o v a j a i ^ e m h o r m o 
n o v , k i p r i m a n j k u j e j o o r g a n i z m u , p o u d a r j a j o d r u g i še 
p o m e n o s e b n o s t i , k o n s t i t u c i j e i n s o c i a l n i h d e j a v n i k o v . 
N o b e n a s k r i v n o s t n a m r e č n i , d a osebnos tno u r a v n o 
vešene i n s o c i a l n o p r i l a g o j e n e ženske m a n j t r p i j o za ra 
d i d u š e v n i h težav i n m o t e n j v t e m č a s u . T u d i p o r o č e n e 
žene , z l as t i č e v l a d a v z a k o n u h a r m o n i j a n a osebnos t 
n e m i n s p o l n e m p o d r o č j u , i m a j o o b i č a j n o m a n i težav. 

Nasploh lahko razvrst imo 
ženske glede na duševne 
težave, ki prevladujejo v kli-
makteriju, v šest skupin: 

- Pri nekater ih ženskah prev
ladujejo občutja rahle utruje
nosti in nemira, razdražljivos-
ti, pojavljajo se čustvena neur
avnoteženost, motnje v spanju 
(spanec je nemiren, včasih s 
hudimi sanjami, zbujajo se z 
občutkom strahu), pozablji
vost, slabša zbranost ipd. 

- Pri drugi skupini žensk 
prevladujejo h ipohondr ične 
težave, torej razne telesne 
težave, za katere ne najdemo 
pravih organskih vzrokov. Po
leg tega te ženske pogosto pri
povedujejo o občutk ih s t rahu 
in tesnobe ter izražajo bojazen, 
da bodo zbolele za raznimi bo
leznimi; zlasti se boje dušev
nih bolezni, raka in kapi. 

- Pr i nekaterih ženskah zas
ledimo v času kiimakterija 
predvsem brez^'oljnost, 
potrtost in žalost, čemur se 
pridružujejo razne telesne 
težave, kot so nespečnost, 
neješčnost in glavoboli. 

- Za ženske iz četrte skupine 
je predvsem značilno, da v 
času kiimakterija reagirajo s 
pret i rano ljubosumnostjo do 
zakonskega druga. 

- Pojavijo se lahko tudi spre
membe v značaju. Tako posta
nejo nekatere ženske v tem 
času bolj prepirljive, sko-
puške, religiozne, zlobne, bolj 
spolno zahtevne ali kaj podob
nega. 

- Pri nekater ih ženskah pa 
pr ide v času kiimakterija do 
resnejših duševnih motenj in 
bolezni, ki zahtevajo pravo 
psihiatr ično zdravljenje. Toda 
resnici na ljubo velja p r ipom
nit i , da so bile te ženske na
vadno že prej bolj ali manj iz
razito duševno motene. Taki 
pr imeri tudi niso posebno po
gosti. 

Klimakteri j je v življenju 
žensk nekak mejnik, ki opozo
ri, da se je eno življenjsko ob
dobje končalo in se je začelo 
drugo. Če se bo notranje spros
tila in če bo znala odprto spre
jemati , kar ji daje življenje 
tudi v tej dobi - in tega ni malo 
- bo mnogo srečnejša, kot da se 
krčevito oklepa nekakšnih ilu
zij o sebi ali se prepušča turob
n im misl im, kaj vse je nepre
klicno zamudila, kako 
osamljena je sedaj, ko otroci 
odraščajo, ipd. 

Pogosto se postavlja 
vprašanje, ali lahko tudi pri 
moških govorimo o kl imakte
rij u. Odgovor je vsekakor po
zitiven. Znano je, da tudi pri 
moškem nastopijo v tem ob
dobju specifične duševne 
težave, motnje in spremembe. 
Omenjena je že bila vloga psi
holoških in socialnih dejavni
kov. Se posebej p o m e m b n o je 
in pogosto spregledano, da 
opažamo pri moških okrog šti
ridesetega leta in pri ženskah 
nekoliko prej (med pet intr ide
setim in oseraintridesetim le
tom) še posebno krizo, imeno
vano "krizo srednjih let". T% 

kriza se začne pri ljudeh pona
vadi z ugotovitvijo, da so se 
pričeli starati in da potem živl
jenje ni neskončno, kot so si 
mislili. Navadno sledi temu 
huda prepadenost , pa tudi ne
kakšna življenjska bilanca. 
Moški in ženska si zastavljata 
številna vprašanja o smislu in 
nesmislu življenja, o tem, ali 
živita v skladu s svojimi mla
dostnimi željami, ali sta dose
gla to, kar sta hotela, kako 
čimveč iztisniti iz preostalega 
življenja itd. Neredko ugotovi
ta, da je šlo življenje kljub po
kl icnemu uspehu in kljub 
ot rokom m i m o njiju. Posledi
ca je težka duševna stiska, ki se 
kaže v mučnem nihanju razpo
loženja, zatekanju k alkoholu, 
seksualni razvratnosti ali 
opustitvi poklicne zagnanosti . 
Pogosto pr ide v tem času do 
ločitve zakona. Tip ični s imp
tomi te krize so tudi številne 
psihosomatske težave, poseb
no nespečnost in težave s 
srcem. Zasičenost, utrujenost 
in depresija budijo željo po 
begu. Zato pogosto opazimo, 
da nekdo v tej starosti raz
mišlja, kako bo vse pustil in se 
oprijel drugega, morda manj 
zahtevnega poklica, ali se bo 
preprosto preselil na kmete . 
Toda tak ali drugačen beg je le 
redkokdaj uspešen, saj nihče 
ne more ubežati samemu sebi. 
Mnogo koristneje je razmisliti 
o tem, kako živeti v drugi po
lovici življenja. 

Pot iz krize je različna. Nek
do jo bo prebrodi l tako, da se 
bo odslej bolj posvečal tiste
mu, kar je doslej zanemarjal, 
drugi pa bo morda zares spre
menil delovno področje. Vse
kakor je najbolje, če v tem času 
večkrat ekspanziven - površen 
odnos do sveta in sebe zamen
jamo z bolj umir jenim, toda 
življenjsko bogat im ter sebi in 
bližnjim ustreznim načinom 
življenja. 

Naslednjič bomo govorili o 
osebnosti starejših ljudi. 

m a g . B o j a n S i n k o 

Krvodajalci 
10. iUJA: Stojan Šprah, Prešerno
va 3 Ruj; Ana Cafuta, Vareja 22/b; : 
Leo; da Ozimek, Anželova 11, Ptuj; 
Zvo nirMerc, PovodnovalO, Ruj; | 
Mar 1 Feguš, Stanošina 17; Janko ; 
fra^ Flegeričeva 1, Ruj; Marija j 
Ogr k, Taibarjeva 11, Ruj; Milan ; 
Ču( Poljska C. 3, Ruj; Andrej Vi- • 
do- Mezgove! 46/c; Stanko 
Bo ,0. Dolena 36/a; Stanko Polič, 
Vir ovci 76; Milena Marinič, CMD 
15. r^uj; Franc Gabrovec, Ul. 25. 
maja 19, Ruj; Elizabeta Roškar. 
Sfrmec 13; Marijana Prelog, Zagojiči : 
2Q/a- Jožica Starčič, Markovci 26/a; j 
Sta Emeršič, Mezgovci 3; Ma- i 
rija berger, Stojnci 20; Edvard ̂  
Jure Lancova vas 68; Milan 
Kraj; ^rajena36. 

11. iJA: Boštjan Grašič. Sliv-
niškc .horje 46: Aleksander Lah. 
Rogo ika c. 26, Ptuj; Karel Gan-
zer.V ole3;PeterBerdik,Pušče7; : 
Smiljc Horvat. Fonnin 26/b; Matej ; 
RoziT Škapinova 4, Celje; Franc i 
Oseni Pobrežje 4/a; Dušan ; 
Emer; Formin 15/a: Stanislav 

Smogavc, Dobriška vas 15; Matjaž 
Kampuš. Cankarjeva 22, Rogaška 
Slatina; Klemen Pucko, Jakčeva 11. 
Ljubljana; Daniel Kosec, Rašica 8; 
Miroslav Boiarič, C. 24. junija 76, 
Ljubljana; Uroš Gorečan, Socka 
22/d; Mladen Kovačevič, Ul. bratov 
Bezlajev 5, Ljubljana; Zdravko Go
renja, Pot k Savi 41/d, Ljubljana; Ta
dej Kebelj, Adamičeva 3, Ljubljana; 
Robert Ornik, Sp. Votičina 113/b; 
Davorin Volgemut, Stritarjeva pot 
10/a, Ruj; Andrej Levičnik, Doijsko 
17; Zlatko Letič, Brodarjev trg 13, 
Ljubljana; Boris Koritnik, Polhov 
Gradec 142; Matjaž Hotko, Bojsno 
12; Dejan Stajnko, Bevkova 1, Mari
bora; Slavko Pesek, Draženci 31; 
Zdenko Vivod, Bezenska pot 1, Lov
renc na Dr. Polju; Iztok Kadunc, Eip-
prova ul. 19, Ruj; Aieš Pliberšek, A. 
Tovornika 11, Maribor; Asmir Šabo-
tJč. Šmartinska 14, Ljubljana; Rok 
Kališ, Srednje Gameljne 17; Dejan 
Tomašev, Kardoševa 8, Murska So
bota; M\rko Bosančič, Na požaru 48, 
Ljubljana; Renato Petrovič, Hrasto-
vec 61; Boštjan Dobovišek, Votk-
merieva 9, Ruj. 
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Vrt ob kresu 
Je pri trajnicah v vriiuncu vegetacije. Precej vrst zgodnjili 
vrtnin smo z vrta že pospravili, mnoge v naše zadovoljstvo 
dobro uspevajo, nekatere pa bomo šele sejali in sadili. In 
ko je okrasni vrt še ves cvetoč, se komaj zavemo, da se leto 
ob kresu že nagilja v drugo polovico. 

v vrtu je v tem času vse več opravil 
usmerjenih k negi pridelkov in pripra
vam njihovega spravila, kljub temu pa 
ne smemo odložiti ali zanemarjati 
opravil, ki jih ne glede na starost po
sevkov redno opravljamo pri obdelavi 
tal, prehranjevanju rastlin ter varstvu 
pred boleznimi in škodljivci. 

Bolj kot rastline v vrtu doraščajo, 
bolj postajajo odporne za rastlinske 
bolezni, zato se tudi obseg varstva ne
koliko zožuje. Nekatere vrste škodljiv
cev pa se ob doraščanju vrtnin in sad
ja prično še močneje razmnoževati in. 
se hraniti na mladih poganjkih in z 
doraščajočimi plodovi. Pojavljajo se 
najrazličnejše gosenice, črvi, sesajoči 
insekti, polži, hroščki in drugi škodljiv
ci, ki jih med drugim uničujemo tudi s 
strupenimi pripravki. Pri uporabi 
kemičnih pripravkov moramo v tem 
obdobju, ko posamezne vrste vrtnin 
dozorevajo, biti izredno pozorni na nji

hovo karenčno dobo delovanja, da si 
ne bi pričakovanih pridelkov iz 
domačega vrta zastrupili. Kljub temu 
da smo z vrta sproti odstranjevali ple
vele, poglejmo v vrtu vsak kot in od
stranimo plevel, ki je v tem času pričel 
semeniti. Plevele s semeni pobiramo v 
jutranjem času in v oblačnem vreme
nu, ko se najmanj osipljejo, potem pa 
jih ne kompostiramo, temveč 
zažgemo. Če na kompostišču opazi
mo plevel, imenovan kurja črevca, ki 
zavržen ni strohnel, temveč je pričel 
znova rasti, ga izpulimo in zažgemo. 
Če se ta vrsta plevela na kompostišču 
osemeni, tam preži mi in bo takšen 
kompost prihodnje leto semenišče 
tega nadležnega plevela. 

V SADNEM VRTU\e ob kresu, ko se 
končuje obdobje najbujnejše vegeta
cije pri večini sadnih vrst, najprimer
nejši čas za poletno ali zeleno rez 
peškarjev in koščičarjev. S poletno 

rezjo izločimo poganjke, ki za na
daljnjo rast in oblikovanje drevesne, 
krošnje postajajo ovira oziroma niso 
potrebni. Preštevilni poganjki dreve
sno krošnjo zgostijo, zasenčujejo in 
onemogočijo razvoj in tvorbo rodnih 
organov. Drevesna krošnja, ki nI 
zračna in prostorna, je občutljivejša za 
okužbe z rastlinskimi boleznimi. Iz 
krošnje ob zeleni rezi izrezujemo nav
pične poganjke - bohotivke, veje, ki so 
se v rasti usmerile napačno v njeno 
notranjost ali v nasprotju z vzgojno 
obliko, mladike, zrastle iz hrbtne ali 
trebušne strani ogrodnih vej, in mladi
ke, poškodovane po lomu ali škodljiv
cih. Mladik, ki bi lahko služile za nado
mestni les pri nadaljnjem oblikovanju 
drevesne krošnje, in mladike, ki bi jih z 
upogibanjem lahko uporabili za preo
brazbo v rodni les, seveda ne smemo 
izrezali, temveč jih s krajšanjem ali 
upogibanjem preusmerimo v na
daljnjo rast. 

Na novo posajenih drevescih preg
ledamo, ali so vezi, s katerimi so 
pritrjene etikete na debla, in tiste, s ka
terimi smo sadiko prevezah k opori, 
dovolj rahle, da ne ovirajo odebelitve. 

V OKRASNEM VRTU se na vrtnicah 
in drugih okrasnih rastlinah, občutljivih 
za pepelasto plesen, v vremenskih 
razmerah konec letošnje pomladi, ko 
zračna vlaga in toplota neprestano 
močno nihata, silovito razvija ta nevar

na glivična rastlinska bolezen. Širjenje 
okužb s pepelasto plesnijo uspešno 
preprečujemo s pogostejšimi škropl
jenji, najbolje tedensko izmenično z 
rubiganom, octavejem ali chorusom v 
koncentraciji, kot je to navedeno na 
navodilih. Pri uporabi le enega pri
pravka postane plesen odporna in je 
škropljenje zaradi njene agresivnosti 
neuspešno. 

Vresovke ali rododendroni zaradi 
svojega bogatega in očarljivega cve
tenja postajajo vse pogosteje sestavi
na združb okrasnega rastlinja v naših 
vrtovih. Za gojenje vresovk je potreb
no upoštevati, da še niso povsem pri
lagojene na rastne razmere v naših 
tleh, zato jih sadimo v zavetne in 
senčne lege in v bogato, z organskimi 
gnojili založeno zemljo z nekoliko kis
lo reakcijo. Za razliko od drugih okra
snih grmovnic je za rododendrone 
značilno, da ne prenašajo nobene ob
delave tal. Med letom jih skrbno in 
sprotno ročno oplejemo plevela, sedaj 
pa, ko je spomladansko cvetenje 
končano, tla pod grmi obilno zastremo 
s kompostiranim hlevskim gnojem, ki 
smo mu primešali šoto. 

V ZELENJAVNEM VRTU konec juni
ja sadimo sadike brstičnega ohrovta, 
katerega pridelek pobiramo v pozni je
seni in pozimi. 

Brstični ohrovt je najbolj cenjena 
zimska zelenjava. Poleg cvetače je 

V V R T U * V V R T U * 

najlažje prebavljiva kapusnica in ga 
zaradi hranljive in zdravilne vrednosti 
uvrščamo med dietno hrano. Brsti vse
bujejo veliko prebavljivih beljakovin, 
ogljikovih hidratov in vitaminov. Upo
rabnost brstičarja v svežem stanju, ko 
ga lahko nabiramo sproti iz vrta, sega 
od zgodnjih sort, ki jih pobiramo že v 
juliju, pa do poznih, ki so vzdržljive za 
pozebo in jih^lahko pobiramo še pozi
mi pri -10C. 

Sadike so primerne za presajanje, 
ko dosežejo štiri liste. Za porabo pozi
mi jih sadimo konec junija. Ker brstičar 
počasi raste, njegova vegetacijska 
doba od setve do zrastlih glavic, pri
mernih za pobiranje, je namreč naj
manj 150 dni, ga je priporočljivo saditi 
v mešanem nasadu z nizkim fižolom, 
endivijo ali zeleno v medvrstni razdalji 
35 cm do 40 cm. 

Čebula, radič in redkvica so 
brstičarju neugodne sosede. Brstični 
ohrovt uspeva na ilovnato-peščeni 
zemlji, ki ne sme biti pregnojena, še 
posebej z dušičnimi gnojili ne. Na zelo 
plodnih tleh, pregnojenih z dušikom, 
raste prehitro in da slab pridelek, zato 
sta v takih tleh priporočljivejša sajenje 
v mešanem nasadu in gnojenje s fos-
fornimi in kalijevimi gnojili. 

Zaradi boljšega oblikovanja brstičev 
septembra vrh stebla vršičkamo. 



PO MASIH KRAJIIH 

PODLOZE, MIHOVCI / SLOVESNOSTI ZLATE POROKE 

Zla toporočen ca 
Lovrenc in 
Marija Zajšek 

14. junija sta slavila zlato poro
ko Lovrenc in Marija Zajšek iz 
Podlož 20. Po obredu v prosto
rih občine Majšperk je sledil še 
obred v cerkvi na Ptujski Gori. 

Zlati ženin se je rodil leta 1923 
v Trnovcih, nevesta Marija pa v 
Podložah leta 1920. Lovrenc je 
upokojeni zidar, delal je v Gradi-
su Maribor. Marija je gospodinja 
in šivilja in še danes občasno kaj 
zašije za svoje otroke, vnuke in 
pravnukinjo. V zakonu se jima je 
rodilo osem otrok, šest jih še 
živi. Kot dobra starša sta vsem 
pomagala pri graditvi lastnih 
domov. Danes ju razveseljuje pet 
vnukov, pet vnukinj in pravnu-
kinja. 

Jesen življenja preživljata 
srečna, zadovoljna, in kar je na
jpomembneje, zdravje jima 
dobro služi. Zlati ženin je še po
sebej srečen in zadovoljen na 
svojem vikendu in ko dela v sa
dovnjaku in vinogradu. To so 
njegove tri največje ljubezni po
leg družine. 

Ob jubileju zakoncema Zajšek 
iskreno čestita tudi naše 
uredništvo! 

M G 

Z l a t o p o r o č e n c a L o v r e n c i n M a r i j a Z a j š e k . 
Foto: L a n g e r h o l c 

Z l a t o p o r o č e n c a 
A l o j z i n N e ž a 
K l a j n š e k 

Zlato poroko sta Alojz in Neža 
Klajnšek iz Mihove 4 slavila 14. 
junija na domu skupaj s svojimi 
najdražjimi. 

Alojz se je rodil leta 1923 v 
Pleterjah, Neža, rojena Vuk, pa v 
Mihovcah. Ob sta bila kmetoval-

Z l a t o p o r o č e n c a A l o j z i n N e ž a K l a j n š e k . 
Foto : L a n g e r h o l c 

ca. Kmetijo sta na starost preda
la hčerki, pri kateri tudi živita, a 
še poprimeta za delo, ko je 
potrebno. V zakonu so se jima 
rodile tri hčerke, danes ju razve
seljuje že šest vnukov in pravnu-
kinja. Zlata nevesta je povedala, 
da sedaj, ko sta izpregla, želita 
uživati, oba sta še zdrava, njuna 
največja želja je, da bi tako ostalo 
še naprej. 

M G 

PTUJ / POLETNI SPREHOD PO GOSTINSKIH LOKALIH 

Protikadilski zakon 
prinesel ieiave 
z uveljavitvijo zakona o omejevanju porabe tobačnih izdelkov, 
ki prepoveduje kajenje v javnih prostorih, so se začele v neka
terih lokalih pojavljati manjše težave. To se je zgodilo 
predvsem tam, kjer ni bila možna dograditev ali pa razdelitev 
prostora. 

Takšen primer je tudi picerija 
Slonček, kjer si že od začetka 
veljavnosti novega zakona priza
devajo, da bi lokal ustrezal tako 
nekadilcem kot kadilcem. V po
letnem času jo iz teh težav rešuje 
poletna terasa, na kateri gostje 
radi posedijo in se osvežijo z 

osvežilnimi pijačami ali sladole
dom. 

V prostorsko večjih lokalih, 
kot so Pivnica, Bruc, Ribič in 
Rozika, se s takšnimi težavami 
ne srečujejo. Zraven tega pa ima
jo še, z izjemo Pivnice, poletne 
terase, ki v poletnem času priva

bijo še večje število gostov. 
V lokalih, ki smo jih obiskali, 

se ponudba med letom ne spre-
minja. V nekaterih postrežejo s 
svojimi specialitetami, kot npr. 
pri Ribiču s smučem v vinu. 
Pripravijo ga tako, da ga najprej 
očistijo, nato spečejo in zalijejo 
ter dajo v vino. Kot prilogo do
dajo ribji krompir in zelenjavo. 

Irena Pulkc 

Danes še malh 
lutri pravi šolarji 

^^.^-^ II lil mil l^lm^titmmmauilšmmm i m ^i^JUn. ^ 

D a n e s s o š e m a l i š o l a r j i , j e s e n i p a b o d o ž e p r a v i . P o s n e t e k s m o n a p r a v i l i n a 
p i k n i k u p o k r o s u , n a k a t e r e m s o m a l i š o l a r j i p o m e r i l i s v o j e t e k a š k e m o č i . P r a v o 
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d e n . T a k o s o s e d o k o n č n o p o s l o v i l i o d b r e z s k r b n i h v r t e š k i h d n i . (MZ) 



KEPORTAZE 

PIŠE J A N E Z J A K L I Č / P O Z A H O D N I A F R I K I - I I . 

tlnio obala 
prvi dnevi so minili. Sumljivi 

tipi so si ogledali teren in se poraz
gubili- Prekupčevalci so s kuplje
nim blagom prav tako odšli. Ostali 
so samo delavci in ženske, ki so se 
pogodile že za vsako ceno, in seve-
ja jaz. Vse bolj je kazalo, da bo 
juoja Afrika črna ladja, obdana z 
drevesnimi debli, ki so jo stiskala 
sredi kanala. Škripci so ogromne 
valje pridno nakladali, toda majh
ni vlačilci so privlekli vedno nova 
debla. Zdelo se je, da mrtvemu 
gozdu ne bo ne konca ne kraja. 
Vroči dnevi so minevali v svoji 
ubijajoči enoličnosti, jaz pa sem 
brez volje taval med ladijsko stro
jnico, palubo, nakladalnimi vitli in 
zopet nazaj. Komaj sem dočakal 
svoj prosu dan, že je med menoj in 
mestom vstala prepreka v osebi 
oficirja stroja, ki me je hotel imeti 
ob sebi v primeru izpada elekt
rične energije. Čaša grenkosti se je 
polnila, prav tako se je razblinila 

moja predstava o ladji kot odprtem 
oknu v svet. 

Končno je nastopil moj dan. 
Skočil sem iz dostavnega čolna, ki 
je vzdrževal zvezo med ladjami in 
kopnim. Ubral sem jo po prašnem 
kolovozu mimo razmajanih barak 
proti cesti, ki je vodila v mesto. V 
svojem navdušenju sem skoraj po
hodil trop golih otrok, ki so skupaj 
z domačimi prašiči rili po luži na 
poti. Ostala je od nočnega naliva in 
se z zadnjimi močmi upirala 
vročemu soncu. 

Center Abidjana sestavljajo 
poslovne stavbe in lepa državna 
palača, ki sla jo stražila dva pos
tavna črnca v beli uniformi. Ob 
široki cesti s palmovim drevore
dom se vrstijo gosposke hiše in sta
novanjski bloki. Med njimi vabijo 
restavracije in lokali utrujenega in 
zbitega popotnika, da si odpočije. 
Proti jugu, umaknjene od promet
nega vrveža, se bohotijo prostorne 

N a s e l j a r e v n i h s e s t a v l j a j o h i š i c e , n a r e j e n e i z l e 
p e n k e , p r a z n i h k o n z e r v i n d r u g e g a . 

hiše in vile v kolonialnem stilu. V 
njih stanuje smetana afriške 
družbe, številni Francozi in Liba-
nonci, ki še vedno trdno držijo 
gospodarske vajeti v svojih rokah. 
Nasproti tega prebivališča bo
gastva in moči se na drugi strani 
mesta kakor v posmeh in slabo 
vest širi mesto v mestu. Naselje 
revnih sestavljajo hišice, narejene 
iz lepenke, praznih konzerv, zabo
jev in starih desk. Te dajejo zavetje 
črncem, ki so prišli iskat srečo v 
mesto iz oddaljenih vasi. Skozi na
selje bede sem se bolj plazil kot ho
dil. V možganih so mi odmevala 
svarila ladijskega agenta, ki nam je 
govoril, da to ni kraj za belce. Na 
hrbtu sem čutil sovražne poglede 
črnih prebivalcev, ki so namesto 
dežele Koromandije našli še večjo 
bedo, kot so jo imeli doma. Le ot
roci so bili taki kot povsod. 
Razposajeno so se podili po 
prašnih uličicah, se smejali in jo
kali. Tacali so po potočkih gnojni
ce, ki so se kot drobne kače vili 
med barakami in po kratkem 
življenju izginjali v pesek. 

Nasprotno pa me je velik otok 
pod milim nebom, ki sta ga omeje
vali dve cesti, pritegnil z magično 
močjo. Tu je bila glavna mestna 
tržnica. Na tleh so se šopirili šopi 
banan, lesketala zrna nepražene 
kave in kakava. Med njimi so bili v 
skladovnice zloženi ananasi, koko
sovi orehi, melone. Tu in lam so se 
iz pločevinastih posod ponujali da-
leljni, arašidi, pomaranče in še in 
še meni znano in neznano tropsko 
sadje in zelenjava. Med vsem tem 
rastlinskim blagom so na žalostno 
usodo človeške hrane čakale zveza
ne kokoši, race, purani, ovce in ko-
zliči. Okoli mesnice na prostem se 
je širil ogaben smrad. Veliki kosi 
vijoličastega mesa, pokriti z muha
mi, so čakali na svojega kupca. 
Družbo so jim delale raznovrstne 
ribe iz bližnjega morja. Med vsem 
tem blagom je sedela rahlo debe-

T r ž n i c a m e j e v e d n o z n o v a p r i t e g n i l a . 

lušna afriška ženska oblečena v pi
sano haljo do tal in pokrita z v klo
buček zvito ruto. Kriče je hvalila 
in ponujala svoje blago. Zdelo se 
je, da se je tega popoldneva vsa pi
sanost tropskega gozda, savane, 
morja, barvitost živalstva in 
rastlinstva dežele preselila na ta 
mali košček zemlje sredi mesta. 

Najbolj me je vabil skrajni jezik 
na robu tržnice. Tu so si delali 
družbo staro in novo, orodje in 
orožje, skrivnostna glasbila, živals
ke kože, preproge, izrezljana slo-
novina, obleke in zlato. Ko sem 
hodil med vso to kramo, so me z 
svojimi mrtvimi očmi srepo opa
zovali kipi in maske gozdnih du
hov. To ni bila več navadna 
tržnica, ampak pravi etnološki 
muzej, ki je govoril o preteklosti in 
sedanjosti človeka, ki je te izdelke 
prodajal. Predmeti so bili nekaj 
posebnega. To je govorilo prepros

to dejstvo, ker so bili prodajalci 
izključno moški. Iz zamaknjenosti 
me je zbudil mladenič v pisani tu
niki. S širokim nasmeškom me je 
vlekel do svoje stojnice. Stal sem 
pred množico predmetov, 
razstavljenih na lesenih zabojih. 
"Gospod, poglej te čudovite reči. 
Zelo poceni so. Izberi si katero," je 
prodajalec po neuspelem poizkusu 
v francoščini nadaljeval v lomljeni 
angleščini. Nekaj moram prinesti 
domov, je prešinilo moje možgane. 
Med vso različno kramo so se mi 
obredne maske zdele še najznačil
nejše za afriško okolje. Zazrl sem 
se v grozljivo črno podobo rdečih 
oči in nosu, okrašeno z belimi črta
mi. Groba sirkovina, ki je obrobl
jala zunanji rob lesene maske, je še 
poudarjala neprijaznost gozdne 
spake, ki naj bi jo maska 
predstavljala. 

"Koliko stane?" Odgovor je bil 

uničujoč: "12 dolarjev". Obrnil 
sem se in odkorakal proč. "Mister, 
kam se ti tako mudi?" je mladenič 
z gibčnostjo panterja skočil za me
noj. "Povej svojo ceno." "Dam ti 6 
dolarjev. To je moja edina in 
zadnja cena", sem bil odločen. Po 
črnem obrazu se je razlila žalost. 
"Beli brat, kako moraš reči kaj ta
kega. Poglej ta kvalitetni les. Imel 
bom izgubo, saj to ne zadošča niti 
za material." Barantanje se je 
začelo. Najina angleščina, poveza
na z gibi rok, je tekla kakor 
počasna reka preko mnogo težav 
in ovir proti svojemu izlivu. Pre
vidno sva tipala in iskala skupno 
točko. Pri 8 dolarjih in zagotovilu, 
da maska navkljub strogosti 
predstavlja dobrega demona, so 
stvari zamenjale lastnika. 



KULTURA, IZOBRAŽeVAMje 

TEDNIKOV POGOVOR / KRISTINA SAMPERL PURG 

Po sedmih lelih vodenja družbenih dejavnosti 
Kristina Šamperl Purg, profesorica zgodovine, se je po sed-
miti letih vodenja ptujske kulture, šolstva in športa, od kon
ca leta 1994 pa še drugih družbenih dejavnosti, s 1. majem 
vrnila na svoje prejšnje delovno mesto, v Zgodovinski arhiv 
Ptuj. Na funkcijo članice Izvršnega sveta za kulturo, šolstvo 
in šport jo je leta 1990 sprejel Janez Lah, predsednik prvega 
občinskega izvršnega sveta po uvedbi večstrankarskega siste
ma. Ali j e Kristina Šamperl Purg, ki je bila torej predstavni
ca novih polit ičnih opcij, po sedmih letih vodenja družbenih 
občinskih dejavnosti zadovoljna z doseženimi rezultati? Za
kaj se pravzaprav vrača v arhiv? 

Kristina Šamperl Purg: "Že 
ko sem sprejela funkcijo, na ka
tero me je povabil Janez Lah kot 
predsednik IS, sem dejala, da 
prihajam za določen čas. Želela 
sem, da bi se kulturi bolje pisalo, 
želela sem prispevati, da bi kul
tura dobila kakšen tolar več, da 
bosta kultura in šolstvo bolj 
priznani področji in da bomo 
preko kulture in izobraževanja 
kot mesto prišli nekam naprej. 
Izbrana sem bila na osnovi pred
loženega programa izmed šestih 
kandidatov, ki smo bili na
jrazličnejših političnih opcij in 
smo delovali na različnih 
področjih. Oditi sem namerava
la ob spremembi konec leta 
1994, vendar sem na izrecno 
željo župana Miroslava Lucija 
ostala." 

Katere so bile bistvene teze 
vašega programa in ali ste jih 
uspeli v sedemletnem obdobju 
uresničiti? 

Kristina Šamperl Purg: 
"Izobrazbena struktura na 
našem območju je dokaj nizka. 
Ker samo z znanjem lahko kaj 
dosežemo, sem si zastavila za 
cilj, da se čim več mladih čim us
trezneje izobrazi. Zato smo širili 
šolski prostor, zagotavljali boljše 
pogoje dela, želeli uvajati neka
tere nove programe na srednjih 
šolah. Ta del programa se je tudi 

dejansko izvajal. Na področju 
kulture sem želela, da bi videli 
kulturo ne le kot porabnika, kot 
smo bili navajeni, pač pa da bi se 
zavedali, da je možno z njo tudi 
pridobivati. V programu sem 
načrtovala profesionalizacijo 
gledališča, kar se je uresničilo, 
postavitev stalne Miheličeve 
zbirke, kar se je prav tako ures
ničilo ... 

Uresničevati smo uspeli os
novno misel na področju šolstva 
- da bi zagotovili učencem us
trezne pogoje za pouk. Za cilj 
smo si zastavili enoizmenski 
pouk, kar je sedaj tudi republiški 
program, in da bi imele vse šole 
telovadnice. Izdelali smo vrstni 
red gradenj, vendar smo prišli na 
žalost le do polovice, saj se je 
občina konec leta 1994 razdelila 
in program je naenkrat dobil de
vet nosilcev. Večina občin je 
tudi dala največji poudarek 
šolstvu, kar se mi zdi zelo v redu. 
Problem pa je bil, da smo se vsi 
pojavili naenkrat na ministrstvu 
in vsi smo hoteli biti prioriteta. 
Tako se gradnje sedaj nekoliko 
počasneje odvijajo, vendar se. 

Na področju kulture me pose
bej veseli, da se v kulturo 
vključuje vedno več ljudi. Mis
lim na to, da na posameznih pri
reditvah srečujemo ljudi, ki jih 
doslej nismo. Prireditve so 

dobro obiskane, o mestu se več 
sliši. Imeli smo tudi precej prob
lemov, o katerih ste sproti pisali. 
Težave v Pokrajinskem muzeju 
smo presegli, gledališče je 
zaživelo kot profesionalna usta
nova, dobili smo Mihehčevo ga
lerijo, ponovno smo postavili 
Marijin steber, obnovili Flori-
janov spomenik, tečejo velika 
prizadevanja za obnovo Orfeje-
vega spomenika, velik del stare
ga mestnega jedra se je obnavljal, 
kot smo zastavili, obnavlja se 

K r i s t i n a Š a m p e r l P u r g 

Mali grad. V prizadevanjih za 
povečan odstotek deleža družbe
nega proizvoda za kulturo smo 
bili različno uspešni. Se vedno se 
trudimo, da bi iz občinskega de
narja, ki ga občina sama pridobi, 
določen delež namenili tudi kul
turi." 

Menim, da ste si prizadevali 
za pluralizacijo kulture v poli
tičnem smislu. Torej tudi z 
ljudmi prenoviti kulturne usta
nove, ustanoviti nove kulturne 
institucije z namenom širšega 

odprtja kulturnega prostora. 
Ocenjujem, da ste širili kultur
ni prostor tudi skozi občinski 
proračun. Se vam zdi, da ste na 
tem področju uspeli? 

Kristina Šamperl Purg: "Ima
te prav. Vedno skušam gledati 
čim širše in širitev kulturnega 
prostora sem dosegla tudi z 
osebnim angažmajem, vnašan
jem zgodovinskega znanja, sa
moiniciativnostjo, solidarnostjo 
ob raznih prireditveh, z iniciati
vo za pozabljene prireditve, za 

nove prireditve ... Ponekod sem 
uspela, drugod ne." 

Konkretno mislim na to, da 
se nekatera društva, kot je 
Društvo izobražencev Viktori-
na Ptujskega, niso vključila v 
ZKO, pač pa so postala samos
tojne postavke v občinskem 
proračunu. 

Kristina Šamperl Purg: 
"Društvo Viktorina Ptujskega, 
Zgodovinsko društvo. Godba na 
pihala. Društvo umetnikov in 

ustvarjalcev. Komuna interes
nih dejavnosti - vsa ta društva ne 
gredo v zasnovo neke ustanove, 
čeprav smo bili naravnani v 
pokritost z institucijami. Omen
jenih društev ne moreš vtakniti 
pod isto streho. Društvo 
izobražencev Viktorina Ptujske
ga ni imelo osnov za financiranje 
znotraj Z K O , saj ima Z K O nalo
go, da društva animira, 
izobražuje, ugotavlja, kaj 
društva dosegajo - glede na nas
tope, vaje, rangiranje dobijo 
sredstva. Društvo Viktorina 
Ptujskega ne bi moglo biti finan
cirano po teh kriterijih. Enako 
Zgodovinsko društvo in druga." 

Politična funkcija, ki ste jo 
opravljali kot članica IS, se je 
konec leta 1994 spremenila v 
upravno delovno mesto. Kaj 
pomeni to dejstvo za vodenje 
občinske politike družbenih 
dejavnosti? 

Kristina Šamperl Purg: "Kot 
člani IS smo bili zakonodajalci 
in člani izvršilnega organa. Ta
krat je bilo možno izpeljevati 
lastne zamisli - seveda potrjene 
na IS in v skupščini, sedaj pa je 
drugače. Upravni delavci in jaz 
kot vodja oddelka smo bili 
dolžni izpeljati tisto, kar je 
naložil mestni svet. Konkretno 
pa je to pomenilo, da so morali 
vsi projekti po letu 1994 dobiti 
ponovno potrditev. Ugotovila 
sem, da pri nas ne velja tako kot 
drugod po svetu, da sklep, ki je 
enkrat sprejet, velja do preklica. 
Tako smo se spoprijeli s tem, da 
smo kot upravni delavci nav
duševali mestni svet, da so za
misli, ki smo jih izpeljevali še 
kot nosilci političnih funkcij, 
dobre. To je bilo včasih težko, pa 
tudi popolnoma nelogično." 

Imate zelo dober pregled nad 
ptujsko kulturo. Kako naj se po 

vašem mnenju mesto usmeri 
da bo čim bolje zanj in za nje! 
govo kulturo? 

Kristina Šamperl Purg: "0^, 
nova je, da bi morali mesto vsi 
ki v njem živimo, bolje poznati, 
Vsi, ki v mestu živimo, moramo 
imeti mesto radi. In potrebno jg 
veliko delati. Če bi to troje izpol
nili, bodo tudi prizadevanja za 
to, da bo mesto prišlo nekam na
prej, uspešnejša. Če tega ne bo, 
bo mesto stagniralo. Naše mesto 
je v posameznih zgodovinskih 
obdobjih živelo zelo bogato in 
meni se danes enostavno ne zdi 
logično, da bi bili mi manj spo-
sobni, kot so bili nekoč. Zgodo
vine seveda ne moremo 
ponavljati, moramo jo delati. 

Zelo dobro bi tudi bilo, če bi 
vsak, ki dela v kulturi , vsaj dve 
leti delal na občini, in sicer zara
di tega, da bi se naučil postop
kov, dogovarjanj, da bi se naučil, 
kako se pride do denarja, pa tudi 
da bi svoje bogato znanje posre
doval sodelavcem, svetnikom, 
strankam ... Po drugi strani bi 
bilo zelo potrebno, da bi se tudi 
svetniki oziroma vsi tisti, ki 
prevzemajo kakršnekoli javne 
funkcije, bolj angažirali, bili bolj 
vidni, bolj dejavni, da bi se bolj 
povezovali med seboj tudi profe
sorji, zdravniki, inženirji, du
hovniki, kustosi ... Vsak posebej 
ne zna vsega, vsi skupaj pa mar
sikaj. 

Ob koncu se zahvaljujem 
vsem, ki so mi pomagali in me 
podpirali. Tako kot sem rezultat 
15-letnega dela v Zgodovinskem 
arhivu izkoristila v skoraj sed
mih letih dela na občini in v po
litiki, bom izkušnje iz občine s 
pridom uporabljala pri svojem 
nadaljnjem delu." 

Milena Zupanli 

PTUJ/PRESELITEV KNJIŽNICE SE ODMIKA " 

Dela v Malem gradu 
bodo ustavljena 

Občina Ptuj bo prisiljena ustaviti dela na 
Malem gradu, je dejal vodja oddelka za 
družbene dejavnosti Ivan Vidovič. Gradbeni
ki gradbenega podjetja Gradiš Gradnje iz 
Ptuja nameravajo do konca meseca do
končati fasado, za nadaljnja dela pa občina 
nima denarja. Doslej je bilo za adaptacijo 
Malega gradu porabljenih dobrih 376 milijo
nov tolarjev, od katerih je samo 14 milijonov 
prispevalo republiško ministrstvo za kulturo. 

Občina Ptuj je na ministrstvo poslala vso 
potrebno dokumentacijo in pričakuje, da bo 
tudi država prispevala polovico potrebnega de
narja za obnovo tega kulturnega spomenika 
prve kategorije. Če država tega ne bo storila, se 
knjižnica nikakor ne bo mogla preseliti v pros
tore Malega gradu pred letom 2000, kot je bilo 
načrtovano, velika investicija pa bo še lep čas 
ostala nedokončana. Mali grad je sedaj 
obnovljen do tako imenovane pete gradbene 
faze: nima še nobenih instalacij, ne vrnjenega 
romanskega stropa, manjkajo še nekatera stop
nišča, pa tudi zastekljen še ni. Na občini ocenju
jejo, da potrebujejo za dokončanje gradbenih 

del približno 180 milijono tolarjev - za tolikšen 
znesek so izdali tudi razpis za dokončanje 
gradbenih del. Skupaj z opremo pa bo seveda 
potrebno še precej več denarja. 

Žal od podsekretarja za nepremično kulturno 
dediščino Silvestra Gabrščka, ki je zadolžen 
tudi za obravnavo ptujskega Malega gradu, ni
kakor nismo uspeli dobiti nikakršne informaci
je o tem, ali ministrstvo za letošnje leto sploh 
načrtuje kaj denarja za Mali grad ali ne. Glede 
na to, da v dobrem tednu ni uspel odgovoriti 
niti na pisno vprašanje na to temo, in na infor
macije, ki jih ima ptujska občina, je sklepati, da 
se Malemu gradu bolj slabo piše. Zaenkrat smo 
uspeli izvedeti le, da bo preko Urada za varo
vanje kulturne dediščine najbrž namenjenih 3 
milijone tolarjev za restavracijo lesenega stropa 
in prezentacijo karolinške cerkve. Kapljica v 
morje gradbenih potreb malega gradu. Če je to 
res, pomeni, da ptujsko investiranje več kot 350 
milijonov proračunskega denarja še lep čas ne 
bo kronano z uporabo Malega gradu. 

Milena Zupanli 

TEDNIKOVA 
ANKETA 

O maturi talio 
in drugaie 
v dneh, ko se večina dijakov že 
odpravlja na zaslužene počitnice, 
se veliko število ptujskih maturan
tov poti ob opravljanjem zre
lostnega izpita. Na dan, ko so sredi 
prejšnjega tedna opravljali maturo 
iz zgodovine^ sva jih zmotili pri 
pripravah v Šolskem centru Ptuj 
in jih povprašali, kako poteka 
letošnja matura. 

Edvard Lesjak iz kmetijske šole: 
"Pred začetkom mature ni bilo ne
jasnosti. Strah in trema sta bila od
visna od predmeta samega in od 
znanja, ki smo ga imeli. Občutki 
po opravljenem so mešani, kam po 
maturi, pa še ne vem." 
Ljuba Kodela, profesorica kemi
je: "Kot članica maturitetne komi
sije pri matematiki lahko povem, 
da je vse potekalo brez težav, kajti 
maturanti so bili zelo disciplinira
ni. O težavnosti testov ne morem 
presojati, saj matematika ni moje 
področje, zraven tega pa smo teste 
odprli šele pred dijaki in jih pred 
njimi prav tako zapečatili. O testih 
kemije pa mislim, da vsako leto 

vsebujejo pregledno znanje." 
Darinka Šeruga iz ekonomske 
šole: "V testih so bile stvari,ki jih 
nismo pričakovali. Znanja je bilo 
kar nekaj in napetost ni bila preve
lika. Kaj bo po maturi, pa bomo še 
videli." 
Lidija Horvat iz gimnazije: "Po 
mojem mnenju smo bili o vsem 
dobro obveščeni, saj sama matura 
ni bila tako zapletena, kot se je go
vorilo. Matematika je bila vseka
kor lažja od pričakovanj, medtem 
ko je bila slovenščina veliko zaple-
tenejša kot prejšnja leta." 
Marija Meznarič, profesorica 
zgodovine: "V komisiji sem bila 
pri matematiki in angleščini. Pri 

matematiki ni bilo nobenih po
sebnosti, predčasnga oddajanja 
testov v moji skupini skoraj ni 
bilo. Pri angleškem jeziku pa velja 
omeniti pritožbe s strani maturan
tov, saj so imeli težave z ne-
razločnostjo posnetka pri slušnem 
razumevanju." 
Elvis Janžekovič iz elektro šole: 
"Vse je bilo po pričakovanjih, ma
tematika je bila težka, pri slo
venščini pa ni bilo težav. Če si bil 
dobro pripravljen, ni bilo vzroka 
za živčnost. Ob koncu pa še spo
ročilo bodočim maturantom: ma
tura ni tako težka, kot govorijo." 

M. Erman In Z. Hllš 

PREJELI SMO 

Zeleni, EU 
in NATO 
Slovenija je lepa in bogata dežela. 
V njej živimo pošteni, delovni in 
sposobni ljudje. Uživamo bogastvo, 
ki je na tako majhnem prostoru na 
našem planetu redkost: prostrani 
gozdovi, bogastvo voda, raz
novrstno rastlinstvo in živalstvo, 
prelepe gore, ravnice in morje ... 
Ponosni smo nanjo! 
A v nas tli pritajena skrb, da bomo 
to lepoto in bogastvo po nemarnem 
zapravili in izgubili Res smo 
deželo v preteklosti precej ones
nažili. Najbolj takrat, ko smo se 
ubogljivo klanjali interesom in pos
tavam drugih. 

Leta 1991 smo uresničili tisočletne 
sanje. Na svojem smo postali sami 
gospodar. In smo si rekli: Zdaj se 
bomo resnično spravili: s sabo, z 
drugače mislečimi, s sosedi, z nara
vo, zaživeli bomo novo, polno 
življenje, očistili bomo naše duše, 
gozdove, polja in gore, prst in vodo, 
ceste in ulice, spoštovali bomo za

kone, ki sijih bomo sami postavili 
Tako je razmišljala velika večina 
prebivalcev novorojene države Slo
venije, prelepega dragulja sredi 
Evrope. A žal ne vsi. 
Danes smo priča nerazumnega bo
gatenja manjšine, uničevanja to
varn in naravnega okolja, 
uvažanja umazanih tehnologij, 
ustvarjanja armade brezposelnih... 
Razočarani smo zaradi svojega 
položaja, presenečeni nad materi
alnim bogastvom, do katerega so se 
posamezniki čez noč nepošteno do
kopali ... 
Oblast nas ni seznanila s ceno vsto
pa v EU in NATO. Zaščitna za
konodaja ni sprejeta v celoti 
Nadgradnja enormno narašča. Na 
eni strani znižujejo prispevke na 
plače, na drugi strani povečujejo 

davke. Oblast nima izračunov o 
tem, koliko lahko gospodarstvo 
ustvari in koliko lahko država 
trosi. Evropa znižuje prispevka in 
davke, k temu jih silijo azijske 
države in ZDA. 
To čaka tudi nas. 
Zeleni se zavedamo odgovornosti 
do naših državljank in 
državljanov, zato zahtevamo, da 
pristojni seznanijo državljanke in 
državljane RS o vseh dobrih in sla
bih straneh vstopa v EU in 
NATO. Odločitve so možne samo 
na osnovi kvalitetnih informacij. 
Sedaj pa je problem čas. Zamujajo 
in potem delajo napake. 
Zeleni takemu delu nasprotujemo. 
Podpredsednik Zelenih Slovenije 

Ing. Ivan Kukovec 

DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE PTUJ 
in 
CENTER INTERESNIH DEJAVNOSTI PTUJ 
ZAHVALA SPONZORJEM IN SODELAVCEM PRI PRI
REDITVI POMLADNA VETRNICA 
Organizator j i Pomladne vetrnice se žel imo iskreno zah
valiti vsem, ki so omogoč i l i izvedbo te o t roške priredit
ve, v prvi vrsti p tu jskemu vrtcu kot soorganizator ju , 
Šport cent ru Belvi kot pokrovi te l ju in prof. Miranu 
Muh iču kot s t rokovnemu sode lavcu pri tem pro jektu. 
Prireditev so omogoč i l i : Mestna obč ina Ptuj, Mladinski 
odde lek knj ižnice Ivana Potrča, G imnast ično društvo 
Ptuj, Taborn ik i - Kvedrov rod Ptuj, T rgov ina Pikapoloni 
ca, Radio Tednik, T iskarna Ptuj, Zlata goska , V ideopro-
dukc i ja T inček Ivanuša, Perutnina Ptuj, Mercator Ptuj, 
Mlekarna Ptuj, Kmečk i mlin Korošec, Dijaški d o m Ptuj, 
Komuna la Ptuj, Hiša usnja Herman Dolane, Čisto mes
to, Alt ius, Mercator - Zašči ta, C S M - Čistilni servis, Po
kraj inski muzej Ptuj, ZKO Ptuj, OŠ Olge Megl ic, Ori-
noco. Papirn ica Ježek, Šolski center Ptuj, APROPOS, 
RB Servis, Center za soc ia lno de lo . 
Hvala vsem z željo po sodelovan ju pri pr ireditvah za 
najmlajše tud i v pr ihodnje! 

DPM In CfO PTUJ 



PREJELI SMO / PREJELI S M O 
PISMA BRALCEV - ODMEVI 

Mladinska "karantenti'* na Ptuju 
Centu šele po dobrih nekaj letih javna razmišljanja o ureditvi prostorov za mlade, ko pa se je že ce l« zgodba od' 
Yila direktno pred vašimi oimi In pred oimi javnosti? 

že nekaj časa nisem objavil v 
l^akšnem dnevniku ali tedniku 
sestavka, po katerem so me ljud
je poznali in spoznali, saj so bili 
^,elikokrat kritični tako za ožje 
področje Ptuja z okolico kakor 
tudi za razmere v kulturi po Slo
veniji z enim samim namenom, 

bi bilo VSEM življenje kvali
tetnejše. Vem, da bi me nekateri 
raje pohodili, kakor da me vsa
kodnevno srečujejo brez strahu 
hoditi po ulicah Ptuja. Moram 
poudariti, da sem se ves ta čas 
poskušal izogibati vsaki situaci
ji, ki bi lahko pripeljala do zaost
rovanja medsebojnih odnosov 
med menoj in komerkoli, ki se je 
nahajal v moji bližini ali pa jaz v 
njegovi. 

Pred kratkim, natančneje 12. 
junija 1997, me je v Tedniku ob
javljen sestavek hudičevo razja
ril; objavljen je bil pod rubriko 
Prejeli smo, obeležen pa je bil z 
naslovom: POBUDA Z U P A N U 
IN MESTNEMU SVETU, ki mi 
še vedno dviga adrenalin in 
odločil sem se, da bom v bližnji 
prihodnosti poskušal občanom 
mesta Ptuj razložiti situacijo, ki 
jo je skupina za pripravo "žens
kih večerov" (Anka Osterman, 
Lidija Majnik, Branka Bezeljak-
Glazer, Majda Goznik, Nevenka 
Dobljekar) poskušala strniti v 
dobronamerni pobudi, vendar 
pa pri tem očitno pozablja na 
preteklost. 

Poskušal Vam bom, spoštova
ni bralci, malo osvetliti pretek
lost, saj gospe očitno niso sez
nanjene z dogodki, kateri so se 
tako rekoč vsakodnevno ali pa 
vsaj tedensko vrstili pred 
Mestno hišo, v ex vojaškem skla
dišču na Potrčevi cesti, v dvora
ni na Dravski ulici in še marsik
je po Ptuju in v okolici. Se ve 
sploh zavedate dejstev, da se je 
leta 1993 na protestnem pohodu 
po ulicah mesta Ptuj zbralo pre
ko 500 mladih, da se je takratne
mu izvršnemu svetu, kateremu 
je predsedoval g. Branko Bru-

men, predložila peticija s 647 po
dpisi mladih, ki so bili željni 
mladinskih prostorov, v katerih 
bi lahko izvajali interesne de
javnosti, pa se od tega ni prav nič 
realiziralo? Bili smo celo kamen 
spotike celemu mestu. S prstom 
ste kazali na nas, mi pa smo se 
kljub vsemu s ponosom borili za 
svoje ideale - za ideale mladih. 
Sedaj, po nekaj letih, pa se ravno 
ve, "gospe", odločite, da boste 
pokrenile akcijo za pridobitev 
prostorov za .mlade. Kaj vas res
nično ni nič sram? 

Ga. Anka Osterman: v času 
največjih bitk za pridobitev 
prostorov za mlade v Ptuju ste 
lahkomiselno sedeli na stolčku 
(skupaj s še nekaterimi) v držav
nem zboru, pritiskali na tipkici 
"za" in "proti" in se morebiti celo 
zgražali nad neukrotljivostjo 
ptujske mladeži. Takrat je bilo 
prvenstveno zadušiti upor mla
dih v Ptuju, dasiravno se v skra
jnem primeru uporabi tudi sila 
(oklepna vozila, konjenica, ... -
vse je bilo videno na ulicah mes
ta Ptuj). O vas v tistem času ni 
bilo slišati niti besede, najmanj 
pa v povezavi z mladimi, kar je 
bilo med drugim zapisano v 
programu, s katerim ste nastopi
li na državnozborovskih volit
vah leta 1992. Gre torej za po
neumljanje volivcev? Takrat ste 
imeli možnost, da bi lahko nekaj 
ukrenili, ne pa da se sedaj 
zgražate nad neurejenostjo in 
nesposobnostjo ptujske mestne 
oblasti. Sramota! 

Ga. Lidija Majnik: ves čas ste 
budno spremljali situacijo v zve
zi z mladino na Ptuju in čudim 
se, da kot svetnica v mestnem 
svetu MO Ptuj in članica LDS 
(ta stranka je v mestnem svetu 
močno zastopana) niste do sedaj 
podali prav nobene pisne ali 
ustne pobude za ureditev prosto
rov za mlade, ampak ste celo bili 
zagrizena oportunistka gibanja 
mladih v letih 1992 - 1995. To 
lahko zagotovo trdim! Čudno, 

da ste se ravno sedaj kot nelegal
no organizirana skupina žensk 
podali na pot, ki ste ji vedno 
oporekali. Morda vaši otroci 
odraščajo in postajajo mladina?! 
Koliko denarja posvečate kultu
ri, dovolj dobro priča podatek, 
da kot direktorica knjižnice Iva
na Potrča na Ptuju porabite na
jveč denarja iz kulturnega fonda 
MO Ptuj, katerega manjšinski 
del se porabi za kulturne prire
ditve ali za nabavo osnovnih 
sredstev zavoda - nabavo knjig. 
To je razvidno iz porabe pro
računskih sredstev v posebnem 
delu proračuna - odhodki 1997. 
Večina se ga žal porabi za osebne 
dohodke zaposlenih in za že ne
kajletno obnavljanje Malega gra
du. Upam, da se ne bo ponovila 
podobna zgodba porabe pro
računskih sredstev, kot se je to 
zgodilo v času nevede direktorja 
Borisa Miočinoviča v Pokra
jinskem muzeju Ptuj, natančneje 
v žitnici, kamor se je vložila za
jetna vsotica denarja, pa je ostalo 
žal pri blablabla, o vinoteki, 
večnamenski dvorani, pa še 
vedno ni ne duha ne sluha. V 
zgornjih prostorih žitnice je še 
vedno mestna in grajska "ropo
tarnica", kamor sem imel s strani 
nevede direktorja prepovedan 
vstop! Kot kaže, si lahko LDS 
na Ptuju marsikaj privošči - tudi 
neupravičene napade - pretepe, 
pa nikomur nič?! 

Ga. Branka Bezeljak-Glazer: 
od leta 1992 dalje se je povezava 
mladi-gledališče Ptuj krepila, 
posodili ste nam tu in tam 
kakšen oder, reflektor itd., za kar 
se vam iskreno zahvaljujemo, 
vendar ste kasneje dobičkonos
no izkoristili naš trud v prizade
vanju za dvig ene izmed panog 
glasbene izraznosti mladih (v 
tem času je Ptuj veljal za na
jmočnejše slovensko mesto po 
številu organiziranih glasbenih 
skupin), saj ste organizirali kon
certe posameznih slovenskih 
glasbenikov v gledališču z višjo 

vstopnino, kot jo je imel kateri
koli celodnevni festival v organi
zaciji društva K I D Ptuj. To je 
bil tudi eden izmed hudih udar
cev za mlade ustvarjalce, ki so s 
svojim delom in igranjem za
polnjevali svoj prosti čas, in os
novni vzrok za umik javnega de
lovanja društva K I D v letu 1996, 
ki si ves čas prizadeva, da bi v 
Sloveniji bila slovenska mladina 
nosilec kulturnega izpo-
vedništva, ne pa da bodo slo
vensko kulturo ustvarjali in ob
likovali tisti, ki še po dolgih le
tih svojega bivanja v Sloveniji ne 
znajo niti slovenskega jezika ali 
pa ga morebiti nočejo uporablja
ti, ker lahko doživijo notranji 
kolaps, in se ponosno proglašajo 
za umetnike Ptuja. Mladi so tudi 
po vaši zaslugi dobili odpor do 
lastne izraznosti, saj so uvideli, 
da je potrebno vložiti neomejen 
trud za dosego zastavljenih cil
jev v primerjavi z vašimi prire
ditvami, ki ste jih lahko preko 
zvez, poznanstev in občinskega 
proračuna brez problema pokri
li. Prav tako je prišlo po vaši zas
lugi do zavzetja prostorov D P D 
svobode Ptuj , od koder ste izseli
li fotosekcijo, glasbeno sekcijo 
in še marsikaj. Po lastnih idejnih 
presojah ste začeli s preobliko
vanjem tega prostora, katerega 
nosilec dejavnosti, predvidevam, 
ni več D P D Svoboda Ptuj , kate
re sekcija je bila gledališče, am
pak se je vanj lahkomiselno vse
lila Z K O Ptuj. Torej tudi vi po 
eni strani želite graditi, vendar 
po drugi strani veliko več rušite! 
Lahko bi se preprosto izrazil -
zlorabljate mladino za dosego 
lastnih ciljev. 

Novinarji so poglavje zase, 
zato zanje ne mislim porabljati 
besed. Delajo in pišejo pač tisto, 
kar jim nekdo pove, naloži ali 
sami opazijo, dasiravno bi se 
tudi o njih dalo marsikaj napisa
ti. 

Kljub mojim dolgoletnim pri
zadevanjem, da bi mladina na 

Ptuju dobila svoje klubske pros
tore, ki so ji bili odvzeti zaradi 
malomarnosti posameznikov, 
predvsem na občini, kot 
predsednik društva K I D ugo
tavljam, da pravzaprav ni intere
sa lokalne skupnosti in oddelka 
za družbene dejavnosti pri MO 
Ptuj, ki ga je do nedavnega vodi
la ga. Kristina Šamperl-Purg, da 
bi se problematika prostorov za 
mlade v kratkem rešila. Pa še to: 
ga. Kristina Šamperl-Purg je po 
letih in letih svojega stolčka na 
oddelku za družbene dejavnosti 
javno izjavila, da občina Ptuj 
nima izdelane strategije razvoja 
kulture na Ptuju, za kar si je pri 
mladih pridobila velik negativni 
predznak. Prav tako je iz popol
noma pojasnjenih razlogov odšla 
z oddelka za družbene dejavnos
ti v zgodovinski arhiv (ko se gre
hov nabere, jih je potrebno 
zakriti, da ni nihče nič kriv!), 
kjer jo verjetno v bližnji pri
hodnosti čaka delovno mesto di
rektorja. Tam bo lahko znova 
začela poganjati korenine "na 
zdravih in čistih temeljih pre
teklosti - tudi borlskega gradu". 

Skrajni čas je že, da se mestni 
svet M O Ptuj odloči, kaj bo 
ponudil in pripravil podmladku, 
kje ga bo nastanil, da Vam, 
spoštovani gospe in gospodje, ne 
bo potrebno na stara leta raz
mišljati o alarmnih sistemih, o 
osebnih varnostnikih v času 
sprehodov, o neurejenih in po-
kozlanih parkih, o pijani, 
brezposelni in zanemarjeni mla
dini, o morebitnih psihičnih 
zdravljenjih itd. Razen tega pa je 
tudi sedanji župan imel eno iz
med svojih programskih točk na 
volitvah leta 1994 - rešitev prob
lematike mladih, pa kot vse 
kaže, tudi tokrat ostaja le pri 
besedah. Verjamem, da N A T O 
pakt potrebuje zdravnika za 
pljučne bolezni, vendar žal Ptuj 
potrebuje gospodarja - CELEGA 
župana. Ne potrebuje nekoga, ki 
več ne ve, na katerem stolu bi 

sedel, ker mu je 24 ur premalo, 
da bi lahko na vsakem stolu 
sedel vsak dan samo za nekaj mi
nut . 

Spoštovani bralci! V veliko ve
selje mi je bilo napisati ta sesta
vek. Upam, da vam bo le-ta, 
spoštovane gospe za pripravo 
"ženskih večerov", popestril vaše 
večere, saj boste lahko v skupini 
za pripravo "ženskih večerov" 
komentirali moj sestavek in se 
nad menoj tudi tokrat zgražali. 
Verjamem, da sem marsikomu 
zagrenil morebiti kakšne lepe 
trenutke, vendar se ob vsem tem 
svojem pisanju in razmišljanju 
zavedam samo enega dejstva, da 
je država nastala zaradi varovan
ja ljudi in njihovega premoženja, 
to pa še ne pomeni, da mora ubo
gi delavec ali kmet dati vse od 
sebe in živeti vsakodnevno ob 
kruhu in vodi, boljše službe pa 
ne dobi, ker je ni! Tistega, kate
remu mora plačevati rento, 
vedno manj briga, kako bo revež 
preživel. Hvala za razumevanje! 
Upam, da ne bo kdorkoli vzel 
karkoli iz tega sestavka za 
osebno žalitev (grožnje niso 
zaželene!), saj ne gre za nič 
osebnega, ampak samo za kriti
ko aktivnosti posameznikov, ki 
so nam vzgled dobrega vedenja 
in kreatorji boljšega življenja se
daj in morebiti še v prihodnje. 

Da se o gospodarstvu, o social
nem varstvu, o delovanju stro
kovnih služb pri MO Ptuj, o do
kaj čudnem zaposlovanju na raz
nih instancah, o kabelskem raz
delilnem sistemu, o raznih "kul
turnih" prireditvah, o oddelku 
za gospodarsko infrastrukturo, o 
raznih skladih sploh ne pogovar
jamo. Veliko je stvari, ki jih bom 
v bodoče še moral komentirati -
kritizirati. Za kreativnost ob 
vsem tem skoraj zmanjka časa. 

mag. Viliem MUZEk, 
dil,ing,el. 

P R E J E L I S M O 

Kako Ptujiani 

spoštujejo 

"protitobaini z a k o n " ? 
v Sloveniji že več kot šest mesecev velja 
zakon o omejevanju uporabe tobačnih iz
delkov (v nadaljevanju "protitobačni za
kon"), od 19. 5. 1997 dalje pa so v veljavi 
še določila tega zakona, ki dodatno pre
povedujejo kajenje v javnih prostorih 
(čakalnice, sejne sobe, gostinski prostori 
in trgovine, javna prometna sredstva, 
javna stranišča in drugi prostori, kjer so 
nekadilci proti svoji volji lahko izpostavlje
ni cigaretnemu dimu), razen v delih, ki so 
posebej označeni in ločeni od prostorov, 
namenjenih nekadilcem. 
V imenu države Slovenije nadzorujejo iz
vajanje tega zakona inšpekcijski organi 
pristojnih ministrstev v Ljubljani z enotami 
v Ptuju, in sicer zdravstvena inšpekcija 
(ga. SumandI, g. Petrovič) nadzira večino 
določil "protitobačnega zakona", 
predvsem pa kajenje v javnih prostorih, 
šolah in bolnišnicah, slaščičarnah in gos
tinskih prostorih; tržna inšpekcija (g. 
Lunder) nadzira prepoved reklamiranja in 
prepoved prodaje cigaret osebam, 
mlajšim od 15 let; inšpekcija dela (g. Ko-
runič) nadzira ureditev kajenja v delovnih 
prostorih in prepoved kajenja v prostorih 
di-žavnih organov, ki so namenjeni stikom 
s strankami. 
V Izvršnem odboru Društva nekadilcev 
Ptuj smo se odločili, da bomo nepos
redno in konkretno ugotovili, kako v ne
katerih institucijah spoštujejo določila 
"protitobačnega zakona". Tako smo v pe
tek. 23. maja, v dopoldanskih urah člani 
našega društva nenajavljeno obiskali ne
katere ustanove v Ruju. Predvsem nas je 
zanimalo spoštovanje naslednjih za
konskih določil: 

1. Ali se v Ruju izvaja prepoved kajenja v 
javnih prostorih, kjer je kajenje dovoljeno 
le v posebej označenih in ločenih prosto
rih, ki ne smejo presegati 50 % skupne 
površine, ter ali je prepoved kajenja in 
označba prostorov za nekadilce objavlje
na na vidnem mestu? 
2. Ali se izvaja v celoti prepovedano ka
jenje v vzgojno-izbraževalnih in 
zdravstvenih ustanovah, slaščičarnah in 
mlečnih restavracijah? 
3. Ali so v gostinskih prostorih, kjer se 
gostom streže hrana, določeni prostori za 
kadilce, ki so javno označeni kot prostori 
za kadilce in so ločeni od prostorov za 
nekadilce (ali je torej ločitev prostorov za
gotovljena tako, da cigaretni dim ne more 
prehajati iz kadilskega v nekadilski del: 
fizična ločitev, kvalitetna zavesa, zložljiva 
vrata ... in ne le "ločitev s cvetličnimi 
lončki")? 
4. Ali je v delovnih prostorih kajenje do
voljeno le v prostorih, ki jih je določil delo
dajalec in so fizično ločeni od drugih de
lovnih prostorov? Ali se uveljavlja pravica 
vsakega zaposlenega, ki lahko zahteva 
od delodajalca, da mu omogoči opravljati 
delo v prostorih brez tobačnega dima (če 
delodajalec tega ne more, prepove kajen
je)? 
Ker smo želeli, da bi naše ugotovitve 
"zaznali" tudi predstavniki javnih informa
tivnih sredstev na kraju samem, smo k 
"odhodu" povabili tudi nekatere novinarje, 
a se nam zaradi drugih nujnih obveznosti 
žal niso mogli pridružiti. Je pa nas ob 
obisku dopisništva ^ Casopisno-
založniškega podjetja VEČER Ptuj že na 
hodniku "prijazno" sprejel cigaretni dim, 
ki je prihajal iz majhnega prostora za 
sprejem strank in je bil posledica kajenja 
tamkaj zaposlenih. 
V upravni zgradbi PERUTNINE Ptuj nas 
je ob odsotnosti predsednika uprave dr. 
Romana Glaserja prijazno sprejel g. 
Dimče Stojčevski. Ni zanikal, da se v nje
govi pisarni kadi, kar sta "potrdila" tudi 
dva pepelnika. Vljudno nam je pokazal 

več pisarn, v katerih se sicer takrat ni ka
dilo, čeprav to v upravni zgradbi Perutni
ne ni prepovedano in tudi ni poskrbljeno, 
za poseben prostor, kjer bi približno 30 
kadilcev od cca 150 zaposlenih lahko ka
dilo. 
Tudi v BOLNIŠNICI Ptuj nas zaradi od- \ 
sotnosti ni mogel sprejeti direktor dr. 
Alojz Arko. O razmerah v tej ustanovi sta 
nas seznanili ga. Olga Krajnc, vodja kad-S 
rovske službe, ter glavna sestra ki
rurškega oddelka ga. Vida Gonc. Prepo
ved kajenja je vidno označena v vseh; 
prostorih, kljub temu pa tudi v bolnišnici! 
občasno kadi okrog 10 % zdravstvenega! 
osebja (od 46 zdravnikov naj bi jih kadilo 3 
10). Pereč problem je kajenje nekaterih j 
bolnikov - pacientov, ki so strastni kadilci 1 
ter pozimi kadijo po straniščih (včasih pai 
tudi zunaj na mrazu). Najtežje pa je na 
transfuzijskem oddelku, kjer je med krvo- -
dajalci tudi veliko kadilcev, ki svojo potre- \ 
bo po cigaretah opravljajo pred samimi 
vhodom oddelka, zato osebje razmišlja o.i 
namestitvi pepelnikov, kar bi zmanjšalo' 
onesnaženost okolice od ogorkov, prav 
tako pa iz protipožarnega vidika. Bistvena' 
ugotovitev v bolnišnici je tudi ta, da je ka
jenje prepovedano v jedilnici. 
Nekoliko drugačen sprejem od prej 
naštetih so člani Društva nekadilcev Ruj i 
doživeli v ŠOLSKEM CENTRU Ptuj. Ob i 
odsotnosti direktorja, njegove tajnice in j 
"skoraj" vseh ravnateljev je bila pripravijo- i 
na za pogovor le ga. Katarina Berger izl 
računovodstva. V prostorih tega oddelkai 
se ne kadi, kar je predvsem zasluga za
poslenih nekadilcev. Da pa se kadi v* 
nezasedenem prostoru št. 203 ob pisarni ̂  
direktorja, so se člani društva sami j 
prepričali ob samem obisku, čeprav jim je' 
bilo rečeno drugače. ! 
Doživeli so tudi skrajno neprimeren in žal-; 
jiv odnos enega izmed zaposlenih peda-j 
goških delavcev, ki je s svojim obnašan-j 
jem pokazal, kakšni ne bi smeli bitil 
medčloveški odnosi tistih, ki vzgajajoj 
naše (tudi svoje) otroke. In kako naji 

bomo potem odrasli vzgled naši mladini? 
Ob naslednjem obisku predstavnikov 
našega društva je direktor šolskega 
centra g. Brano Kumer zagotovil, da je v 
pripravi kodeks zaposlenih v vzgoji in 
izobraževanju, ki naj bi uredil tudi "kajenje 
učiteljev". V "centru" je sicer javno 
označena prepoved kajenja, ugotavlja pa 
se neizvajanje določil 29. člena pravilnika 
o šolskem redu, ki prepoveduje v prosto
rih šole in na šolskih površinah kajenje, 
uživanje alkohola, drog in drugih psiho-
genih sredstev ter določa, da je delavec 
šole ob ugotovitvi, da dijak uživa alkohol, 
poseduje drogo ali jo uživa, o tem dolžan 
obvestiti razrednika, ta pa starše in šols
ko svetovalno službo, ki ustrezno ukrepa 
(ob seznanitvi z vsebino tega člena je 
našim članom jasno "upravičeno nes
ramno obnašanje enega tam zaposlenih 
delavcev", češ zakaj pa so naleteli na ka
jenje pri zaposlenih in ne dijakih!?). 
Naši člani niso imeli sreče s prisotnostjo 
tudi načelnika UPRAVNE ENOTE Ptuj g. 
Metoda Graha, jih je pa prijazno sprejel 
njegov pomočnik g. Ivan Božičko. 
Povsod je vidno označena prepoved ka
jenja znotraj prostorov, za zaposlene pa 
je urejena kadilnica v kletnih prostorih. G. 
Božičko tudi ni zanikal, da se občasno 
pojavi kajenje v kateri od pisarn, povečini 
v načelnikovi, kar je razumljivo ob večur-
nih razgovorih in sestankih s številnimi 
"zunanjimi" gosti. Pereč problem kajenja 
v Upravni enoti Ruj pa so kandidati za 
voznike motornih vozil, ki v kletnih prosto
rih opravljajo testiranje in kadijo pred sa
mim prostorom ali na dvorišču stavbe 
kljub označeni prepovedi. 
V gostinskem lokalu Perutnine Ruj na 
Novem trgu so člani društva ob prisot
nosti vodje točilnice g. Dušana Lozinška 
ugotovili, da je kajenje urejeno vzorno in 
na način, kot ga predpisuje zakon za gos
tinske prostore, kjer se gostom streže 
hrana. 

Pepsi bar ob Mercatorjevi blagovnici je 
že ob odprtju prenovljenega lokala 

poskrbel za nekadilce. Člani DN Ptuj so 
se zato zahvalili vodji bifeja ga. Veri Kir-
biš, ki si je kljub obilici dela vzela čas in 
pokazala pripravljenost, da bo tudi v 
bodoče prostor za nekadilce vzorno ure
jen in tudi javno označen. 
Zadnja "postaja" obiska naših predstavni- * 
kov je bila MESTNA OBČINA Ptuj. "Ka-' 
dilski" režim nam je prijazno predstavila 
tajnica MO Ruj ga. Evelin. Makoter-
Jabločnik. Za zaposlene delavce je ureje
na kadilnica v 2. nadstropju Mestne hiše, 
na vidnih mestih pa je javno označena 
prepoved kajenja. V nekaterih prostorih je 
to včasih težko zagotoviti glede na dol
gotrajna pomembna dogovarjanja in 
odločanja, pri katerih sodeluje velika 
večina zunanjih sogovornikov. Težava je 
tudi ob večurnih zasedanjih mestnega 
sveta, ko njegovi člani in vabljeni gostje 
opravijo svojo "kadilsko potrebo" kar na 
hodnil<ih. 
Naštete ugotovitve je na svoji redni seji 
obravnaval 10 DN Ptuj in sprejel sklep, da 
se z njimi po javnih informativnih 
sredstvih seznani širšo javnost. 10 je tudi 
ocenil, da smo Rujčani kar pozitivno 
sprejeli "protitobačni zakon", da pa bo 
potrebno še nekaj časa, da ga bomo vzeli 
za "svojega" in da bomo tudi na tem 
področju dokazali, da smo vredni naziva 
Ptuj-zdravo mesto. V Društvu nekadilcev 
si bomo tudi v prihodnje prizadevali delo
vati čim bolj široko in pozitivno v skrbi 
predvsem za ohranitev zdravja naših ot
rok in vnukov. Pri tem pa pričakujemo 
pomoč in podporo "vsaj tistih", ki so za to 
poklicani po "uradni" dolžnosti, to pa so 
predvsern vzgojno-izobraževalne organi
zacije. Želimo tudi, da bi pristojni 
inšpekcijski organi najprej poskrbeli za 
odpravo in ureditev ugotovljenih nepravil
nosti, ob sicer strogih predpisanih kaznih 
za kršitelje pa bi naj le-teh na Ruju izrekli 
čim manj. 

Zastopnik Društva nekadlltev 
Ptuj: Viktor Pillngor 
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Dominikanski 
ramostan 

Na zahodnem samos
tanskem dvorišču je današnji 
talr I nivo višji za okrog 40 do 
80 cm od baročnega talnega 
nivoja in ga na vzhodni strani 
omejuje zahodni samostanski 
trakt, na južni strani pa sever
na stena jugozahodnega sa
mostanskega prizidka, h kate
remu je prislonjeno pritlično 
opečno poslopje. To poslopje 
na južni strani sloni na starem 
eskarpastem mestnem 
obzidju, ki je v spodnjem delu 
mešano grajeno, v zgornjem 
pa čisto opečno, tako da je to 
poslopje vsaj iz prve polovice 
17. stoletja. Ta kos obzidja 
med jugozahodnim prizidkom 
in vodnim stolpom po višini 
ustreza jugozahodnemu 
prizidku, približno 2,5 m pod 
vrhom obzidja so vidne tri 
ozke, trikotne strelne line z 
zelo poševnim ostenjem in 
ena starejša pravokotna lina, 
ki leži nekoliko višje, s pazdu-
hastim koncem in ki jih lahko 
na splošno datiramo v 16. sto
letje. Nekoliko pod strelnicami 
je v ravni vrsti razmeščenih 
osem manjših kvadratastih 
zidnih lukenj, ki so ostanki sta
vbnega odra. Kot v stiku južne 
in zahodne poteze mestnega 
obzidja zapolnjujejo ostanki 
starega gornjega vodnega oz. 
dominikanskega stolpa, samo 
obzidje pa je bilo v tem delu 
obnavljano v letih 1664 in 
1759 in je zato razmeroma 
dobro ohranjeno. Zahodno 
stranico dvorišča pa tvorijo 
ostanki zahodne poteze 
mestnega obzidja, ob katere

ga so prislonjena opečna prit
lična poslopja s konca 17. in 
prve polovice 18. stoletja. Ob 
barokizaciji cerkve je bila 
podrta severna in zahodna 
poteza samostanskega 
obzidja, ki so ga nadomestili z 
novim obzidjem, ki je povezo
valo severozahodni vogal sa
mostanskega vrta z novim 
glavnim samostanskim vho
dom ter s severovzhodnim vo
galom cerkve z mestnim 
obzidjem. Zaradi tega je pri
hajalo do sporov z meščani, ki 
so lahko do zgornjega vodne
ga stolpa prišli le še po mos-
tovžu, prislonjenem ob zunan
jo stran mestnega obzidja 
(spor leta 1715). 

Zahodna stena zahodnega 
samostanskega trakta se kaže 
danes kot nadstropna ose-
mosna stavba. Inventarni po
pis, napravljen ob razpustu 
samostana, pravi, da se je v 
njem v nadstropju nahajal no-
viciat z osmimi celicami, v prit
ličju je bila velika konventska 
klet, pred njo pa se je v prit
ličju nahajala ob fasado pris
lonjena obokana lopa. Tak 
obok na kamnitih stebrih je bil 
napravljen v času prvega prio-
rata Pavla Merende v letih 
1635 - 1638 in ga lahko vidi
mo še vrisanega v načrtu 
ptujskega gradbenika Petra 
VVagnerja iz leta 1799. Kot je 
vidno iz VVagnerjevega načrta 
samostana, je ta petpolna 
obokana lopa slonela na šes
tih stebrih. Stik med baročno 
zakristijo in zahodnim samos
tanskim traktom danes za

polnjujejo stopnice, ki jih pa 
na načrtu samostana iz leta 
1799 še ni videti, se pravi, da 
so morale biti pozidane po 
letu 1826, ko je bil samostan 
preurejen v kasarno. Takrat je 
zahodni trakt bil tudi nekoliko 
dvignjen, ker so nekdanji no-
viciat v nadstropju preuredili v 
velik dvoranski prostor. V prit
ličju, ob današnjem stop
nišču, pa se izpod ometa vidi 
fragment ostenja neke šilasto-
ločne odprtine, ki verjetno izvi
ra iz časa nastanka tega dela 
samostana, to je iz prve polo
vice 14. stoletja. V južnem 
koncu zahodnega samos
tanskega trakta pa se nahaja 
portal, ki vodi v notranji rene
sančni hodnik, z banjastim 
grebenastim obokom, ki je bil 
pozidan okrog leta 1560 in se 
je z dvema polkrožno zakl
jučenima velikima oknoma 
odpiral v južni trakt samos
tanskega križnega hodnika, v 
katerega je tudi vodil danes 
zazidani portal. Pri teh vratih, 
ki vodijo v renesančni hodnik, 
naj bi se še v prejšnjem stolet
ju nahajal kamniti napis z let
nico: F.S.R.A.D. 1561. V ju
govzhodnem samostanskem 
prizidku se je nahajala vinska 
klet, v pritličju pisarna in de
lavnica za sodarje ter mizarje, 
v nadstropju pa soba in žitni-
ca. V južnem poslopju, pris
lonjenem k temu prizidku, je 
bila konjušnica in kolarna, v 
zahodnem pritličnem poslop
ju pa drvarnica in verjetno tudi 
skedenj. 

Lit.: F. KOVAČIČ 1914, pas-

Martin Stler: Načrt mesta Ptuja, 1657, mikronegativ, ZAP, 
Utrjevanje mesta, št. 183/14 

Tobias Kreiztaller: Načrt mesta Ptuja, 1644, mikronegativ, 
ZAP, Utrjevanje mesta Ptuja, št. 183/7; objavljen v J . CURK, 
1989, p. 242 si . 29 

sim;F. ŠTELE 1933, p. 184ss; 
N. ŠUMI 1969a, p. 124; N. 
ŠUMI 1969b, p. XXXIIs; I. In J. 
CURK 1970, passim; J. 
CURK 1974, passim; B. 
VNUK 1996, passim, posebej 
tam navedena literatura. 

Upodobitve samostana na 
starih vedutah Ptuja 

Upodobitve, ki nam kažejo 
srednjeveško podobo domini
kanskega samostana, izvirajo 
iz 17. stoletja. To so štiri vedu-
te Ptuja in dva načrta ptujskih 
mestnih utrdb. Tako izvira 
najstarejši utrdbeni načrt mes
ta iz leta 1644, izdelal pa ga je 
ing. Tobias Kreiztaller. Nekoli
ko mlajši, iz leta 1657, je načrt 

ing. Martina Stiera, ki se od 
Kreiztallerjevega načrta 
bistveno ne razlikuje, a je v 
nekaterih detajlih vprašljiv, saj 
obe ptujski cerkvi beraških re
dov prikazuje kot obokani tri-
ladijski baziliki. 

Na Kreiztallerjevem načrtu je 
samostanski kompleks inkor-
poriran v mestno obzidje. 
Južno stranico kompleksa 
tvori obrečni eskarpni zid, ki ja 
v jugozahodnem voglu zakl
jučuje rondel gornjega vodne
ga stolpa. Od tod teče za
hodna poteza mestnega zidu, 
ki se v višini severnega vogala 
cerkvenega pročelja ostro za-
lamlja v smeri vzhoda in teče 
paralelno s severno cerkveno 
steno do konca dolgega kora, 
kjer se ostro zalomi v smeri 
zahod in se stika z mestnimi 
vrati, od tod pa teče navzgor 
po grajskem pobočju, kjer se 
dotakne starega zahodnega 
grajskega stolpa. To je del 
mestnega, skupnega obzidja, 
vendar ima samostanski 
kompleks tudi lastno notranje 
obzidje, ki ga razmejuje od 
mesta. Notranje samostansko 
obzidje se prične v višini se
vernega vogala cerkvenega 
pročelja in teče podobno kot 
prej omenjeni mestni zid para
lelno ob severni steni samos
tanske cerkve v smeri vzhoda, 
kjer se izza petosminskega 
zaključka dolgega kora na 
kratko zalomi v smeri jugov
zhod, nato pa še enkrat v 
smeri juga in se nato stika z 
južnim eskarpnim obrečnim 
mestnim delom obzidja. 

Popravek: V prejšnjem na
daljevanju sta bila pomotoma 
zamenjana podnapisa pod 
sredinsko in desno fotografijo. 
Za napako se opravičujemo. 

SLOVENSKA BISTRICA / D A R J A B E L I Č , S T R O K O V N A D E l ^ V K A Z K O 

Ko f e glasba spre
mlja vse žhrljenle 
Kdor poje , s labo ne misl i ," pravi eden š tev i ln ih s lovens-

kiti pregovorov. Brez dvoma to drži za Darjo Be l i č , novo 
strokovno delavko pri s lovenjebis tr i ški ZKO. P e s e m in 
glasba jo spremljata vse življenje. Pa ne s a m o nje, temveč 
vso njeno druž ino . 

Po poklicu je predmetna 
učiteljica glasbene vzgoje in je 
pričela že kot otrok peti pri zna
nem mariborskem zboru Branka 
Rajštra ter nato še osem let pri 
APZ v Mariboru. Kot glasbena 
pedagoginja je dalala 20 let na 
drugi osnovni šoli v Rogaški Sla
nini, ob tem pa trinajst let vodila 
mešani pevski zbor pri Sv. Flor-
ianu pri Rogatcu. Zadnja leta po 
preselitvi v mesto pod Pohorjem 

pričela delati še pri mešanem 
Pevskem zboru K U D Štefana 
•Romiha na Črešnjevcu in ga ob 
^seh drugih obveznostih vodi še 
danes. Ko so v slovenjebistriški 
'kulturniški sferi dokončno ločili 
profesionalno od ljubiteljske 
l^ulture in razpisali delovno 
[^esto strokovnega delavca pri 
'^KO, pa se je Darja odločila za 
"ov izziv. 

2 ljubiteljsko kulturo, v kateri 
od vsega začetka primanjkuje 
denarja, se je seznanila že prej. 
Pa tudi nove organizacijske obli-

dela ji niso neznane, saj je bila 
šoli vodja študijske skupine 
glasbenega aktiva. Za novo 

delovno mesto se je odločila de-
'°nia tudi zaradi vsakodnevne 
Vožnje v Rogaško Slatino, ki je 
^^radi slabe ceste in gostega pro-
'^cta vse prej kot prijetna. 

"Novo delo je zame velik izziv, 
drugačno od dela v razredu. Zelo 
pa bom pogrešala otroke in oni 
mene. Ko sem se poslavljala od 
njih, sem mislila, da bo šlo vse 
gladko, rekli si bomo 'srečno' in 
se razšli brez pretiranega senti-
mentalizma. Bilo pa je ravno 
obratno. Otroci so jokali in z nji
mi tudi jaz. Vendar imam do 
njih oziroma do šolskega 
pevskega zbora še vedno obvez
nosti," je povedala Darja Belič. 
Počitnice ji ne bodo manjkale, 
saj se doslej še ni zgodilo, da bi 
imela dva meseca prosto, kar na
prej je bilo nekaj opravil, ki jih je 
morala v tem času opraviti. Tud i 
delovni čas v novi službi ni zan
jo nič novega, tudi prej je priha
jala domov pozno popoldan. 

Na vprašanje, kako gleda na to 
družina, je smeje odgovorila, da 
so tega pač vajeni, vsak poprime 
za svoj del domačih opravil in 
delo je potem hitreje opravljeno. 
Sicer pa je tudi njena najožja 
družina zapisana glasbi. Tri
najstletna hči Janja obiskuje 
glasbeno šolo, šestnajsletni sin 
Martin je dijak glasbene gimna
zije, mož Martin, sicer diplomi
rani inženir elektronike, pa poje 
^ri mešanem pevskem zboru na 
Črešnjevcu. 

Darja Belič, nova strokovna 
delavka slovenjebistr iške 
ZKO. Foto: VT 

Kar nekaj opravil je doslej že 
morala opraviti pri organizaciji 
občinskih ter regijskih srečanj, 
kjer pa pogreša bolj usklajeno 
delovanje med posameznimi 
občinskimi Z K O . Zadnje je bilo 
srečanje odraslih pevskih zborov 
in vokalnih skupin občine Slo
venska Bistrica. Začetno tremo 
je tako prebrodila. Upa, da bo 
delo zmogla, seveda ob 
vsestranski pomoči vseh članov 
izvršilnega odbora Z K O ter 
predsednikov K U D , pa tudi ob 
podpori občine, še posebej pri fi
nanciranju posameznih projek
tov ljubiteljske kulture. 

vida repe/evec 

PTUJ / UTRIP EKONOMSKE SOLE 

Sreiko Kosovel skozi 
o c f velikih šlirlh 
^ Dobre tri mesece bo tega, kar se je v knjižnici 
Šolskega centra Ptuj zgodila ena najboljših kul
turnih prireditev v zgodovini te ustanove sploh. 
Dejanu Klasincu, Daniju Lampergerju, Bernar
du Zajcu in Andreju Mešku je uspelo v izredni 
predstavi "Srečko Kosovel skozi oči velikih šti
rih" zmaterializirati svoj odnos bo pesnikove li
terature. 

Pri tem so veliko pozornost posvetili ustvarjanju 
scene, skozi katero se odraža njihov mladostni 
način sprejemanja pesnika. Sprva se nam zazdi, da 
gre za nekakšno ironiziranje Kosovela, za 
sprevračanje njegovih misli in norčevanje iz njego
ve "obsedenosti" s slutnjo smrti. A kmalu se pokaže 
resničen namen mladih umetnikov. 

Mračna scena, goreče sveče, v črno oblečeni igral
ci, njihovi kot iz kamna izklesani obrazi, besede, ki 
režejo in razbijajo tišino, "satanistična" glasba 
doom metala - vse to nas navdaja z nekakšnim ne-
lagodjem, ki se še stopnjuje, ko igralci grmeče z 
zanosom citirajo pesmi, govoreče o smrti. Vtis sce
ne se še poglobi, ko se prižge reflektor in osveth 
igralce, ki nosijo temna sončna očala. Ob igri svet
lobe in senc, utripajočih plamenih sveč pred portre
tom MRTVEGA SREČKA KOSOVELA se nam 
zdi, da so njihovi obrazi brez oči, da gledamo blede 
prikazni onostranstva, bruhajoče strašne besede o 
krivdi in smrti. 

In nato vrhunec - pesem Ekstaza smrti, govorjena 
od igralca, ki ga ne moremo videti, opazujemo lah
ko le njegovo silhueto in mimiko telesa na belem 
platnu sredi črne okolice. Toda kot v posmeh vsej 
skrivnostnosti in demonskosti predstave je tu ves 
čas, v osrednjem delu scene, prisotna senca 
obešenca - plišastega medvedka. 

Kar bi nas moralo pri vsem projektu najbolj 
prevzeti in osupniti, je dejstvo, da je ta izjemna 
predstava nastala kot del pouka slovenskega jezika. 
Celoten koncept, tekst, izbira glasbe, ideja o obliko
vanju scene je delo devetnajstletnih fantov. Če pa 
pobliže pogledamo igralsko zasedbo, nam vsa stvar 
postane veliko razumljivejša. 

Dani Lamperger, avtor večjega dela uvodnega 
teksta, fant z značilno pojavo in močnim glasom, si, 

je igralske izkušnje med drugim pridobival na 
odrskih deskah Prosvetnega društva Lovrenc, kjer 
je zaigral več kot dvajsetkrat. Druga zgodba ali raz
red zase pa je Dejan Klasinc, sicer stari znanec raz
nih prireditev EŠ, na katerih večinoma nastopa v 
vlogi voditelja. Svoj igralski talent je kalil v šestih 
letih igranja v ptujskem gledališču pod vodstvom 
Branke Bezeijak Glaser, kjer je zaigral okoli 200 
krat. Sicer pa se talentirani ljubitelji Kosovelove 
poezije tudi sam poskuša v pesništvu in namerava 
takoj, ko pridobi potrebna finančna sredstva (nekaj 
čez sto tisočakov) izdati lastno pesniško zbirko, ki 
bi vsebovala 40 do 50 pesmi. Piše svobodno, moder
no poezijo, skozi katero izraža svoje občutke in 
poglede na svet, odnose med ljudmi, politiko, boga 
in ljubezen. Pesmi so različne dolžine, v njih lahko 
obravnava različne teme, včasih uporablja krep-
kejše izraze, poslužuje se različnih vrst rime; še po
sebej mu je pri srcu pesem ITIMRET (beri vzvrat
no): 

Naslovnica v Daily Timesu 
Termiti zmagali v nogometu 
Termiti letijo v nebo 
Termiti povzročili vsesplošen pretep 
Termiti grejo v Evropo 
Termiti imajo kaj za piti 
Termiti izbirajo miss 
Termiti podelijo oskarje 
Termiti imajo olimpijado 
Termiti so izbrali pomladansko modo 
Termiti imajo karneval 
Termiti so zapiti 
Termiti so zabiti 
Termiti udarijo grupni seks 
Termiti ustanovijo ročk band 
Termiti so gojili konopljo 
Termiti grejo v politiko 
Nato se je drevo podrlo 

Martin Kerošec^ 



P O MASIH HRAMIH 
PTUJ / SREČANJE Z IGRALKO ZVEZDANO MLAKAR 

Veliko je odvisno od zvezd 
Gost ja t re t jega ženskega večera, k i o d le tošn jega po teka
j o vsak t r e t j i če t r t ek v mesecu v l i o t e l u M i t r a v P t u j u , j e 
b i l a P t u j č a n k a , znana i g r a l k a Zvezdana M l a k a r . Pogo
vor j e b i l i z redno z a n i m i v , za k a r gre zas luga t u d i vod i 
t e l j i c i B r a n k i Beze l j ak -Glazer , z n a n i p t u j s k i k u l t u m i c i , 
r e ž i s e r k i , k i j e ve l i ko de la la i n še de la z nas topa ž e l j n i m i 
m l a d i m i l j u d m i . Zvezdana j e iz t is te prve s k u p i n e oz i ro 
m a generac i je srednješolcev, k i so s k u p a j z n j o že le l i 
poče t i n e k a j d rugega, k o t se to počen ja v šo l i . V K l u b u 
m l a d i h so v t i s t i h čas ih p o t e k a l i nenavadn i večer i z ve l i 
k o sodobne l i t e r a t u r e , sodobnega s l i ka rs tva , g lasbe. Spo
m i n i n a to obdob je so še vedno i z redno ž i v i . 

Zvezdana se spominja, kako so 
občuteno brali pesmi Branka 
Ciglarja, ki jih je spremljal na ki
tari. Ob njej so to bili še Dunja 
Gunžer, Igor Samobor, Valerija 
Vlašič in Srečko Feguš. "Počutili 
smo se kot pionirji, hodili smo po 
vaseh in jih predstavljali. V skla
du z njimi smo tudi živeli - nočem, 
da me vsakdanjost potegne v svoj 
strašni krog, na vse štiri sveta hočem 
biti odprt kot krščanski bog ... Delali 
smo kulturne maratone, gostili 
ročk skupine, pesnike, recitirali . 
Prva naša igra pa je bila Sen kres
ne noči. Prvič smo se prebijali 
skozi Shakespearjeve verze, kar ni 
lahko, to šele danes vem. Imeli 
smo veliko volje in poleta. Imeli 
smo tisto, kar je najlepše, ko si 
mlad - pogum." 

Zvezdana Mlakar je pričela nas
topati že v vrtcu, prvič je nastopila 
v vlogi zajčka. V osnovni šoli in v 
mladosti nasploh je imela srečo z 
učitelji oziroma vsemi, ki so jo us
merjali. Na začetku je bila to 
učiteljica Divjakova, pozneje 
učiteljica Dabičeva, ki jo je podpi
rala v njenih romantičnih spisih 
in razmišljanjih. "Celo mladost 
sem imela srečo s svojimi učitelji 
in z ljudmi, ki so se z menoj 
ukvarjali." 

Prehod v gimnazijo je bil težak. 
Na začetku ji ni šlo, poleg tega so 
v gledališču igrali, nje pa še opazi
li niso. "Doma sem jokala in nihče 
ni vedel, kaj se z menoj dogaja. Šla 
sem med tabornike, k pevskemu 
zboru, vse živo sem delala, samo 
da bi nekaj delala. V drugem let
niku pa sem se srečala z Branko 
Bezeljak - Glazer in novim 
režiserjem, Bojanom Kovačem." 
Igra jo je v tistem času že skoraj v 
celoti osvojila. To so opazili tudi 
učitelji in Zvezdanini mami 
dobrohotno svetovali, naj pazi 
nanjo, da je ne bo odneslo. Vedno 
bolj so jo prevzemale misli o tem, 
da bi se z igro tudi čisto zares 
ukvarjala. Prvi uspeh? "Po mojem 
je to predstava Križišče, zasilni 
izhod Petra Božiča, ki jo je režira-
la Branka Bezeljak - Glazer in s 
katero sva z Igorjem Samoborjem 
prišla v anale - v gledališki list kot 
primer, kaj je to prava igra, pa še 
nisva bila sprejeta na akademijo." 

Zvezdani Mlakar ni žal, da se je 
odločila za igralsko akademijo, da 
je postala igralka, čeprav je to delo 
vse prej kot lahko in čeprav je 
včasih zelo nesrečna zaradi svoje
ga dela. "Ne glede na vse, mislim, 
da sem se prav odločila in da sem 
imela srečo, da sem imela prave 
ljudi okrog sebe. Igra mi tako 
rekoč pomeni življenje - to sem 
jaz. Igralec je človek 24 ur na dan. 
Z leti pridobiš distanco do nje, 
zdrav odnos, tako da te ne prevza
me v celoti, zato tudi imam veliko 
družino, kar pozitivno vpliva na 
moje igranje, ker o njem ne raz
mišljam ves čas. To prinaša tudi 
svojevrstno svobodo in krea
tivnost, da lahko resnično delaš iz 
sebe." 

Zvezdana Mlakar je veliko igra

la že med študijem na akademiji. 
V drugem letniku je v Drami sta-
tirala, v tretjem letniku že igrala. 
V tretjem letniku je dobila tudi 
veliko filmsko vlogo v Šti-
gličevem filmu Praznovanje 
pomladi. Takrat se je tudi prvič 
srečala s kamero. Kljub vsemu pa 
ji je še vedno primanjkovalo sa
mozavesti, boj z njo je dobila šele 
v naslednjih desetih letih. To 
obdobje takole opisuje: "V tem 
obdobju nisem več imela sreče s 
svojimi vzgojitelji. Če bi takrat 
bila drugače vodena, bi se verjetno 
prej naučila nekaterih stvari, ki 
sem si jih pozneje morala sama. 
Samozavesti ne pridobiš z javnim 
priznanjem, še vedno ti to ne pri
nese tistega notranjega zado
voljstva, dokler sam ne čutiš, da 
res veš, kaj delaš in zakaj delaš in 
kako delaš." 

Zvezdana Mlakar je bila v tisti 
igralski in akademijski generaciji, 
ki je skoraj takoj dobila službo. V 
njenih časih so dramsko igro 
končali štirje, pet igralcev, ki so se 
še nekako porazdelili. Zdaj jih v 
letniku do 15 študira dramsko 
igro, vseh pa slovenski prostor ne 
more sprejeti. To je petnajst usod, 
petnajst mladih ljudi, ki si vsi 
mislijo, da bodo uspešni, da bodo 
znani in slavni igralci, a jih čaka 
cesta. Danes je še toliko težje do
biti redno zaposlitev, ker se gleda
lišča v glavnem odločajo za po
godbene zaposlitve za eno leto. 
"Če bi se ves sistem spremenil, bi 
bili bolj ali manj vsi na istem, na 
cesti, bi to bilo prav. Tu se bodo 
verjetno v tem prehodnem obdob
ju dogajale krivice, dokler vsi 
igralci ne bodo začeli z iste osno
ve. To pomeni vsi na svobodi, ko 
se bodo morali vsi za vsako vlogo 
posebej truditi. Mislim pa tudi, da 
tisti, ki imamo stalne službe, ni
mamo nič lažje pozicije. Ker če si 
v službi, to za igralca še vedno ne 
pomeni, da delaš tisto, kar bi rad." 

P R V I A N G A Ž M A V 
C E L J U 

Prvi stalni angažma je Zvezdana 
Mlakar dobila v celjskem gleda
lišču. "Delala sem v Drami, imela 
srečo, ki pa je nisem izkoristila. 
Čakal me je angažma v Drami, 
kjer so me vsi poznali in čakali, 
zaradi nesamozavesti in občutka, 
da mogoče v Dramo ne sodim, pa 
sem se odločila, da grem v Celje. 
In to .;ato, da bom tam začela z 
manjšimi vlogami in da bom tam 
.ažje preizkusila to, kar bi vsem na 
očeh v Ljubljani. Ne vem, ali je 
bila ta moja takratna odločitev na
paka. Res pa je, da v Celju nisem 
igrala oziroma sem statirala. To 
pa je bilo za moj ego kljub vsemu 
že malo prehudo. Takrat za razli
ko od danes mladim igralcem niso 
dajali dela. Niso nam nič zaupali, 
poleg tega pa ni bilo nobenih pra
vih vlog. Povrhu pa so me kot 
svetlolasko "vkalupirali" in mi go
vorili: T i samo teci čez oder, smej 
se in bodi sonček.' To je bilo zame 

strašno, ker sem si želela karakter-
nih vlog, ki nekaj povedo. In da 
tudi jaz lahko nekomu nekaj po
vem, ne pa da se samo smejim in 
da sem lušlna. V Celju se nisem 
mogla uveljavili, to obdobje je 
bilo izredno težko. Pomnim pa to 
obdobje po srečanju s kolegom -
igralcem, ki mi je rekel, da ima 
vsak človek enkrat možnost. Ti si 
jo enkrat že imela, recimo, da jo 
boš imela še enkrat, in za takrat se 
pripravljaj. Dejansko sem takrat v 

Celju delala na dikciji in se 
pripravljala na to, da bom slej kot 
prej dobila priložnost. Po rojstvu 
prvega otroka in vrnitvi s po
rodniške me je čakala vloga 
služkinje V bolhi v ušesu, kar pa 
sem odklonila, pa če bom kdaj 
igralka ali pa ne. Vrnila sem vlogo 
in dala odpoved, kar je seveda bilo 
svojevrstno presenečenje. Večina 
si je mislila, kaj se grem, v resnici 
pa so to skoraj vsi želeli narediti, 
ker si vsak želi iz majhnega gleda
lišča v veliko. Potem pa sem jih 
dobila po nosu, bila sem brez vse
ga. Brez stanovanja, brez službe, 
živeti pa je bilo treba. H katere
mukoli direktorju sem šla, me je 
odklonil, ker so bile vloge za celo 
sezono že porazdeljene. V tistem 
času sem veliko prejokala, v oporo 
pa mi je bila mama, ki mi je v tem 
času izredno veliko pomagala. Da 
sem se preživela, sem prodajala na 
novoletnih stojnicah. Mimo je 
prišel takratni direktor Drame in 
me okaral, kako to, da me ni sram, 
da vsem na očem prodajam. Od
govorila sem mu, da moram od 
nečesa živeti. Kmalu me je pokli
cal, ker je zbolela ena od igralk, in 
mi ponudil angažma. Sprejela sem 
ga, čeprav sem morala pri režiser
ju opraviti sprejemni izpit, kar je 
bilo zame nekoliko ponižujoče. Po 
premieri pa se je plošča obrnila. 
Veliko, veliko pa je odvisno od 
zvezd." 

E N A 
N A J U S P E Š N E J Š I H 
I G R A L S K I H 
S E Z O N 

Lansko in letošnje leto je za 
Zvezdano Mlakar eno najus
pešnejših let. Nekateri, med njim 
tudi direktor Drame, ga ocenjuje
jo kot preobrat v njeni karieri. 
"Vloga v Metuljevem plesu je vlo
ga, ki mi je kot igralki ponudila 
veliko možnosti in na katero 
čakaš deset let. Kritiki so napisali, 
da sem jo zato odigrala tako 
dobro, ker sem rodila in ker me je 
rojstvo naredilo zrelo. Zato je naš 
poklic tako težak, ker vse doživlja
mo osebno, take ocene te prizade
nejo. Moj odgovor pa je, da to ves 
časim nosim v sebi, če pa tega ni

sem imela možnosti izraziti, pa ni 
moja krivda. Z Barbaro Lapajne 
sva pripravili samostojen projekt 
Triko, s katerim bi se želeli 
predstaviti tudi v Ptuju. Vloga v 
Nežnosti, ki jo igram v mali dra
mi, pa je čisto drugačna od vseh 
dosedanjih, kjer sem igrala tempe
ramentne ženske. Igram žensko, 
ki gre v dom upokojencev. Kako 
bo naprej, ne vem. Glede vlog sem 
se vedno držala bolj nazaj. Edina 
vloga, ki sem si jo želela igrati, je 
Lady Macbeth, pa mi je spolzela." 

V E L I K A M A M A 
T R E H S I N O V 

Zvezdana Mlakar je poleg tega, 
da je odlična igralka, tudi velika 
mama treh sinov. "Moram reči, da 
sem tudi sama sebe presenetila. 
Mislila sem, da bom imela enega 
samega otroka. Zgodilo pa se je 
drugače. Pri treh otrocih moram 
imeti skoraj vse na minute pre

računano oziroma to je pri meni 
sedaj še težje. Prostega časa skoraj 
nimam, zmanjkuje mi časa za 
branje knjig, klepete. Mislim pa, 
da je lepo, če imaš veliko družino. 
Mislim tudi, da so moji fantje kar 
zadovoljni z menoj. Še vedno se z 
njimi igram, edino to me jezi, da 
pri vsem svojem delu ne morem 
toliko zaslužiti, da mi ne bi bilo 
treba čisto vsak dan opravljati 
vseh gospodinjskih opravil. Otro
ci mi dajejo energijo, predvsem so 
to čudovita bitja, ki mene osebno 
plemenitijo. Mogoče, če sem čisto 
odkrita, me prizemljujejo. Sama 
sebe toliko poznam, da vem, da bi 
me kdaj odneslo ... Oni me pa na
redijo konkretno, in če si realen 
in konkreten, se mi zdi, da sem s 
tem pridobila tudi kot igralka. To 
znanje, ki sem jih dobila od njih, 
sem s pridom uporabila tudi v 
Metuljevem plesu. 

Imam pa tudi kmetijo, ki smo jo 
kupili 17 km iz Ljubljane, kjer se 
vsi zelo dobro počutimo, tu se lah
ko otroci naužijejo svežega zraka. 
Celo premišljujemo, da bi se tja 
preselili." 

Igralstvo Zvezdane Mlakar ima 
vzpone in padce, tudi zato ker 
nima presodkov, kaj sme dober 
igralec delati in česa ne sme. Igra
lec si po njenem mora marsikaj 
privoščiti, to je posebej opazno pri 
igralcu Borisu Cavazzi. Zanj niso 
važne ne titule, ne prostor, kjer 
dela, ne denar. "Moraš si upati in 
ne smeš imeti predsodkov. Z Bar
baro Lapajne sva na primer usta
novili kulturno-umetniško 
društvo Levi breg. Počasi dobiva
va peruti, ker se vse da. Igralcu ali 
igralki na koncu koncev ni 
potrebno čakati v gledališču na 
vlogo, tudi če si brez stalnega 
angažmaja, lahko, če hočeš ob 
malo organizacijskih sposobnos

tih, znanstvih in drugem narediš 
svoj projekt ter dokažeš drugim 
gledališčem, da se da marsikaj na. 
rediti, če je le volja. Lahko rečem, 
da bomo mi še delali, čeprav lah! 
ko rečem, da pa mi trenutno zvez-
de niso najbolj naklonjene." 

Ž E L J N I I G R A N J A 
NA P T U J S K E M 
O D R U 

Ptuj zavzema v Zvezdanim srcu 
posebno mesto, to je njen rojstni 
kraj in kraj, ki je tesno povezan z 
njenimi igralskimi začetki. Po-
sebno mesto pa v njenem življenju 
zavzema režiserka Branka Bezel
jak - Glazer, ki jo je skupaj z 
režiserjem Bojanom Kovačem 
pripravljala na akademijo in ki sta 
tudi odločilno vplivala, da se je 
vpisala na igralsko akademijo. Bo
jan Kovač je bil tudi odličen peda
gog in voditelj mladih. "Z Branko 
Bezeljak - Glazer me veže veliko 
zaupanje. Kot režiserki ji zelo 
zaupam, na gledališče imava po
dobne poglede. Skoda, da ni šla na 
akademijo. Še vedno kljub temu, 
da sem že dolgo v Ljubljani, 
spremlja moje delo. Na nek način 
se moje življenje vedno vrača k 
njej in posredno tudi v Ptuj. Ptuj
skih igralcev v Ljubljani je kar ne
kaj, ki bi se želeli igrali v Ptuju. 
Mislim, da bi bilo pametno, da bi 
imel ptujski teater vrata odškrnje-
na tudi za nas, sicer bomo v Ptuj 
prihajali kot tujci. Ptuj bi zagoto
vo imel več od tega, če bi nas po
vezoval na ta način. Denar pri tem 
ni vprašanje, igrali bi tudi brazp-
lačno. Vse pa je seveda od tega, 
kakšno vizijo ima Ptuj." 

M G , Foto: Kosi 

T E D N I K O V O N A G R A D N O V P R A Š A N J E 

Ali prepoznate kraj na htograKji? 

A l i p o z n a t e k r a j n a f o t o g r a f i j i ? Foto M i l e n a Z u p a n i c 

Iz ptičje perspektive je videti vse nekoliko drugače. V prejšnji, 25. številki Tednika smo, kot ste pra
vilno ugotovili, objavili Ptujsko Goro. Mnogi ste nam poslali odgovore za prvo vprašanje in pravilno 
ugotovili, da je na posnetku v 24. številki Tednika Grajena. Izžrebana nagrajenka je Dragica Toplak. 
Grajena 29 a, Ptuj. 
Dobro si ga oglejte današnjo fotografijo. Med Vašimi pisnimi odgovori, ki jih boste poslali do srede, 
2. julija, na naslov Uredništvo Tednika, Raičeva 6, Ptuj, bomo ponovno izžrebali nagrajenca. V P'' 
sami uredništva ga bosta čakali dve vstopnici za festival domače zabavne glasbe, ki bo septembra 
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MOŠKANJCI / MNOŽIČEN DAN PERUTNINE 

I c f s f e / Perutnina d.d. 
j^tališče v Moškanjcih je že dolga leta prizorišče tradicio
nalnih dnevov Perutnine. Tudi v soboto seje tam zbralo ne-
l̂ aj tisoč ljudi, članov kolektiva, njihovih svojcev, prijatel
jev in gostov Perutnine. Lep poletni dan in uspehi podjetja 
^ bili dodatek k siceršnji vsakoletni prazničnosti. 
perutnina Ptuj je v letu 19% v 
ĵeloti uresničila svoje gospo

darske in razvojne načrte. Go
spodarili so celo nekoliko bolje, 
jiot so si zastavili v svojih pos
lovnih načrtih. Obseg proiz
vodnje se je povečal za 8,8 od
stotka, produktivnost pa so ob 
tem povečali za skoraj pet od
stotkov. Prihodek podjetja se je 
lani primerjalno z letom 1995 
povečal za dobrih 30 odstotkov, 
ustvarjen dobiček pa je znašal 
513 milijonov tolarjev. Bili so 
tako rekoč edino podjetje, ki je 
zaposlovalo nove delavce, lani 
so tako odprli nad 100 novih de
lovnih mest. 

Perutnina kot pomemben slo
venski gospodarski subjekt ima 
seveda tudi nekaj težav, ki so pos
ledica nesorazmerij na trgu blaga 
in kapitala ter neurejenih gospo
darskih in političnih odnosov 
Slovenije z državami bivše Jugos
lavije in širše. Kot je ne nedavni 
tiskovni konferenci poudaril 
predsednik uprave podjetja dr. 
Roman Glaser, so na slovenskem 
trgu nenormalno visoke cene nji
hovih osnovnih surovin, kot sta 
soja in koruza. Nerealen je tečaj 
tolarja, kar je precejšnja težava za 
podjetje, ki presega uvoz z izvo
zom kar za 10 milijonov tolarjev. 
Neugodna je bila tudi relativno 
visoka inflacija (8,6 %). Klub 
temu da je Perutnina v lanskem 
letu investirala za 8 milijonov 
mark, ni angažirala kapitala 
bank, ki je še vedno predrag, tem
več je zagotovila lastna sredstva. 
Obseg letošnjih investicij bo še 

večji, saj bo dosegel 20 milijonov 
mark. Med pomembnejšimi in
vesticijami je gradnja distribucij
skega centra v Ljubljani s hladil
no zmogljivostjo 450 ton, ki bo 
gradbeno končan sredi julija, sep
tembra pa že v funkciji oskrbo
valnega centra za osrednji del 
Slovenije. Po sto letih obstoja so 
generalno obnovili klavnico živi
ne in prašičev, ki je edina tovrst
na klavnica na našem območju. 
Ta čas so v pripravah na temeljito 
gradbeno, tehnično in tehno
loško obnovo svoje predelovalne 
industrije, vanjo bodo do konca 
leta vložili okoli 5 milijonov 
mark. Sodobnejšo tehnologijo 
uvajajo v živo proizvodnjo, pri
pravljajo pa se tudi na obnovo 
svojih lokalov v središču Ptuja, 
na Novem trgu. Pridobili so so
glasja mestnih oblasti, jeseni se 
bo prenova začela, do konca leta 
pa naj bi na Novem trgu dobili 
sodobno restavracijo in butično 
mesnico. Vse skupaj bo prispevek 
k ugledu podjetja in pestrejši po
nudbi Ptuja. V tekočem letu izva
jajo in načrtujejo še nove promo
cijske aktivnosti, prenavljajo pa 
tudi vse faze notranjega informa
cijskega sitema. 

Perutnina je v zadnji fazi last
ninskega preoblikovanja v del
niško družbo. Kombinirano last
ninsko preoblikovanje po zakonu 
o zadrugah in zakonu o lastnin
skem preoblikovanju podjetij jim 
je povzročilo kar nekaj težav. Av
gusta 1996 so prejeli prvo soglasje 
Agencije, pred kratkim je prispe
lo drugo soglasje, čaka jih torej le 

Perutnina je lani prejela 
za svoje izdelke številne 
zlate, srebne in bronaste 
medalje na sejmih v Zagre
bu in Gornji Radgoni. Me
dalje so prejeli prav za vse 
svoje izdelke, ki so jih dali 
v oceno strokovnim komi
sijam. Tudi letos bodo naj 
sejmu v Gornji Radgoni so
delovali s široko paleto 
svojih izdelkov. Lani pa je 
začela Perutnina tudi akci
jo, ki poudarja zdiavo 
prehrano. Država se sicer 
ni odzvala na pobudo pod- | 
jetja, zato je podjetje s a m o | 
pritegnilio ugledne stro
kovnjake in doslej na treh| 
seminarjih predstavilo 
stroki in porabnikom,| 
kakšna je pravilna in zdra
va prehrana. V njej ima 
prav perutnina pomembno | 
vlogo. 

še vpis delniške družbe v sodni 
register in, predvidoma septem
bra, prva skupščina delničarjev. 
Podjetje se je odločilo za dokapi-
talizacijo s strani sedmih stra
teških partnerjev, kar mu je pri
neslo okoli 12 milijonov mark 
svežega kapitala. Med strateškimi 
partnerji, ki jih je Perutnina iz
brala med mnogimi ponudniki, 
so slovenske banke, zavarovalni
ce in le en tuji partner. Sicer pa 
bo nova lastniška strukttu-a pod
jetja naslednja: 38 odstotkov del
nic bo v lasti treh zadrug, 34-od-
stotni lastnik bodo delavci, 16-
odstotni strateški partnerji in 12-
odstotni državni skladi. 

J. Bračič 

ZAVRC / GRADBENA DELA PRI SOLI KONČANA 

Jeseni bo Itiša 
uienosti odprla vrata 
Gradnja nove šole v Zavrču, prav gotovo n^večja občinska 
investicija zadnjega leta, se v juniju počasi končuje. Skoraj 
vsa večja gradbena dela so že končana, v notranjosti 
manjkajo še parket in opleski, potem bodo počasi pričeli 
grobe fasadne omete, gradnjo čistilne naprave in urejanje 
okolice. Po vseh zagotovilih bo šola odpria svoja vrata jeseni, 
ko bodo opremljene tudi že učilnice in telovadnica, urejeni 
bosta dve etaži in šola bo po novem imela tudi oddelek vrtca. 

V prejšnjem tednu so pokrili streho telovadnice pri novi završki 
šoli 

Naložba je vredna 350 milijo
nov tolarjev. Občini Z âvrč je 
uspelo na ministrstvu za šolstvo 
in šport pridobiti 60 odstotkov 
vseh potrebnih sredstev. 
Prejšnji petek je bila na grad
bišču krajša slovesnost za grad
bince, saj so ti po stari navadi 
ob zaključku gradbenih del na 
streho postavili smrečico in za
lili betonske plošče. 

Evgen Požgai, vodja gradbišča 
pri Gradbenem podjetju Korpar, 
je ob našem obisku povedal, da je 
gradnja šole v Zavrču tako rekoč 
že končana, saj so pripravljeni vsi 
energetski dovodi do objekta, no
tranjost zgradbe pa je že v fazi 
končne lureditev. V desetih dneh 
bodo v telovadnici pričeli polaga
ti talno gretje in parket, imajo pa 
tudi vsa zagotovila naročnika, da 
bo imel dovolj sredstev za do
končanje gradnje in zunanje lu-e-
ditve. 

Kljub vsem težavam, ki so v 
začetku spremljale gradnjo šole 
(spomnimo se, da se je v začetku 
del porušila stara šola), pa so 
uspeli pripeljati gradnjo tako 
daleč, da se naročniku - občini 
Zavrč - ni potrebno več bati, da 
šola jeseni ne bi bila odprta za 
učence in delavce. 

Sicer pa je Požgai o gradnji med 
drugim povedal: "V gradbena 

Vodja gradbišča Evgen 
Požgai 

dela smo v 8 0 odstotkih vključili 
domačo delovno silo. Seveda je 
bilo pri domačinih na začetku ne
kaj dvomov v naše gradbeno pod
jetje, a to se je potem počasi iz
boljšalo, zmeraj več je bilo sode
lovanja in tudi tako smo lahko 
pripeljali objekt do te faze, da ga 
bomo čez dva meseca že lahko 
odprli. Dobro smo sodelovali z 
gradbenim odborom, županom, 
tajnico občine in vsemi drugimi, 
ki odločajo pri gradnji nove šole. 
Šola bo moderno urejena, imela 
bo nekaj skupnih prostorov, spe
cializiranih učilnic, moderno ku
hinjo, vezana bo na veliko telo
vadnico, ki bo na voljo tudi 
domačinom. V pritličju so pros
tori na voljo tudi vrtcu, v mansar-
di pa so klasične učilnice z lepim 
pogledom na haloške hribe. Ker 
pa je v bližini šole kultturno 
zaščitena cerkev, je moral arhi
tekt tudi to v projektiranju 
upoštevati in objekt se povsem 
ujema z okoljem. Vsemu temu 
bomo prilagodili tudi ograjo 
okrog šole, naredili zelenice in 
morda bo kdaj v prihodnjih letih 
temu sledil tudi stanovanjski 
kompleks, ki ga v občini načrtu
jejo zgraditi pod novo šolsko 
zgradbo." 

Tekst in fotografiji: 

Tatjana Mohorko 

VAREJA / LESKOVSKI LOVCI PRAZNOVALI ZLATI JUBILEJ 

Kroniko petdesetih let objavili v zborniku 
Lovska dnižina Leskovec je ob koncu minulega tedna pros
lavila jubilejnih 50 let delovanja na tem koncu Haloz, ob 
tem pa so predstavili razvoj lovstva. Dnižina danes šteje 48 
članov, med častne člane pa so se v teh letih zapisali: Jakob 
Vaupotič, Janez Bedrač, Alojz Krajnc, Friderik Modic, Pe
ter Vertič in Ivan Vidovič. 

V petdesetih letih sta se v L D 
Leskovec združili družini Sv. Vid 
- Dravinjski Vrh in Leskovec. 
Tako je nastalo eno lovišče s štiri
mi revirji, bogatimi s srnjadjo. 
Svoj dom imajo leskovški lovci v 
Vareji - na Pohejevem, kjer so 
pred leti kupili opuščeno posest
vo in arhitektiurno zanimiv ob
jekt. V bližini so uredili tudi stre
lišče, imajo svojo hladilnico, ob 
jubileju pa so jim domačini in 
občina Videm pomagali asfaltira
ti dobrih 200 metrov cestišča do 
doma. Osrednja slovesnost je bila 
v soboto, ko so nastopili lovski 
rogisti, učenci videmske ter le-
skovške šole ter domači lovski 
sekstet. Ob tej prložnosti so izdali 
lovski zbornik in v njem zapisali 

dogodke, ki so zaznamovali pet
deset let lovske organizacije. 

Kratek oris zgodovine lova na 
haloškem območju je pripravila 
Marija Hemja - Masten, začela 
pa z Lovskima družinama Dra
vinjski Vrh - Sv. Vid in Lesko
vec, ki sta bili ustanovljeni leta 
1946 in sta se potem združili v 
enotno L D Leskovec. Ohranje
nih je nekaj zapisnikov s sej, 
poročil o delu družine, pravil 
LD, lovskih kart, članskih izkaz
nic in imena vseh nekdanjih čla
nov. Lovci so ob jubileju predsta
vili še svoje lovišče in divjad, lov
ski ttirizem, kinologijo, strelstvo, 
lovske šege in običaje, lovski 
sekstet ali kot mu v družini radi 
rečejo Šest pojočih jagrov, svoje 
prispevke o naravi in divjadi pa 

so prispevali tudi tamkajšnji 
osnovnošolci. 

O H R A N J A J O 

B O G A T O 

L O V S K O 

T R A D I C I J O 
Mag. Emilijan Trafela, pred

sednik Zveze lovskih družin 
Ptuj, je med drugim dejal, da je 
praznovanje 50-letnice LD Le
skovec hkrati priložnost, da lovci 
proslavijo tudi 90-letnico sloven
ske lovske organizacije in tako 
ovrednotijo svoj prispevek h gra
ditvi povojnega lovstva na Slo
venskem. Pomemben del nalog je 
k razvoju povojnega lovstva pris
pevala L D Leskovec. 

Franc Šmigoc, starešina LD 
Leskovec, pa je na slovesnosti po
vedal: "Naše lovišče se razprosti
ra po osrednjih vinorodnih Halo
zah in zajema haloški del KS Vi
dem in skoraj v celoti KS Lesko
vec. Upravljamo s štirimi revirji, 
kjer imamo organizirano 
krmljenje, postavitev krmišč, sol-

jubileju se je zbralo vseh 48 članov leskovške zelene bratovščine. Foto: Langerholc 

Starešina Franc Šmigoc. 
Foto: TM 

nic in prež ter v zadnjih letih tudi 
odstreksrnjadi. Od velike divjadi 
imamo v lovišču stalno naseljeno 
samo srnjad, ki od srede 70 let 
predstavlja vodilno gospodarsko-
gojitveno vrsto, prehodno pa se 
pojavljata divji prašič in jelen. Od 
male divjadi so nosilne vrste za
jec, fazan in raca mlakarica. Uba
damo se s problemom upadanja 
števila divjadi, predvsem zaradi 
sodobnega kmetijstva. Pri delu se 
vključujemo v okolje, sodelujemo 
z občani in drugimi lovskimi 
družinami, želimo pa predvsem 
ohraniti bogato lovsko tradicijo. 
K temu veliko pripomore tudi 
naš lovski sekstet, vsako leto 
sami organiziramo kakšno 
družabno srečanje in do danes 
smo pripravili že nekaj lovskih 
razstav. Ohranitev živalskega 
sveta je naše osnovno poslanstvo, 
zato si bomo vedno prizadevali, 
da najdemo skupen jezik z vsemi 
upravljalci prostora in tako 
bodočim rodovom omogočimo 
uživati naravo in njen bogati 
živalski svet." 

Tatjana Mohorko 

M A R I B O R / ZASEDANJE SVE
TOVNEGA SLOVENSKEGA KONGRESA-

Ogledali s o s i 
ptuiski grad 

Del udeležencev Svetovnega slovenskega kongresa si je 
ogledal ptujski grad. Foto: Z. Šalamun 

Del udeležencev 3. zasedanja Svetovnega slovenskega kongresa, ki je 
potekal v Mariboru 20. in 21. junija, se je v nedeljo, 22. junija, odpravil 
na ogled Slovenskih goricah, naajprej pa so si ogledali ptujski grad. 
Pot jih je nato vodila v Mostje, kjer jih je na rojstni domačiji sprejel 
rektor mariborske univerze dr. Ludvik Toplak in govoril o pomenu 
Svetovnega slovenskega kongresa ter o političnem razdvajanju Sloven
cev. Pripravili so jih tudi krajši kultiuni program. Po kosilu, ki so ga 
pripravili na turistični kmetiji Simona in Marte Toplak v Juršincih, so 
si udeleženci z razglednega stolpa na Gomili ogledali Slovenske gori
ce, po degustaciji vin v kleti na Vinšaku pri Jiu-šincih pa so še kmetijo 
Janeza Zampe v Levanjcih. 

Zmago Šalamun 
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O D TOD IN TAM... 
PTUJ 9 
Prva generacija 
diplomantov 

v oviru Ljudske univerze Ptuj 
je letos končala Višjo poslovno 
šolo Ekonomske fakultete v 
Ljubljani prva generacija 25 
slušateljev. To so slušatelji, ki so 
se vpisali v šolo v šolskem letu 
1993/94. Prejšnji teden so jim 
predstavniki Ekonomske fakul
tete v poročni dvorani Mestne 
hiše Ptuj slovesno podelili diplo
me. 

M Z 

PTUJ% 
Dan slovenskih 
cestarjev 

Osrednja proslava ob 28. juni
ju, dnevu slovenskih cestarjev, 
bo tokrat v Ptuju v organizaciji 
Cestnega podjetja Ptuj dan pred 
praznikom, jutri, v petek, 27. ju
nija. Kot je na ponedeljkovi ti
skovni konferenci povedal Fer-
do Vajngerl, direktor Cestnega 
podjetja Ptuj, jo bodo združili s 
35. obletnico ustanovitve cest
nih podjetij in 30-letiiico družbe 
slovenskega cestnega podjetja. 
Jutri dopoldne bo na dvorišču 
Cestnega podjetja razstava me
hanizacije za vzdrževanje in 
varstvo cest, ob 13. uri bo v pala-
ciju na ptujskem gradu svečana 
seja skupščine družbe Sloven
skih cestnih podjetij, osrednja 
slovesnost z nastopom Vlada 
Kreslina, Beltinške banke, Alen
ke Pinterič, Štajerskih 7 in Saše 
Hribarja pa bo zvečer ob 20. uri 
na dvorišču Cestnega podjetja. 

- O M 

PTVJ% 
Pet slovenskih let 
vojašnice 

Konec junija bo minilo pet let, 
odkar je bil leta 1992 v Ptuju for
miran takratni 730. učni center 
slovenske teritorialne obrambe. 
Od takrat je v ptujski vojašnici 
slovenski domovini priseglo že 
14 generacij vojakov učnega cen
tra in 2 generaciji enovitega 
usposabljanja. Kot je na zadnji 
slovesni prisegi dejal povelj ni h 
vzhodnoštajerske pokrajine bri
gadir Ladislav Lipič, pa smo 
lahko ponosni, saj sodi ptujska 
vojašnica med najboljše v Slove
niji. Peto obletnico so vojaki in 
častniki ptujske vojašnice pros
lavili minuli torek, 24. junija. 

DORNAVA • 
KTVvabi 

Na internem programu kabel
ske televizije v Dornavi bo v so
boto ob 20. uri na sporedu 
mesečna kronika. V njej boste 
lahko obudili spomin na prazno
vanje prvega maja v občini Dor-
nava, seznanili vas bodo z delo
vanjem in aktivnostmi občinske
ga sveta, vaških odborov ter 
društev. Ob koncu šolskega leta 
so obiskali osnovni šoli ter vrtec. 
V studiu so gostili predsednika 
vaškega odbora Dornava Janka 
Horv ata in predsednika športne
ga društva Franca Šegula. 

Med zanimivostmi si boste 
lahko ogledali okroglo mizo o 
baročnem gradu in dobrodelni 
koncert skupine Šukar, Prieško 
konjenico, prvo sv. obhajilo in 
birmo ter druge dogodke. Pono
vitev oddaje bo v ponedeljek, 30. 
junija, ob 20. uri. 

M S 

KIDRIČEVO • 
Danes seja sveta 
občine 

člani sveta občine Kidričevo 
se bodo pred poletnih predahom 
nocoj ob 18. iu:i sestali na 24. 
seji. Med drugim bodo razpravl
jali o nekaterih predlogih komi
sije za mandatna vprašanja, vo
litve in imenovanja, o cenah 
vzgojno-varstvenih storitev, sez
nanili jih bodo s predlogom 
državnega zbora o začetku pos
topka za ustanovitev občin ter za 
določitev njihovih območij, raz
pravljali naj bi tudi o predlogih 
krajevnih odborov Starošince in 
Šikole, o nekaterih soglasjih za 
vknjižbo imetnikov pravice upo
rabe v občini Gorišnica ter ob 
koncu sklepali še o predlogih od
bora za kmetijstvo in gozdarst
vo, odbora za družbene dejav
nosti, za varstvo okolja in 
požarno varnost ter odbora za 
gospodarsko infrastjukturo. 

STAROŠINCE • 
Nova asfaltna cesta 

v nedeljo, 29. junija, popoldne 
bo slovesno tudi v Starošincah v 
občini Kidričevo. Tamkajšnji 
krajevni odbor, ki ga vodi Milko 
Marčič, namreč pripravlja slove
snost ob odprtju nove asfaltne 
ceste. Tako bodo ob 14. uri naj
prej blagoslovili novi vaški križ, 
takoj zatem pa prenovljeno 
vaško kapelo, kjer bo tudi maša. 
Po petnajsti uri pa bo osrednja 
slovesnost ob odprtju nove as
faltne ceste; govoril bo tudi ki-
dričevski župan Alojz Šprah, ki 
ima za to največ zaslug. 

- O M 

SLOVENSKA BISTRICA 

Slovesno ob dnevu drzttvnosil 
Na osrednji občinski proslavi ob dnevu državnos

ti, ki je potekala sinoči na notranjem grajskem dvo
rišču v organizaciji občine Slovenska Bistrica in Za
voda za kul turo, je pr isotnim govoril slovenjebi
striški poslanec v državnem zboru Jože Jerovšek. 
Vse prisotne je ob tej priložnosti pri "slovenski lipi" 
v parku pred gradom pozdravil pihalni orkester GD 
Spodnja Polskava, ki je s programom nadaljeval tudi 

po nagovoru poslanca Jožeta Jerovška. Po priložnost
nih recitacijah, ki so jih izvedli zaposleni v Zavodu 
za ktilturo občine Slovenska Bistrica, je prisotne pri
jetno presenetil še nastop Big benda Jerneja Sene-
gačnika s Spodnje Polskave, prireditev pa so sklenili 
z nastopom spodnejpolskavskega pihalnega orkestra. 
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ORMOŽ / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Spreleti proraiun 
Na zadnji seji občinskega sveta v Ormožu je (spet) precej 
časa trajala ostra razprava med predsednikom občinske
ga sveta Alojzom Sokom in županom Vilijem Trofenikom. 
Pravzaprav sta pred občinskimi svetniki razpravljala, kdo 
je proti komu, kaj menita drug o drugem, o tem, kdo od
govorneje opravlja svoje delo in kako je kdo plačan. Pre
cej časa sta govorila o stvareh, ki niso bile povezane z os
rednjo točko dnevnega reda - z občinskim proračunom. 
Po predlogu odloka o proračunu naj bi ta znašal za letos 
milijardo in 317 milijonov tolarjev, kar je za 51 milijonov 
več od osnutka. 

Veliko so govorili tudi o tem, 
ali je res samo v županovi pris
tojnosti , da izbira izvajalce del 
in dobavitelje pri javnih 
naročil ih. Z večino glasov so 
se svetniki pozneje odločili, da 
bo to v pristojnosti župana, in 
tako zavrnili predlagani 
amandma skupine svetnikov, s 
kater im bi to pristojnost razen 
za naročila do 5 milijonov to
larjev zadržal občinski svet. Z 
večino glasov so nato sprejeli 
občinski proračun. Ista skupi
na svetnikov je tudi predlaga
la, da bi dva mili jona tolarjev. 

ki so jih privarčevali za obno
vo dvorane v gradu, v katerem 
zaseda občinski svet, raje na
menil i za obnovo farne cerkve 
v Središču ob Dravi . Vendar so 
se odločili , da bodo ta sredstva 
razporedil i že odobrenim 
sredstvom za popravilo cerkev 
na Svetinjah in Kogu, saj je 
tako v programu velikonedelj-
ske dekanije. V Središču ob 
Dravi po ocenah nekater ih 
svetnikov ni ogrožena zgradba 
cerkve, temveč bi morali kupi
ti le novo opremo. 

Strinjali so se tudi s predlo, 
gom, da bodo polovico predvi. 
denih sredstev za krajevne ces-
te - ta znašajo 55 milijonov to. 
larjev, kar je pe tkra t več kot 
lani - razdelili vsem krajevni^ 
skupnost im v enakih deležih, 
drugo polovico pa glede na 
dolžino krajevnih cest. 

Med pobudami in vprašanji 
svetnikov so govorili tudi o 
tem, kakšna je strategija razvo-
ja kmetijstva v občini in o 
zemljiščih, kjer je gramoznica. 
Podali so tudi predlog o pri-
pravi novega odloka o pogreb
nih svečanostih. Do naslednje 
seje občinskega sveta naj bi 
pristojne službe tudi odgovori
le, kdo je pristojen za 
povožene domače živali na re
gionalnih in lokalnih cestah. 

Z dnevnega reda so umaknili 
točko o izrekanju soglasja di
rektorici in glavni urednici lo
kalne radijske postaje Ormož z 
utemeljitvijo, da ni predložila 
potrebnega programa. 
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DORNAVA / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Na četrtkovi seji domavskega občinskega sveta so se pre
cej časa pogovarjali, kako sanirati nekatera divja odlaga
lišča v njihovih krajih. Predsednik komisije za kmetijstvo 
Franc Cigula je povedal, da bodo letos del proračunskih 
sredstev namenili za zeleni podor. 

Franc Zagoršak pa je pred
stavil akt ivnost i odbora za ob
novo gradu. Ugotovili so, da bi 
še letos morali sanirati preos
tali del s trehe gradu, ker ga 
vlaga zelo uničuje. Dogovorili 
so se, da bodo v grajski dvora
ni omogočili obred zlatih po
rok, ponovno pa bodo zaprosi
li za možnost poročanja, kar je 
Upravna enota Ptuj enkrat že 
zavrnila. 

Dolga je bila razprava o širit
vi kabelskega sistema v neka
tere kraje v občini . Tako svet

n ik i kot predsednika^ vaških 
odborov Polenšak in Zamenci 
ugotavljajo, da je interes med 
prebivalci velik, vendar je tre
nu tno to zanje prevelik fi
nančni zalogaj. Ker pa prav v 
teh krajih gradijo vodovod in 
telefonsko omrežje, bi bila 
gradnja sistema veliko cenejša. 
Dogovoril i so se, da bodo v teh 
dneh vseeno začeli sklepati po
godbe in na podlagi števila 
sklenjenih pogodb dokončno 
določili ceno širi tve sistema. 
Zupan mag. T o n e Velikonja je 
tudi razložil, da so sredstva v 

občinskem proračunu že točno 
določena in jih letos za širitev 
sistema enostavno ni . 

Svetniki so se strinjali s 
predlogom predsednika sveta 
Jožefa Hojnika, da za do
končanje vodovoda občina na
jame kredit . 

S prvim julijem bo občina 
kadrovsko močnejša, saj so za
poslili novo delavko kot stro
kovno sodelavko in vodjo 
družbenih dejavnosti. 

Med številnimi pobudami 
svetnikov je Marjan Šilak 
predlagal ureditev avtobusnih 
postajališč, zlasti pred osnov
no šolo, ter ureditev ustrezne
ga železniškega prehoda in 
cestnih bankin v naselju Dor
nava. 
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Sto (in nekaj) dni vladanja 
Pred dnevi je vladajoča koalicija 
LDS - SLS "praznovala" sto dni 
skupnega vladanja. Čeprav je po 
svetu v navadi, da sto dni pome
ni le čas, ko opozicija uvajajoče 
se nove vlade ne napada iz vseh 
topov, so si pri nas "stodnevnico" 
zamislili kot priložnost za prve 
"analize" in "globalne" kritike vla
de. 
Ob tem je bila opazna precejšnja 
enotnost opozicijskih ocen, kate
rih skupna značilnost je pravza
prav negativno opisovanje vse
ga, kar je storila vlada. Očitki leti
jo tudi v čas prejšnje vlade, ko so 
bile vse tri sedanje največje opo
zicijske stranke (SDS, SKD in 
ZLSD) sestavni del Drnovškove 
(najprej velike, potem pa male 
koalicije). Zato seveda še zlasti li-
der SLS in sedanji podpredsed
nik vlade Marjan Podobnik upra
vičeno sprašuje Janšo, Peterleta 
in Pahorja, kaj so oni delali v vla
di in kakšen je njihov del odgo
vornosti za napake in za tisto, 
česar vlada ni storila v preteklos
ti. Hkrati je značilno, da liderji 
opozicije dajejo negativno oceno 
za prvih sto dni vladanja 
predvsem zaradi tistih zadev, pri 
katerih je bila odločilnega pome
na tudi njihova (ne)pripravljenost 
za sodelovanje (Nato, EU). Kot 
največji neuspeh vlade omenjajo 
to, da Slovenija še vedno nima 
proračuna za letos. Govori se o 

hudih zapletih med LDS in SLS 
glede tega, čeprav to seveda ni 
nič nenavadnega, če upošteva
mo, da sta se v koaliciji znašli 
stranki, ki sta imeli pred volitvami 
vsaka svoje programske priorite
te. 
Vsekakor je bolje, da se stranki 
maksimalno soočita s svojimi 
željami in nekaterimi možnostmi 
in da v parlamentu nastopita kot 
vlada z usklajenimi stališči, kot 
pa da bi se vse skupaj spremeni
lo v neskončne razprave in neso
glasja med koalicijskima partner
jema v parlamentu, kar se je v 
preteklosti že tudi dogajalo. 
Hkrati bi morala tudi opozicija 
upoštevati, da je to leto izjemno 
glede na volitve in razmeroma 
dolgo obdobje konstituiranja 
nove vlade. V času pred volitva
mi nikjer ne odpirajo (in ne spre
jemajo) velikih odločitev (ustav
nih sprememb) in to dobro vedo 
tudi opozicijski liderji. Hkrati je 
treba upoštevati realnost, da sta 
se v vladi našli S tank i , ki doslej še 
nista nikoli sodelovali skupaj, 
ena (LDS) z večletno tradicijo 
vladanja in druga (SLS) kot 
stranka, ki je bila doslej kar nekaj 
let v opoziciji. Vse t p terja daljše 
uvajalno obdobje. Čudno je, da 
po stotih dneh ni nihče ugotovil 
bistvenega: da tako raznorodna 
koalicija deluje - kljub vsemu -
normalno, da se je soočila z naj

težjimi izzivi na zunanjepoli
tičnem in notranjepolitičnem po
dročju, ne da bi zašla v prepire in 
medsebojna spotikanja in oma
lovaževanja, kar je bila značil
nost prejšnjih koalicij. 
Prav tako je treba upoštevati, da 
je prav po zaslugi koalicije med 
Drnovškom in Marjanom Podob
nikom Slovenija ušla še- dolgo
trajnejši politični krizi, ki je že gro
zila. Opozicijske stranke se gle
de tega zdaj pač ne bi smele 
sprenevedati. S svojimi potezami 
je vsaka od njih prispevala k 
položaju, v katerem smo zdaj. 
Seveda pa je veliko vprašanje, ali 
bi bila kakšna druga koalicija 
lahko "učinkovitejša" in 
"uspešnejša", še zlasti če pomis-
linno, s koliko (medsebojnimi) za
pleti je bila že v predvolilnem in 
povolilnem času soočena 
združba "spomladanskih strank", 
ali pa če se spomnimo, kakšne 
medsebojne igre se je šla koalici
ja (v različnih variantah) iz 
prejšnjega mandata. 

VLADA JE DOBRO 
PRESTALA 
Sicer pa predsednik vlade dr. Ja
nez Drnovšek misli, da je vlada 
dobro prestala prvih sto dni. 
"Prvih sto dni je minilo v intenziv
nem delovanju vlade na gospo
darskem in socialnem področju 

in pri pripravi ukrepov za 
povečanje konkurenčne sposob
nosti gospodarstva. Ob tem seje 
pojavilo tudi vprašanje, kaj storiti 
s številčno obsežno državno 
upravo, ki se je preveč razbohoti
la in predstavlja velik pritisk na 
javno porabo. Zakon o državni 
upravi bo zato pomenil tudi 
določeno racionalizacijo, v pri
pravi pa je tudi revizija raznih 
državnih in paradržavnih institu
cij. Po Drnovškovih besedah so 
tudi naporna pogajanja socialnih 
partnerjev rodila sadove, je z 
Drnovškove tiskovne konference 
ob prvih 100 dneh vladanja nove 
koalicije zapisal Dnevnik. Seve
da pa je Drnovšek obširno govo
ril tudi o zunanjepolitičnih akcijah 
vlade, povezanih s prizadevanji 
Slovenije za vključitev v Nato in 
Evropsko unijo. 
Predsednik SLS in podpredsed
nik vlade Marjan Podobnik je v 
svojem nedavnem intervjuju de
jal, da je SLS prišla v vlado pred 
tremi meseci. "Za to, kar se je v 
njej dogajalo do takrat, ne prev
zemamo odgovornosti. Nezado
voljni smo bili s takratnim stan
jem, nezadovoljni smo lahko tudi 
s sedanjimi razmerami, toda real
nost je taka, da smo nekje začeli, 
zato se lahko učinkovitost stran
ke in vlade primerja le s stanjem, 
kakršno je bilo, ko smo začeli de
lati v vladi. Seveda bi mi lahko 
sprejeli proračun tudi v štirinaj
stih dneh, celo v enem tednu, 
ampak to ne bi bil proračun te 
vlade, temveč one prejšnje. V 
parlamentu bi nas upravičeno 

vprašanje njegove odgovornosti 
in ustavne obtožbe." 
Predsednik opozicijske ZLSD 
Bortu Pahor je izjavil, da je prvih 
sto dni vlade pod pričakovanjem. 
"Koalicijski stranki imata različne 
koncepte in kompromis tega je, 
da je vlada brez koncepta. Sicer 
pa je treba ugotoviti tri njene 
spodrsljaje. Pn/ič, da ni pro
računa, vlada pa daje le zakon o 
začasnem financiranju, kar vse
kakor ni primerna rešitev. Drugič, 
zaščitna ureditev je slabo pri
pravljena. Tretjič je tukaj stvar, na 
katero je treba nujno opozoriti, in 
sicer suspenz stavkovnega od
bora železničarjev. /.../ Sicer pa 
Združena lista spremlja tekočo 
politiko vlade, dajemo pa tudi 
svoje predloge. Če bo šlo tako 
naprej, bo ta vlada pustila slabšo 
dediščino, kot jo je dobila." 
Predsednik SKD Lojze Peterle 
misli, da "koalicija poka pri vseh 
ključnih vprašanjih". Dejal je tudi, 
da v tej situaciji ni primerno, da 
se kdorkoli predolgo uči, kako se 
vlada. 
Dnevnik pa v svojem komentarju 
piše, da sedanja vlada "nespor
no uživa simpatije širše javnost 
pri čemer ima pri povprečnih vo
livcih za simpatije prav gotovo 
več zaslug Podobnik s svojo pO' 
javo simpatičnega, nasmejanega 
fanta, ki daje vtis, da natanko ve. 
kaj hoče in zna prav tako učinko
vito udariti po vladi, kot jo zagO' 
varjati." 

J a k K o p r i v « 

spraševali, kje v proračunu je 
naša razvojna in varčevalna poli
tika. Proračun mora izražati nar
avnanost in prioritete vlade na 
vseh področjih. /.../ Glede zu
nanje politike: mi smo bili, ko 
smo bili v opoziciji, praktično edi
ni proti španskemu kompromisu, 
ker smo trdili, da je v nasprotju z 
ustavo. Je pa zelo dvolično, ko 
nekateri, ki so takrat tako vehe-
mentno zagovarjali španski kom
promisni predlog, danes, ko so v 
opoziciji, tolčejo po predsedniku 
vlade, s katerim so takrat podpi
rali ta kompromis. Sicer pa bomo 
s spremembo ustave vprašanje 
ustavnosti španskega kompro
misa spravili z dnevnega reda." 

OPOZICIJA 
KRITIZIRA 
POČASNOST 
Predsednik opozicijske SDS Ja
nez Janša misli, da sto dni vlade 
le še potrjuje dejstvo, "da je to 
ekipa, ki bo počasna pri predla
ganju usklajenih rešitev. To po
meni, da bo izvršilna oblast tudi v 
prihodnje pridelovala zamudo na 
strateško pomembnih področjih, 
tako kot se je to dogajalo v 
zadnjih letih. Ta zamuda se kot 
najusodnejša izkazuje v zunanji 
politiki, pa tudi pri drugih notran
je pomembnih temah, kot so nuj
na pokojninska reforma, reforma 
davčne uprave, zadnja stopnja 
lastninjenja. Na stoti dan vlade je 
ustavno sodišče ugotovilo, da je 
predsednik vlade podpisal neus
tavni sporazum, in postavlja se 



T E D N I K -26. JUNIJ 1997 PO NAŠIH KRAJIH -19 
PTUJ / MIRAN POTRČ - GOST PTUJSKE ZDRUŽENE LISTE 

Čim prej do zašiitne 
%alionodale 
v puncdeljek je bil zbor članov Območne organizacije ZLSD 
ptuj^ na katerem so določili Andreja Lacka, samostojnega 
prevoznika, za kandidata za člana sveta primestne četrti Ro-
goznica, Jožeta Tomažica pa določili za predstavnika kandi
dature. Kot gost se je zbora udeležil poslanec ZL v državnem 
zboru Miran Potrč in v daljšem prispevku orisal trenutne po
litične razmere v Sloveniji s poudarkom na aktivnostih 
2druženc liste, ki postaja po letu 1990 vse bolj prepoznavna 
in prihaja iz sence aa sonce . 

Ker z referendumsko pobudo 
Ohranimo naše bogastvo niso 
uspeli} so šli v konkretne akci
je, da bi kljub temu prišlo do 
nekaterih sprememb. 11. junija 
so vložili nov zakon o moratori
ju, ker ni pričakovati, da bi do 
10. julija bile sprejete spre
membe zakona o denacionali
zaciji. O njem bodo razpravljali 
na seji državnega zbora 26. ju
nija. Ce bodo dobili tudi podpo
ro od L D S , bo ta moratorij lah
ko izglasovan. 

V Z L menijo, da je prav in 
potrebno, da se začne postopek 
za spremembo ustave. Čim več 
pa je potrebno storiti za to, da bi 
se pred uveljavitvijo asocia-
cijskega sporazuma uveljavi 
zaščitna zakonodaja. Pridružit-
venega sporazuma ni mogoče ra
tificirati, ker je v nasprotju z 68. 
členom ustave. Ta med drugim 
govori, da se z njegovo uveljavit
vijo lahko pridobijo lastninsko 
pravico na zemlji vsi, ki so kda-
jkoli tri leta bivali v Sloveniji, po 
preteku treh let pa pod enakimi 
pogoji kot Slovenci tudi vsi 
državljani petnajsterice oziroma 
držav EU. To, da se v EU uvel
javlja načelo popolne enakop
ravnosti tudi glede lastniških 
odnosov, je splošen princip. Slo
venija, če želi v Evropo, se temu 
principu ne more izogniti. 

Razlogi za vstop v Evropo so 
predvsem gospodarski. Sloveni

ja je tako majhen trg, da na njem 
na more plasirati svojih proizvo
dov, da bi lahko normalno 
poslovala. Že sedaj približno dve 
tretjini plasira na evropsko 
tržišče. 

Pridružitveni sporazum je 
potrebno čimpej ratificirati tudi 
iz razloga, ker sedaj podobno kot 
pri Natu tečejo razgovori, kdo bi 
morebiti prišel v prvi krog začet
nih razgovorov za polnopravno 
članstvo. Ko se o njem govori, 
moramo vedeti, da se bo to zgo
dilo že jutri. V najbolj idealnem 
primeru se bo to zgodilo leta 
2001. Zaščitna zakonodaja pa je 
v tem času prav gotovo več kot 
potrebna. 

"O zaščitni zakonodaji se je 
premalo razmišljalo, premalo se 
je za njo delalo, kar pa se je dela
lo, je bilo bolj slučajno kot za
vestno. Pregleda nad tem ni bilo. 
Pred kratkim smo dobili od vla
de spisek 21 zakonov, ki bi jih 
bilo potrebno ali dopolniti ali na 
novo sprejeti, z utemeljitvijo, da 
je to nujno, da bi na ustrezen 
način zavarovali zemljo, gozdo
ve in naše premoženje. Blizu res
nice je, da so ta trenutek kme
tijska zemljišča relativno bolje 
varovana kot drugo. Stavbna 
zemljišča praktično niso varova
na v ničemer, n imamo rešitev za 
obmejni pas, obrambno 
področje, boljše varovanje v va
rovanih območjih (Triglavski 

narodni park. Kočevska, 
Škocjanske jame...). 

Možno pa je predvideti neka
tere administrativne ovire: daljši 
čas stalnega bivališča in po
dobno. To poznajo tudi v drugih 
državah, da naredijo premoženje 
malo težje dostopno tujcem. O 
tem bo potrebno sedaj razmišlja
ti. Podobno velja za kulturne 
spomenike. Potrebno pa je vede
ti, kar zadeva zaščitno zakono
dajo, da če bomo želeli biti pri
merljivi z Evropo, ta zakonodaja 
ne bo smela biti nediskrimina-
torna. To pomeni, da bo veljala 
enako za tujca, državljana kate
rekoli države petnajsterice, kot 
za slovenskega državljana. Po
memben element varovanja pre
moženja je predkupna pravica. 
Če gre za državo in občino, je to 
ob interesu drugih tujcev, da ku
pijo, mogoče varovati le, če imaš 
denar. Če nimaš denarja, 
predkupne pravice ne moreš 
uveljaviti. To je druga stvar, ki 
jo moramo vedeti o zaščitni za
konodaji," je med drugim pove
dal Miran Potrč. 

Sredi julija ali po petnajstem 
juliju bo prišlo do odločitve 
predstavnikov petnajsterice, ka
tere so države, ki izpolnjujejo 
pogoje za vstop v EU, da se z nji
mi začnejo pogovori za polnop
ravno članstvo. Pogoj za to pa bo 
za Slovenijo ali podpis pridružit-
venega sporazuma ali vsaj 
začetek oziroma sprememba 68. 
člena ustave ali pa oboje. V 
zadnjem času je nekaj uglednih 
predstavnikov EU, zunanjih mi
nistrov in šefov vlad govorilo v 
državnem zboru. Vsi so dali ve
deti, da nas radi sprejmejo, ven
dar pod nekaterimi pogoji. 

M G 

G A J E V C I / PETLETNICA MLEKARSKE ZADRUGE PTUJ 

Prispeveli I r r a z v o j u 

provega zadružništva 
Konec prejšnjega tedna so se v velikem šotoru namakalne 
zadruge Gajevci zbrali predsedniki mlekarskih skupnosti , 
zbiralci in večji proizvajalci mleka. Razlogov za shod je bilo 
več: pogovor o problemih, ki se porajajo ob prireji in odkupu 
mleka, lastninsko preoblikovanje Mlekarne Ptuj, največ po
zornosti pa je seveda veljalo 5. obletnici ustanovitve Mlekars
ke zadruge in utrditvi njenega položaja. Med pomembnimi 
gosti srečanja mlekarjev je bil tudi minister za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano RS Ciril Smrkolj . 

Ustanovitev Mlekarske zadru
ge je leta 1992 dvignila precej 
prahu. Zanjo se je odločila 
večina kmetov, ki so prej tudi z 
mlečno prirejo sodelovali z eno 
od splošnih zadrug v Ptuju, 
Lovrencu in Ormožu. Čeprav je 
ustanovitev specializiranih zad-
rtig po vzoru zahodne Evrope 
omogočil zakon o zadrugah, je 
bilo rojstvo prve specializirane 
mlekarske zadruge vse prej kot 
lahko. Če so mlekarje leta 1992 
obsojali, da rušijo obstoječi zad
ružni sistem, jim je tokrat sam 
kmetijski minister čestital in 
priznal, da so ogromno prispeva
li k razvoju pravega kmečkega 
Zadružništva. 

Sami "mlekarski" zadružniki 
so zadovoljni s svoji odločitvijo 
pred petimi leti. Zaradi nje so 
danes kmetje, proizvajalci mle
ka, večinski, 54-odstotni lastnik 
Mlekarne Ptuj . Če ne bi bili 
združeni v Mlekarski zadrugi, bi 
)im mlekarno odtujili in morda 
bi bila danes v Ptuju le še zbiral-
î ica mleka, delovna mesta pa iz
gubljena. Poleg Celja, kjer so 
kmetje rešili obubožano mlekar
no, je Ptuj edini primer, da je 
prešla mlekarna v večinsko 

lastnino kmetov. 
Nasploh pa je v Sloveniji polo

žaj zadružništva dokaj klavrn, so 
ugotavljali govorci na petkovi 
slovesnosti. Zadruge v glavnem 
niso uspele zadržati v predelo
valni industriji niti 45-odstotne-
ga deleža, ki jim ga je sicer pre
dpisal zakon. V ptujski Mlekars
ki zadrugi pa se zavedajo, da je 
potrebno odslej vleči hitre in 
odločilne poteze. Mlekarna je že 
dobila drugo soglasje in čaka na 
vpis v sodni register delniških 
dužb. Odslej bo potrebno na
doknaditi zamujeno v zadnjih 
letih, ko Mlekarna zaradi znanih 
vzrokov ni dovolj skrbela za svoj 
razvoj. Prepričani so, da pomeni 
skupna prihodnost kmetov in 
mlekarne priložnost za hiter raz
voj tako v tehnološkem smislu 
kot v smislu povezovanja med 
štajerskimi mlekarnami. Ak
tivnosti na tem področju so že 
zastavljene in med ptujsko ter 
celjsko mlekarno so že stkane 
vezi sodelovanja, predvsem na 
področju izmenjave izdelkov, 
tečejo pa dogovori za sodelovan
je na področju trženja. 

Dejavnost mlekarske zadruge 
je ozko vezana na organiziranje 

odkupa mleka in izplačila zanj. 
Kljub temu poskrbijo za oskrbo 
svojih članov s krmnimi kompo
nentami, predvsem sojo, koruzo, 
sončničnimi tropinami in krmi
li. Zadruga pa skrbi tudi za raz
voj: v petih letih je kupila 38 no
vih hladilnih bazenov, adaptira
la 32 in na novo zgradila 7 zbi
ralnic mleka. Tako danes zbirajo 
mleko na 152 zbiralnicah, od 
tega je 42 individualnih. 

Kmetijski minister je v svo
jem nastopu pred mlekarji pou
daril nujnost prestrukturiranja 
slovenskega kmetijstva in občut
nega povečanja prireje mleka v 
naslednjih nekaj letih. Zal pa je 
bil trend prireje v zadnjih petih 
letih nasproten: odkup je stagni-
ral in v nekaterih obdobjih celo 
nazadoval. Sicer bi lahko tudi to 
obravnavali kot s trukturne spre
membe znotraj prireje mleka. V 
letih od ustanovitve Mlekarske 
zadruge Ptuj je prirejo mleka 
opustilo kar 727 kmetij. Vzroki 
so v čedalje strožjem pravilniku 
o higieni mleka in nestimula
tivni odkupni ceni. Zaskrblju
joče je, da se trend opuščanja 
prireje mleka nadaljuje, za 
opuščanje pa se odločajo 
predvsem male kmetije, ki teh
nološko in kadrovsko ne morejo 
slediti hi t remu napredku. Če se 
Mlekarska zadruge Ptuj v 
zadnjem obdobju ne more poh
valiti z večanjem količine od
kupljenega mleka, pa se lahko 
pohvali s kakovostjo mleka, ki 
sodi v sam slovenski vrh. 

J . Bračič 

PTUJ / 2. REGIJSKA RAZSTAVA PLEMENSKIH PRAŠIČEV 

Prašiiereja potrel^uie 
podporo dnave 
Na sejmišču v Ptuju je bila v petek 2. regijska razstava ple
menskih prašičev, ki so jo organizirali Obdravski zavod za 
veterinarstvo in živinorejo, Kmetijska svetovalna služba s svo
jo selekcijo prašičev in vzrejna središča za prašiče iz Podra-
vja. Razstavo je odprl minister za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Ciril .Smrkolj. 

Namen razstave je bila 
predstavitev dela svetovalne in 
selekcijske službe v povezavi z 
osemenjevalnim cetrom ter z 
vzrejnimi centri na terenu. 
Danes je v Podravju že 11 vzre-
jnih centrov, na pridobitev tega 
statusa pa pripravljajo nove 
kmetije. Cilj strokovnega pristo
pa v dejavnosti prašičereje je iz
boljšanje kakovosti vzrejenih 
prašičev in povečevanje dohod
ka kmetij, kar je še posebej po

membno v času, ko stopa v velja
vo nov pravilnik o ocenjevanju 
klavnih prašičev. 

Številni strokovnjaki, ki so si 
razstavo ogledali, so ugodno oce
nili razstavljene živali in izrazili 
zadovoljstvo, da imamo danes že 
dovolj znanja in izkušenj, da 
lahko na kmetijah vzredimo 
take plemenske živali. Cilj 
razstave pa je prav v promociji 
uspešnih kmetij ter svetovalnega 
in selekcijskega dela. Vzporedno 

z razstavo je bil strokovni posvet 
z dvema pomembnima temama: 
problemi v reprodukciji prašičev, 
kar je naletelo pri poslušalcih na 
zelo dober odziv, in možnosti raz
voja slovenskih prašičerejskih kme
tij. To predavanje je temeljilo na 
anketi, ki jo je konec lanskega 
leta opravila kmetijska svetoval
na služba o možnostih, ki jih 
sama vidi na tem področju. Bio
tehniška fakulteta je te podatke 
obdelala in profesor Šalehar s 
katedre za prašičerejo je predsta
vil rezultate. Obenem je nazorno 
prikazal, kje in kakšne so 
možnosti širjenja prašičereje v 
povezavi z razpoložljivimi kme
tijskimi površinami, ekologijo 
in etologijo. 

Dogajanje v Ptuju je bilo še 
ena priložnost, da stroka opozori 
na nujnost, da je potrebno 
prašičerejo v prehodnem 
obodbju pripraviti na srečanje z 
evropskimi razmerami. Tudi 
kmetijskemu ministru so pove
dali, da je potrebno to panogo, ki 
t renutno zadovoljuje 70 do 80 
odstotkov slovenskih potreb, 
razviti, saj se bodo z vstopom v 
Evropsko unijo te možnosti 
zaprle. Prašičereja bi torej potre
bovala večjo investicijsko po
dporo države. Če pa v letošnjem 
in proračunu prihodnjega leta za 
prašičerejo ne bo posluha, lahko 
pričakujemo ob vstopu v Ev
ropsko skupnost velike težave. 

JB 

PTUJ / POČITNIŠKA SOLA VESLANJA 

Kum v poiltnhah 
Izbruhnile so počitnice! Gotovo so vsi mladi polni načrtov, 
kaj vse bodo v tem času počeli. Ampak počitnice niso pra
ve, če niso povezane z vodo. Pa ni nujno, da je to draga 
morska ali topliška voda. Lahko je to tudi kakšna reka. 
Ste že pomislili, da bi preživeli kak dan na Dravi? Za vse, 
ki vas to zanima, pripravlja brodarsko društvo Ranča iz 
Ptuja šolo veslanja na kajakih in kanujih. Namenjen je 
deklicam in dečkom, starim osem let in več. Začetek šole 
bo v soboto, 28. junija, ob 15. uri v čolnarni Ranča v Bu-
dini. Za opremo bodo poskrbeli organizatoiji. 

Pa dober zavesljaj! 
- O M 

M O Š K A N J C I / POSKUSI FIRME BASF 

Uiinliovitelše in c e n e / s e 

varstvo rastlin 
Firma BASF se je odločila za neposredno obliko tesnejšega 
sodelovanja s kmetijstvom. Na kmetiji Branka Majeriča v 
Moškanjcih so pripravili praktičen prikaz uporabe svojih 
sredstev za zaščito rastlin, od petka do vključno nedelje pa 
javno predstavitev rezultatov. V preteklosti so take poskuse 
izvajali na kombinatih, kjer so sredstva predstavili le ožjemu 
krogu tehnologov. V želji za čim širšo predstavitev kmetoval
cem pa so se odločili za konkreten prikaz možnost i svojih 
herbicidov, fungicidov in insekticidov na zasebni kmetiji, 
tudi primerjalno s konkurenčini sredstvi. 

Kot je povedal predstavnik 
firme BASF dipl. ing. Damjan 
Finšgar, so izbrali štiri najpo
gosteje pridelovane rastline: ko
ruzo, pšenico, sladkorno peso in 
krompir. Učinkovitost uporabe 
herbicidov je bilo mogoče 
predstaviti že sedaj, učinkovitost 

fungicidov pa bo dokazljiva ob 
spravilu pridelka pšenice. Prva 
pomembno ugotovitev poskusa 
je bila, kako lahko učinkovito in 
razmeroma poceni varujemo po
sevke pred pleveli. Kot ugo
tavljajo v firmi BASF, so letos 
prodali veliko količino prepara

tov, ki pomagajo odpravljati na
pake prejšnjih. To je sicer 
ugodno z njihovega prodajnega 
vidika, slabo pa za ekologijo in 
stroške pridelave. Svoje učinko
vite preparate so v dneh minule
ga vikenda predstavniki firme 
BASF obiskovalcem predstavili 
s konkretnimi rezultati, odgo
varjali so na številna vprašanja, 
kmetovalcem pa so nudili tudi 
prospekte s paleto novih, učin
kovitih zaščitnih sredstev. Tak 
neposredni način sodelovanja s 
kmetijstvom bodo nadaljevali 
tudi v prihodnje. 

JB 

BORL/ZAČETEK FESTIVALOV 

Umetnost -
kreativna m o r miru 
v tem tednu bodo opravili na gradu Bori 
nekaj potrebnih del in ga pripravili na 
prireditve Idriarta. 

Idriart - Inštitut za razvijanje medkultur
nih odnosov skozi umetnost - je leta 1981 us
tanovil violinist Miha Pogačnik s sodelavci. 
To je neprofiina organizacija, ki po vsem sve
tu organizira festivale na socialno, ekološko 
ali politično ogroženih ali senzibilnih mestih. 
Cilj festivalov je z umetnostjo vzpostaviti 
srečanje med ljudmi z različnimi kul turnim 
zaledjem. 

Letos bodo na Borlu trije medkulturni po
letni tabori, vsak bo trajal dva tedna. Osrednja 
letošnja prireditev bo Idriartova mirovna 
konferenca z naslovom Umetnost kot kreativna 
sila za mir. Čez celo poletje bodo prihajale na 
Bori plesne, gledališke in glasbene skupine 
mnogih dežel. Na gradu Bori bodo največkrat 
ob koncu tedna koncerti, ki bodo odprti tudi 
za vse ljubitelje glasbe. Začetek letošnjega Id
riarta bo v nedeljo, ko ob 17. uri nastopila 
plesna skupina iz Poljčan. Ob 18. uri pa bodo 
tudi uradno odprli letošnji poletni festival. 

MS 

SPODNJE PODRAVJE/ PRICETEK 
MEDOBČINSKE GASILSKE LIGE 

Vodilo gasiM 
Male vasi 

Minulo sobota in nedelja sta bili pestri tudi za
radi številnih gasilskih tekmovanj na širšem 
ptujskem območju, v Prvencih pa se je v soboto 
uradno pričelo tekmovanje v okviru gasilske lige. 
Pokalno tekmovanje v desetih krogih organizirata 
Gasilska zveza mestne občine Ptuj in Gasilska 
zveza Gorišnica, zaključek lige pa bo 24. avgusta v 
Zavrču, kjer bodo proglasili zmagovalca vseh dese
tih tekmovanj. 

Prvo tekmovanje v hitrostni hidratni vaji je bilo 
minulo soboto v Prvencih in takoj drugi dan še v 
Mali vasi, na obeh tekmovanjih pa je tekmovalo 17 
moških in 7 ženskih desetin. Po prvih dveh tek
movalnih krogih so v vodstvu gasilci Male vasi I 
pred desetino P G D Prvenci - Strelci in gasilci 
Male vasi II, pri članicah so ravno tako v vodstvu 
gasilke iz Male vasi. 

V soboto, 28. junija, se tekmovanja v gasilski ligi 
nadaljujejo na Forminu in isti dan še v Stojncih, 
kjer bo nočno tekmovanje, potem pa bodo sledila 
tekmovanja v Gajevcih, Muretincih, Zagojičih, 
Spuhlji, Moškanjcih in še pred koncem avgusta 
zadnja preizkušnja v Zavrču. (T. M o h o r k o ) 
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P f U J / 50 LET TURISTIČNEGA DRUŠTVA GOMILA 

OSREDNJA SLOVESNOST OB 50-LETNICI BO V NEDEUO, 29. JUNIJA, OB 14. URI, SLAVNOSTNI GOVORNIK BO DR. 
MARJAN ROŽIČ, PREDSEDNIK TURISTIČNE ZVEZE SLOVENIJE OSOLETDELOVANJADRUŠTVA V JUBILEJNI DRUŠTVENI 
BROŠURI • NAJVEČJI PRIDOBITVI ZADNJIH LET STA TRETJI RAZGLEDNI STOLP IN NOV TURISTIČNI DOM 
Tudi v Slovenskih goricah tako kot na drugih območjih 
Slovenije postavljajo turizem kot eno od prednostnih 
razvojnih možnosti in priložnosti. Na območju Sloven
skih goric je življenje v zadnjih letih postalo prijaznejše 
in privlačnejše. Za marsikoga, ki se je pred leti izselil iz 
teh krajev, je vrnitev postala sama po sebi umevna. Ure
ditev osnovnih infrastruktumih objektov je naredila svo
je. Ob kmetijstvu, trsničarstvu, vinogradništvu in sad
jarstvu, predstavlja turizem dodatno možnost za razvoj. 

Kamenček v razvojni mozaik 
tega območja pa so s svojim delom 
v preteklih petdesetih letih prida
li tudi marljivi turistični zanesen
jaki. Na Gomili so se povezali že 
pred več kot 50 leti. Prvi predsed
nik T D Gomila je bil Jernej Hoj-
nik, podpredsednik pa takratni 
šolski upravitelj in poznejši znani 
gledališki igralec Franček Holc, 
ki je v poznejšem obdobju bil dol
ga leta tudi neumorni tajnik 
društva. Njegova zasluga je, da se 
je o društvu ohranilo veliko pisne
ga in drugega materiala. 

GRADNJA CEST, 
ELEKTRIFIKACIJA 

v prvih letih delovanja se je T D 
v največji možni meri vključevalo 
v razvoj kraja in okolice, gradnjo 
cest, elektrifikacijo. Kmalu po us
tanovitvi društva je bil zgrajen 
prvi, 12-metrski razgledni stolp, 
ki je bil v tistih časih prava atrak
cija in je ponujal pogled daleč 
naokoli: na Haloze, Ptujsko in 
Dravsko polje, Pohorje ter celo do 
Blatnega jezera na Madžarskem. 
Ko je prvi stolp padel pod rušilno 
močjo viharja, so pričeli graditi 
drugega, ki je bil šest metrov višji. 
Odprli so ga leta 1952, štiri leta po 
prvem. Pod njim oziroma v ne
posredni okolici je društvo prire
jalo številna družabna srečanja 
oziroma veselice, ki so v te kraje 
privabile iz leta v leto več obisko
valcev. Sezona na stolpu je naj

večja v poletnih mesecih. Društvo 
je, kot pravi zdajšnji predsednik 
Martin Žajdela, ki je društvo vo
dil že v letih 1958-1961, nato pa 
izpregel, v obdobju petdesetletne
ga dela doživljajo vzpone in pad
ce. Društveno mrtvilo je 
predvsem značilno za obdobje od 
leta 1982 do 1992. V tem obdobju 
je umrl tudi dolgoletni tajnik 
Franček Holc. 

Danes sta za T D Gomila, ki šteje 
okrog 60 aktivnih članov, največji 
pridobitvi novi kovinski razgled
ni stolp, ki so ga postavili leta 
1992, in turistični dom, ki so ga 
pričeli graditi leta 1993 in ga pod 
streho spravili leta 1995. Zanimi
vo je, da so z načrti za postavitev 
turističnega doma razpolagali že 
leta 1952. Takratni idejni načrt je 
predvideval gradnjo manjšega tu
rističnega doma. Dom bo po 
končani gradnji nudil prostore za 
delo T D Gomila, trgovinski in 
gostinski dejavnosti, v njem naj bi 
uredili še frizerski salon oziroma 
uredili prostore še za kakšno dru
go dejavnost, ki je sedaj v tem 
delu Slovenskih goric še nimajo. 
Doslej so marljivi člani turis
tičnega društva v njegovo gradnjo 
prispevali že blizu pet tisoč ur 
udarniškega dela. V tem letu bi 
radi uredili vodovodne in elek
trične instalacije ter dom zaprli z 
vrati. Martin Žajdela si skupaj z 
drugimi člani društva želi, da bi 
gradnjo čim prej končali in ga 

Turistični dom je pod stretio že dve leti. Pred njim člani 
upravnega odbora društva. Foto: Kosi 

predali v fimkcijo, saj bo s tem 
Gomila postala za obiskovalce od 
blizu in daleč še bolj privlačna. 
Žal pa zaradi pomanjkanja denar
ja ne morejo delati tako hitro, kot 
bi želeli. 

V neposredni bližini doma je 
tudi turistično gostišče Elizabete 
in Matija Slačka s prenočišči, ki 
skrbi za lačne in žejne turiste na 
tem območju. 

PRIZNANJA ZA 
DELOV 
PRETEKLOSTI 

50-letnico delovanja T D Gomila 
bodo proslavili nadvse svečano. 
Osrednja slovesnost bo 29. junija 
ob 14. uri, ko bo slavljencu spre
govoril tudi predsednik TZ Slove
nije dr. Marjan Rožič. Ob tej pri
ložnosti bodo podelili priznanja 
za delo društva v preteklosti. Na 
nedeljsko slovesnost pa so povabi
li tudi edinega še živečega usta
novnega člana Cirila Hojnika iz 
Rucmancev, ki je bil eno mandat
no obdobje tudi predsednik T D 

Gomila - na to fimkcijo so ga izvo
lili leta 1952. Ciril Hojnik je sin 
prvega predsednika T D Gomila 
Jerneja Hojnika. Na Gomili bo v 
nedeljo govoril tudi zdajšnjij>red-
sednik T D Gomila Martin Žajde
la, ki bo predstavil 50-letno delo 
društva s poudarkom na njegovih 
prizadevanjih za turistični razvoj 
tega območja, pozdravne besede z 
zahvalo za dosedanje delo pa bo 
izrekel tudi župan občine Juršinci 
Alojz Kaučič. V bogatem kultur
nem programu nedeljske slove
snosti bodo nastopili mladinski 
pevski zbor OS Juršinci, godba na 
pihala iz Markovcev, folklorna 
skupina Markovci in Juršinski 
fantje, to je skupina štirih fantov, 
ki poje domače pesmi. Po 
končanem uradnem delu bo ljud
sko rajanje z ansamblom Prerod. 

50-letni jubilej prizadevni člani 
T D Gomila povezujejo s peto 
obletnico postavitve tretjega razg
lednega stolpa na Gomili in s 
šesto obletnico samostojnosti. 

M G 

KUD VITOMARCI 

Konei kulturne sezone 
v soboto, 14. junija, je bil v dvorani v Vitomarcih koncert žen
skega pevskega zbora KUD Vitomarci, ki ga vodi Vida Toš. 
Pevke so na svojem drugem letnem koncertu - prvega so orga
nizirale lani - zapele štirinajst pesmi, večinoma priredb ljud
skih. Koncert, razdeljen na dva dela, je z nekaj skladbicami 
popestril otroški tamburaški orkester pod vodstvom iste diri
gentke. Pevke pravijo, da so zadovoljne s koncertom in s svojo 
izvedbo, žal pa jim je, da jih ni slišalo več ljudi. Obiskovalcev 
namreč ni bilo veliko. 

Teden dni po koncerm, v nedeljo, 
22.^jimija, pa so se pevke odpravile 
v Šentvid pri Stični na 28. tabor 
slovenskih pevskih zborov. Ker 
hodijo pevke pridno na vaje le, če 
imajo motivacijo (tako pravi nji
hova zborovodkinja), so - p o l ^ 
nastopov na rednih proslavah - že 
lani pripravile koncert in se ude
ležile 27. tabora slovenskih pevskih 
zborov. Tudi letos so, ob številnih 
zborih iz vse Slovenije, pele na ta
boru, saj pravijo, da prepevanje v 
zboru iz stotine grl odtehta tudi 
dolgo vožnjo in zelo zgodnje ne
deljsko vstajanje - generalna vaja je 
bila namreč ob pol devetih zjutraj. 

Igralci in igralke dramske sku
pine KUD Vitomarci pa so 
končali letošnjo sezono, ki je po 
njihovem mnenju zelo uspešna. S 
Pardjičevo komedijo Stajerc v 
Ljubljani so odigrali osemnajst 
predstav. Štirikrat so igrali doma -
od tega je bila ena predstava del 
medobčinskega srečanja gleda
liških skupin, ki je letos potekalo 
v Vitomarcih. Izbrani so bili tudi 
za območno srečanje gledaliških 
skupin severovzhodne Slovenije 
in šo v okviru tega igrali v 
Veržeju. Drugače pa so vse sobote 
in nedelje v marcu in aprilu ter 
nekaj vikendov v maju igrali po 
bližnjih krajih (Trnovska vas, 
Cerkvenjak, Jiu^inci, Sveta Troji
ca...) in kar precej tudi v Halozah, 

(Žetale, Stoperce, Podlehnik ...), 
kamor prejšnja leta niso hodili 
igrat. Vrb je pri Žalcu pa je naj od
daljenejši kraj, kamor so šli gosto
vat. Na vseh osemnajstih predsta
vah jih je videlo nekaj več kot 
1600 ljudi. Najmanj obiskovalcev 
so imeli v lastni občini - na Destr-
niku, najbolj polno dvorano pa v 
Majšperku, kjer je prišlo toliko 
ljudi, da je zmanjkalo stolov, po
tem pa so gledalci sedeli na mizah 
ali pa stali. Režiser Franc Toš pra
vi, da je z letošnjim delom zelo za
dovoljen, saj so dosegli dobro kva
liteto igre in presegli pričakovanja 
o številu gostovanj in gledalcev. 

Vida Toš ml. 

PTES PTUJ / OBVEZNE IZBIRNE VSEBINE 
DIJAKOV 

Atraktivne vsebine 
ntMvdvšiie dijaiie 
v okviru obveznih izbirnih vsebin so v letošnjem šolskem letu 
dijakom 3 . letnikov Poklicne tehniške in elektro šole v Ptuju 
ponudili na izbiro pester program aktivnosti. Lahko so izbra
li tečaj tipkanja na računalniku, ki so ga izvedli v sodelovanju 
z Ekonomsko šolo, na letališču v Moškanjcih so spoznavali 
letalsko tehniko, lahko pa so se tudi odločili za dve zanimivi 
športni panogi (tenis in kajak). 

O tečaju tenisa je prof Radovan 
Ačimovič povedal: "Deset dijakov 
je dva dni vihtelo teniški lopar na 
igriščih športnega centra Luka. 
Igrali so tako posamezno kot v 
dvojicah. Na dveh teniških 
igriščih je bil pravi živžav, na 
enem igrišču boj za vsako žogico, 
na drugem pa so teniške veščine 
pridobivali začetniki. Neredko je 
bilo dopoldne prekratko, da bi 
lahko dijaki izživeli vse svoje 
fizične in psihične potrebe. Naj 
ob koncu povem, da si dijaki želi
jo čimveč omenjenih aktivnosti." 

Tečaj učenja kajakaških veščin 
je organiziral prof Damijan Sa-

mojlenko v sodelovanju s Kajak 
klubom Ptuj. Takole pravi: "Ob 
razmišljanju o popestritvi obvez
nih izbirnih vsebin za 
srednješolce me je želja po 
£oživitvi velike vodne površine 
Ptujskega jezera in stare struge 
Drave pripeljala do Kajak kluba 
Ptuj. Člani so z velikim nav
dušenjem podprli idejo o tečaju 
učenja kajakaških veščin. 
Rečeno, storjeno, saj je s takimi 
ljudmi, kot so Dani, Samo in 
Vili, sodelovanje odlično. Dijaki 
so uživali in z vnemo izvajali in 
utrjevali veščine, ki so jih vadi
telji strokovno in potrpežljivo 
podajali, pri čemer jih tudi^ dež 
ni odvrnil od aktivnosti. Želja 
kluba, vadečih in šole je, da sode
lovanje ohranimo in storimo na
daljnji korak k osveščanju 
Ptujčanov, da je Drava lahko 
zelo vabljiv športni poligon tudi 
za vožnjo s kajakom." 

To je le del vsebin, ki so jih v 
letošnjem šolskem letu organizi
rali v tehniški in elektro šoli in 
ki so naletele pri dijakih na zelo 
ugoden odziv. Takšne vsebine so 
obogatitev in popestritev vsak
danjega šolskega dela, vodstvo pa 
bo v bodoče poskušalo dijakom 
ponuditi še zanimivejše in atrak-
tivnejše vsebine. 

Bolan Terbvc 

PTUJ / GIMNAZIJSKIV PROJEKT 
Srednjeveško mesto 
30. maja so učenci 2. b gimnazije 
iz Ptuja v okviru projekta o 
srednjeveških mestih in meščanih 
pod vodstvom prof. Marije Mez
narič predstavili svoje mesto. S 
kratkim videofilmom so predsta
vili ptujske ulice in najstarejše 
hiše. Predavanje so podkrepili s 
panoji in diapozitivi. Iz lepenke 
so sestavili srednjeveška vrata, še 
najbolj podobna ogrskim. Svoje
mu mestu so prisodili bogato tu
ristično prihodnost. Med gimna

zijci so pripraviH anketo,s katero 
so ugotovili, da se večina gimna
zijcev po .študiju ne bi vrnila v 
domače mesto. 
Ptujski gimnazijci so se pri svo
jem projektu povezali z gimnazij
ci iz Škofje Loke in z Viča. 
Ptujčani so se odločili, da srednje
veški Ptuj septembra predstavijo 
še ptujski mestni o b č i n i in svojim 
staršem. 

MoicaKrajniU 

PLETERJE / OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

50 let gadicev 
btPkteHI 
V občini Kidričevo so dan državnosti proslavili že konec 
minulega tedna v Pleterjah, kjer so člani prostovoljnega 
gasilskega društva slavili 50-letnico. V okviru prazne 
vanja so že v soboto, 21. junija, popoldne izvedli gasilsko 
vajo in po njej gasilsko veselico. Na nedeljski osrednji 
slovesnosti so sodelovali tudi gasilci iz okoliških 
društev. 

O zlatem jubileju je govoril 
predsednik gasilskega društva 
Franc Planinšek, v imenu Gasil
ske zveze Kidričevo je pleterskim 
gasilcem ob jubileju četital pred
sednik zveze Franc Kacijan in 
jim izročil bronasto priznanje Ga
silske zveze. Slavnostni govornik 
je bil kidričevski župan Alojz 
Sprah, kulturni spored pa so pris
pevali pihalni orkester Taluma, 
tamburaški orkester iz Cirkovc 
ter mladi recitatorji iz OŠ Ki
dričevo ter Prosvetnega društva 
Lovrenc. 

Franc Planinšek je med drugim 
povedal, da segajo korenine ga
silstva v Pleterjah v čase po drugi 
svetovni vojni, v leto 1945, ko so 
od Nemcev dobili staro brizgalno. 
Ker so bili požari dokaj pogosti, 
se je takrat nekaterim vaščanom 

porodila misel, da bi lahko usta
novili svoje gasilsko društvo, kjer 
bi lahko delovala tudi godba na 
pihala. Leta 1947 so GD Pleterje 
ustanovili. Za prvega predsednika 
so izvolili sedaj žal že pokojnega 
Matevža Vindiša, med ustanov
nimi člani pa je bil tudi Stanko 
Zafoštnik, ki so mu ob 50-letnici 
društva izročili posebno spomin
sko priznanje. 

Danes so ponosni na 1992. leta 
zgrajeni dom, saj v njem potekajo 
vse pomembnejše pridobitv, po-
nosni pa so tudi na svojo gasilsko 
opremo, na. gasilsko vozilo, na 
novo motorno brizgalno in na 
vseh 47 prostovoljnih gasilcev, ki 
so kljub kmečkemu delu in zapos
litvam ob vsakem času pripravlje
ni na boj z rdečim petelinom. 

M. Ozmec 

Posebno spominsko priznanje so izročili ustanovnemu članu 
GD Pleterje Stanku Zafoštniku. Foto: M. Ozmec 

ŠOLSKI ZVONEC 
OS BREG # Spomini na motje 

Tudi četrtošoici Osnovne šole Breg so bili v šoli v naravi v Simo
novem zalivu. Na to temo so pripravili projekt Morje in ga prejšnji 
teden predstavili staršem. Posebej so se potrudili, saj so pod vodst
vom učiteljic Vesne KolariČ in Ivanke MišmaŠ pripravili razstavo in 
posebne izdelke v spomin na morje. 

MZ 

l^DEM # Pohvale odličnim osmošolcem 
Videmski župan Franc Kirbiš je pred štirinajstimi dnevi pripravil 

sprejem za odlične učence osmih razredov osnovnih šol Videm in 
Podlehnik, ko je v prostorili občine čestital 18 letošnjim odličnja-
kom. Na OŠ Videm so bili odlični učenci Aleksandra Bezjak, Al
eksander Kmetec, Suzana Pignar, Vesna Cafuta, Bianka Jeren-
ko, Petra Rogina in Maja Zagoranski, letošnji odlični učenci OŠ 
Podlehnik pa so: Marjeta Jerenec, Darija Zajšek, Dejan Vražič, 
Sergej Hajski, Renata Kozel, Karmen Arnuš, Alojzija Dre-
venšek, Diana Lampret, Klementina Kokol, Doroteja Lozinšek 
in Martina Turk. Odlični učenci in razrednika so v spomin na 
srečanje prejeli lepa knjižna darila. 

BORL # Zupan sprejel odličr^ake 
Gorišniški župan Slavko Visenjak pa je sprejem za letošnje 

odličnjake iz OS Gorišnica in OŠ Cirkulane pripravil na gradu Bor-
lu. Čestital jim je ob uspešnem zaključku osnovne šole in jim zaželel 
uspehov pri nadaljevanju šolanja po srednjih šolah. Na OŠ 
Gorišnica so bili letos odlični učenci: Maša Vinko, Mojca Belšak, 
Mojca Dobaja, Sandra Vaupotič, Nina Tuš, Janja Viikašinovič, 
Maja Kolenko, Monika Horvat, Matej Ličina, Darjan Šterbal in 
Borut Vaupotič. Letošnji odlični osmošolci na OS Cirkulane -
Zavrč pa so: Boštjan Kolednik, Lidija Emeršič, Martina Emeršič 
in Maja Kelc. 

r. M o l i o r l r e 

PTUJ 9 Zupan sprtjel učence 
Župan Mestne občine Ptuj Miroslav Luci in podžupan Ervin 

Hojker sta prejšnji teden v Mestni hiši sprejela najuspešnejše 
učence ptujskih osnovnih šol in njihove učitelje. 

OŠ OLGE MEGUČ • Izdali zgoščenko 
in kaseto 

Osnovna šola Olge M ^ i č je izdala zgoščenko in kaseto otroškega 
in mladinskega pevskega zbora. Kaseti so predstavili v ponedeljek v 
šoli, hkrati pa odprli šolsko razstavo in nato z družabnim srečanjeni 
zaključili šolsko leto. Sicer pa so osnovnošolci predstavili svoj 
letošnji projekt Danes se rojem jutri že minuli petek, ko so se v šoli 
predsta\ili tudi tisti šolarji, ki se ukvarjajo s plesom. 

Zbrala MZ 
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5porfne noviie 
l ^ r i E T I K A « Z a A K P t u i 

i l ^ak ra t b r o n 
y Movi Gorici je bilo dvodnevno 

^vno prvenstvo v atletiki, na 
jjjterem so nastopili tudi adeti in 
j[letinje AK Ptuj. Osvojili so dve 
l,ronasti medalji, in sicer Dejan 
pold v suvanju krogle (15,48 m) 
[gj-Voglar v teku na 3000 inetrov z 
ovirami (10:13,36). Maja Žižek je 
poskusila doseči normo za velika 
jiJadinska tekmovanja v teku na 
3000 metrov, vendar tokrat še ni 
jjspela. Med najuspešnejšimi ude
leženkami po številu medalj pa je 
yanja Kotar, Ptujčanka v dresu 
jpL Olimpije, z dvema zlatima v 
^tafetnih tekih 4 krat 100 in 4 krat 
400 metrov. 

O.K. 
ATLETIKA O V i n d i š 

i m a g a l n a P l i t v i c a h 
Maratonec Mirko Vindiš je nas

topil na maratonu na Plitvičkih je
zerih na Hvaškem ter dosegel lep 
mednarodni uspeh. Po maratonu 
je povedal: "Z rezultatom nisem 
najbolj zadovoljen, vendar je težko 
doseči boljši čas na tako zahtevni 
progi. Tekel sem taktično in vse 
podredil končnemu cilju - zmagi. 
Do 30 kilometra sta bila za mano 
Poljak in Madžar, nato pa sta oma
gala in prišel sem do zmage." Mir
ko je zmagal s časom 2:32,28. Dru
gi je bil Madžar Szucz, tretji pa 
Poljak Kaminski. 
5. mesto je na sedem kilometrov 

dolgi progi v konkurenci 73 tek
movalk osvojila žena ptujskega 
maratonca Vesna Vindiš. 

Danilo Klajnšek 

K O N J E N I Š T V O « Z m a g a 

P tu jčana K o d e r m a n a 

Prejšnjo nedeljo, 15. jimija, je bil 
v (jotovljah turnir v preskakovan

ju ovir s konji. V kategoriji A2 
(višina ovir 1,10 m) z ameriškim 
baražem je tekmovalec Konje
niškega kluba Ptuj - Tiu-nišče Da
vid Koderman na konju Remus 
osvojil odlično prvo mesto. 

M A L I NOGOMET • 

P o l e t n a l i g a J u r š i n c e v 

v 4. krogu poletne lige v malem 
nogometu občine Jiuiinci so bili 
doseženi tile rezultati: Macho -
Gabenik 5:2, DDP - Elektronik 
Boys 4:3, Partizan - Lovec 1:0. 
Vrstni red: Macho, Panizan, Sova, 
Žabica, DDP 6, Elektronik Boys 
in Lovec 3 točke. Najboljša strelca 
po 4. krogih sta Silvo Mikša (Ma
cho) in Daniel Novak (DDP) s po 
petimi zadetki. 

Danilo Klajnšek 

SLOVENSKI REVIALNI 

POKAL « 5 . t u r n i r t o 

s o b o t o 

Klub malega nogometa Poetovio 
Mila bo v soboto, 28. jimija, ob 11. 
uri na igrišču OŠ Ljudski vrt orga
niziral 5. pozivni turnir za sloven
ski revialni pokal SRP 97. Nasto
pilo bo devet ekip, ki bodo razdel
jene v tri skupine po tri moštva. V 
prvi bodo nastopili Poetovio Mila, 
Salus in Majolka, v drugi Meteor-
plast. Kroga Zagi in Vitomarci 
Petlja, v tret[i pa Fa-Maik Sloven
ske gorice, SD Revoz in Tomaž. 
Če bo slabo vreme, bo turnir v 
športni dvorani Center na Ptuju. 

Danilo lOajnšek 

M A L I NOGOMET • 

N o č n i t u r n i r v J u r š i n c i h 

športno društvo Juršinci prireja 
v soboto, 26. jimija, ob 20. uri 
nočni turnir v malem nogometu. 
Prve tri uvrščene ekipe čakajo de
narne nagrade in pokali. 

Danilo Klajnšek 

KASASTVO / E N A J S T I T E K M O V A L N I D A N 

Spet rekordi na Sfežieah 
TEMPERATURA PRED KASAŠKIM DERBIJEM NARAŠČA • PRIHODNJO NEDEUO 
KASAČI V UUTOMERU 

Na ljubljanskih Stožicah je bil 
prejšnjo soboto enajsti tekmovalni 
dan letošnje kasaške sezone, ki je 
postregel z novimi osebnimi re
kordi, pa tudi z neljubimi prepiri 
tekmovalcev ob koncu zadnje 
točke sporeda. Očitno bo morala 
Kasaška zveza nekaj postoriti in 
temeljito analizirati dogajanje, ki s 
plemenitimi športnimi cilji nima 
veliko skupnega. Vozniki imajo 
veliko pripomb na račun sodni
kov, zato bi lahko Zveza skupaj z 
vodstvi klubov pretresla tovrstno 
problematiko in s tem prispevala k 
večjemu uveljavljanju športnih 
načel. Prepiri namreč mečejo slabo 
luč na vse, ki se ukvarjajo s 
kasaštvom in konjeništvom. Gre 
seveda za drobne primere, ki pa 
javnosti ne ostanejo skriti. V 
Ljubljani so se dobro držali Ljuto-
merčani, ki bodo prihodnjo nedel
jo organizatorji kvalifikacijskih 
tekmovanj za udeležbo na 
letošnjem slovenskem kasaškem 
derbiju. 

Rezultati dirk iz Stožic: 1. dirka, 
avtostart za 2-letne kasače, 1600 
m: 1. Leif B (Gorjanc, Brdo) 
1:24,8, 2. Indos MS (M. Slavič, 
Ljutomer) 1:24,8 in 3. Adži Lobell 
(J. Slavič, Ljutomer) 1:26,9; 2. dir
ka, avtostart za 3-letne kasače, 
1600 m, zaslužek do 80 tisoč SIT: 
1. Drina (Debelak, Maribor) 
L21,6 (osebni rekord), 2. Alberto 
(Žnidarič, Ljutomer) 1:22,9 in 3. 
Fasa (Dolinšek, Grosuplje) 1:22,9; 
3. dirka, avtostart za 3-4-letne 
kasače, 1600 m, zaslužek do 200 
tisoč ŠIT: 1. Raisa B (Gregorc, 
Brdo) 1:19,7 (osebni rekord), 
2.Lepi B (Vidic, Brdo) 1:20,0 in 3. 
Ida MS (Slavič, Ljutomer) 1:20,2 
(osebni rekord); 4. dirka, avtostart 

za 3-12-leme kasače, 1600 m, zas
lužek do 350 tisoč SIT: 1. Sindy (I. 
Žan ,̂ Ljubljana) 1:19,7, 2. Lamex 
B (Sepetavc, Krško) 1:20, 1 in 3. 
Quai B (Kosec, Komenda) 1:20,8; 
5. diika, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 1600 m, zaslužek do 550 
tisoč SIT: 1. Meri Lobell (Babic, 
Ljutomer) 1:19,7 (osebni rekord), 
2. Lord Lobell (S. Jureš, Ljuto
mer) 1:20,1 in 3. Jard II. (Cetin, 
Krško) 1:20,4; 6. dirka, avtostan 
za 3-12-letne kasače, 1600 m, zas
lužek do 800 tisoč SIT: 1. Lariosa 
(Žnidarič, Ljutomer) 1:20,2, 2. 
Proudy (Tonč Slavič, Ljutomer) 
1:20,2 in 3. Armena (Marinšek, 
Brdo) 1:20,2; 7. dirka, avtostart za 
3-12-leme kasače, 1600 m, zas

lužek do 1,5 milijona SIT: 1. Dori 
Lobell (Marko Slavič, Ljutomer) 
1:17,5 (najboljši čas dneva), 2. 
Lenta (N. Lovrenčič, Maribora) 
1:19,4 in 3. Pelizona (Maletič, 
Šentjernej) 1:19,7; 8. dirka, avtos
tart za 3-12-letne domače, uvožene 
in tuje kasače, 2100 m: 1. Express 
Bar (M. Slavič, Ljutomer) 1:18,4, 
2. Soulman (Oražem, Ljutomer) 
1:18,8 in 3. Alija II. (Skube, Viso
ko) 1:19,1. 

Prihodnjo nedeljo bo spet 
živahno v prleški prestolnici, saj 
bo na ljutomerskem hipodromu 
12. tekmovalni dan letošnje 
kasaške sezoae. 

M.Toš 

BOKS / POKAL 
BISTRIŠKEGA 
TEDNA 

Imagova-
hi Romun 

v soboto, 21. junija, je bila v 
Slovenski Bistrici v tamkajšnji 
športni dvorani boksarska revi
ja za pokal bistriškega tedna. 
Na tej mednarodni reviji sta 
nastopila tudi boksarja Boksar
skega kluba Ptuj Boštjan Kerin 
v lahko kategoriji in Robert 
Holc v polveter kategoriji. Na 
reviji so nastopili boksarji Ro
munije, Hrvaške in Slovenije. 
300 gledalcev je videlo 10 dvo
bojev v različnih kategorijah. 
Najzanimivejše borbe so bile 
med Pinterjem (Slovenska Bi
strica) in Zerakom (T-center 
I-*tuj), Kerinom (Boksarski 
klub Ptuj) in Rožičem (Sloven
ska Bistrica), Rakušem (T-cen
ter Ptuj) in Idunescom (Romu
nija) ter Staikuom (Romunija) 
in Robertom Holcem (Boks 
klub Ptuj). 

Strokovna žirija je na koncu 
revije proglasila Alana Staikua 
za zmagovalca bistriškega ted
na, njegovega nasprotnika Ro
berta Holca pa za tehnično naj
bolj dovršenega boksarja revije. 
Roben Holc je proti 
izkušenejšemu in starejšemu 
Romunu dokazal, da sodi v sam 
vrh perspektivnih upov sloven
skega boksa. 

Boks klub Ptuj 

NOGOMET 

Hajdina - Usnjar 1:1 (0:0) 
STRELCA: 1:0 Komik (52.' iz 11 m ), 1:1 

Kovačič (68.') 
HAJDINA: Brodnjak, Rimele, Krajnc, Komik, 

Ramšak, Šalamim, (Vauda), Kralj, Mlakar (Vrba-
nec), Jerenko, Ladinek, Hentak (Mere). 

Nogometašem Hajdine v drugem kvalifikacij
skem srečanju ni uspelo premagati ekipe Usnjarja 
iz Šoštanja ter nadoknaditi poraza iz prvega 
srečanja, ko so izgubili z 0:3. Zanimanje za srečanje 
je bilo veliko, saj se je na Hajdini zbralo več kot 500 
gledalcev. Pred pričetkom srečanja je Erik Berčnik, 
predsednik MNZ Ptuj, domačim nogometašem 
predal pokal za osvojeno prvo mesto 1. ligi MNZ 
Ptuj. 

Igra ni bila na visoki kvalitemi ravni, kar se doga

ja v tako pomembnih srečanjih, kot je bilo to. Gost
je so imeli prvo priložnost v 13. minuti, vendar je 
domači igralec Šalamun preprečil žogi pot v mrežo. 
Nogometaši Hajdine so sicer poizkušali, vendar 
prave priložnosti ni bilo. V 52. minuti so igralci 
Hajdine povedli. Gostujoči obrambni igralci so v 
kazenskem prostoru Drave zrušili Rimeleja, sodnik 
Kerčmar pa je pokazal na belo točko. Uspešen rea-
lizator kazenskega strela je bil Komik. V 68. minu
ti je domači obrambi pobegnil Kovačič in uspel 
premagati nemočnega domačega vratarja Brodnja-
ka. Gostje so nato imeli še dve priložnosti, vendar 
so bili nenatančni. Tako so ob neodločenem izzidu 
na Hajdini in zmagi v Šoštanju slednji postali novi 
član 3. SNL - VZHOD. 

Danilo lUajnšek 

ŠPORT 
MLADIH 

MINI NOGOMET 
O Pionirji Drave 
prvi 

Nogometni klub Pragersko je or
ganiziral turnir v mini nogometu 
za mlade nogometaše do 11 let sta
rosti, na katerem je nastopilo osem 
ekip. Razdeljene so bile v dve 
predtekmovalni skupini, kjer so se 
pomerile vsaka z vsako. Prvo mes
to so zasluženo osvojili pionirji 
ptujske Drave, ki so bili najboljši v 
predtekmovanju, v finalu pa so po 
streljanju kazenskih strelov ugnali 
ekipo prevajalskega Korotana. 

Rezultati skupine A: Aluminij -
Gerečja vas 0:3, Korotan - Šempas 
A 2:0, Aluminij - Šempas A 2:1, 
Gerečja vas - Korotan 1:2, Gerečja 
vas - Sempas A 3:0, Almninij - Ko
rotan 0:1. Rezultati skupjne B: 
Pragersko - Polskava 1:2, Šempas 
B - Drava 0:5, Pragersko - Šempas 
B 2:0, Polskava - Drava 0:3, Pra
gersko - Drava 1:3, Polskava -
Šempas B 2:0. Za 5. mesto: Alu
minij - Pragersko 4:0; za 3. mesto: 
Gerečja vas - Polskava 2:0 (po 

streljanju kazenskih strelov); za 1. 
mesto: Drava - Korotan 3:2 (po 
streljanju kazenskih strelov). Pio
nirji Drave so nastopili v postavi: 
Žgeč, Prevolšek, Horvat, Flajsin-
ger, Murat, Emeršič, Drevenšek, 
Goznik, Topolovec, Marinič, Te
meni. Trener: Branko Žgeč. 

Danilo Majnšek 

MALI NOGOMET 
O Prvaki učenci 
OŠ Olge Meglic 

športni zavod Ptuj je uspešno 
medobčinsko prvenstvo v malem 
nogometu za učence tretjih in 
četrtih razredov osnovnih šol. 
Osnovnošolske ekipe so nastopile 
v treh skupinah, zmagovalci pa so 
se uvrstili v finale, ki je bil na 
igrišču ŠD Juršinci. Mladi nogo
metaši so prikazali dobro nogo
metno znanje, kar je zasluga ljudi, 
ki se z njimi ukvarjajo. 

Rezultati predtekmovanja: 
Majšperk - Vitomarci 0:7, Mar-
kovci - Hajdina 1:4, Ljudski vrt -
Majšperk 6:0, Olga Meglic - Mar
ko vci 4:4, Vitomarci - Ljudski vrt 
1:3, Hajdina - Olga Meglic 1:2, 
Gorišnica - Juršinci 2:1, Domava -
Gorišnica 5:0, Juršinci - Domava 
0:4. V finale so se uvrstile ekipe 
Domave, Ljudskega vrta in Olge 

Meglic. Rezultati finala: Domava 
- Ljudski vrt 2:0, Ljudski vrt -
Olga Meglic 2:1 in Olga Meglic -
Domava 10:1. Vrstni red: 1. Olga 
Meglic, 2«Ljudski vrt, 3. Domava, 
4. Hajdina, 5. Vitomarci, 6. 
Gorišnica, 7. Markovci, 8. 
Majšperk, 9. Juršinci. 

Danilo lOajnšek 

ROKOMET O 
Ob igri tudi 
prijateljevanje 

Medobčinsko prvenstvo v roko
metu za mlajše učenke, ki je nekaj 
zadnjih let med najprivlačnejšimi, 
se tudi tokrat ni izneverilo tradici
ji. Organizatorja sta bila Športni 
zavod Ptuj in OŠ Ljudski vrt. Po
polnoma zasluženo so slavile igral
ke OŠ Mladika Ptuj. 

Izidi: Mladika - Gorišnica 21:1, 
O. Meglic - Mladika 8:10, Ljudski 
Vrt - Podlehnik 13:5, Gorišnica -
O. Meglic 1:15. Za 3. mesto: O. 
Meglic - Podlehnik 12:8. Za 1 
mesto: Ljudski vrt - Mladika 
6:12. 

Zmagovalke: Prelogova, 
Kovšetova, Mendaševa, 
Fošnaričeva, Holčeva, Jezova, Jan-
kovičeva, Belšakova, Simenkova, 
Škerlakova, Kostičeva 

P L A N I N S K I KOTIČEK 

P o Mlklošiievl kulturni 
poti že deseta 

v soboto, 14. junija, se je sku
pina ptujskih planincev že dese
tič udeležila pohoda po Mi
klošičevi kulturni poti. Priza
devni turistični delavci iz Ljuto-
merja. Radomerja in Železnih 
Dveri želijo ohraniti spomin na 
svojega velikega rojaka tudi s 
prijetnim druženjem. 

Tudi letos so pripravili kulturni 
program, ki je vreden občudovan
ja. Misel na velikega slavista je 
morda v teh dneh zaživela še toli
ko bolj, saj je pred dnevi izšel Slo
venski etimološki slovar, s kate
rim se je že davno ukvarial naš ve
liki rojak. Premalo vemo o njem, 
premalo vemo Ptujčani tudi o 
svojem velikem slavistu dr. Mati
ji Murku, ki je s ponosom daleč 
od doma pripovedoval, v kako 

lepi deželici je doma. 
Planinstvo ni samo hoja po vi

sokogorju. Slovensko planinstvo 
je v sebi nosilo veliko več. Nosilo 
je zavest o narodovi samobitnosti, 
ki se kaže tudi v spoštovanju svo
jega in ne v slepem posnemanju 
vsega tujega. Slovensko planinst
vo nosi v sebi nešteto sporočil, 
tudi takih, ki se porodijo ob ne
posrednem stiku z naravo, ob pri-
jemem druženju z ljudmi. Ob 
praznovanju lepot domačega kra
ja, ob pristni ljudski govorici, ob 
iskrivih domislicah, ki so jih pol
ni naši ljudje, če jih le hočemo 
slišati. Tako pohodništvo med 
vinskimi griči nosi v sebi še veli
ko več doživetij. Tistih pravih, 
bogatih, človeško toplih. Tistih, 
ki dokazujejo, kako bogat je člo

vek, ki je vezan na svojo rodno 
gmdo, na svoje običaje. "Domovi
na ni samo zemlja, na kateri pre
bivamo. Kri je, ki se nam pretaka 
po žilah." TaJko je zapisal pisatelj 
Bevk nekoč, ko je slutil, da mora
mo čuvati svoj jezik kot lučko, da 
nam ne ugasne. 

Planinski prijatelji, ki smo se 
zbrali na poti po Ljutomerskih 
goricah, smo se s poti vmili obo
gateni s čudovitimi spomini na 
druženje s prijaznimi domačini, 
ki vedo, kaj hočejo. Odprli so svo
ja srca, se nas razveselili in nas 
povabili, da še pridemo. Takemu 
vabilu se je težko odreči, zato smo 
sklenili, da se prihodnjo pomlad 
spet srečamo. 

Viktorija Dabič 
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O SAMOTI 
Ležim na postelji in strmim v bel 

strop. Kakor da bi me bela barva 
nekako pomirjala. Zunaj sneži. 
Ceste so pokrite z belo odejo. Vsi 
so zunaj in se zabavajo. Jaz pa 
doma, sama kakor rak samotar. 
Strah pred ne vem čim. Vsi so me 
zapustili. 
Premišljujem. Misli mi tavajo. 

Kakor da bi me kdo postavil na 
glavo. Opazujem predmete, ki so v 
tem mirnem prostoru. 
Vse je tako tiho, še tišje. Nekaj 

mi pravi: Telefon. Pokl ica t i 
moraš! Nekaj pa: Zakaj ne vklopiš 
televizorja? Ne!!! Mir, to je vse. 

kar hočem. Misl i se umir i jo . 
Tišina. Gledam in opazujem pred
mete in rastl ine. Premišljujem. 
Misli spet napadejo. Zemljepis, 
glasbena, klavir, prepir... Ne! Spet 
je vse tiho. Znova se pojavijo raz
lične misli. 

Ne dajo mi miru! 
Enkra t se bo tako imenovano 

moje življenje ustavilo in s tem 
moje misli. 

Upam, da ne kmalu! 
Ines Kolmanič, 8. a, 
OS Kidričevo 

V S A D O V N J A K U 
Danes smo šli na sprehod. Šli 

smo k učitel j ici domov. Pri 

c^^Mladi dopisniki 
učitel j ici smo videl i češnje, 
hruške, jablane, višnje in breskve. 
Najbolj všeč mi je bila cvetoča ma
relica. Po ogledu smo šli nazaj v 
šolo. Na sprehodu je bilo prijemo. 

Tanja Pukšič, l.r., 
OS Trnovska vas 

I Z L E T 
Zjutraj smo se v deževnem vre

menu odpeljali na končni izlet na 
Koroško. Med potjo smo se ustavi
li v Zlatoličju in si ogledali hidroe
lektrarno. Malicali smo v Maribo
ru v restavraciji McDonald's. Nato 
smo si v Akvariju ogledali ribe in 
kače. Pot smo nadaljevali ob reki 
Dravi do Kotel j . Tam smo si ogle
dali rojstno hišo Prežihovega Vo-
ranca. Ob Ivarčkem jezeru smo se 
sprehodili, pa tudi igrali. V bla
govnici v Radljah ob Dravi smo 
porabili še zadnje tolarje. Na izletu 
je bilo zelo lepo. 

Patridja Mohorko, 2.r., 
OŠSela 

O G L E D A L I SMO SI 
F I L M O S T R Ž E K 

Najbolj je bilo smešno takrat, ko 
je Ostržek kihnil v učitelja. Učitelj 
ga je poslal iz razreda, in ko je 
Ostržek povedal po resnici, se mu 
je nos skrčil. To mi je bilo zelo 
všeč. 

Denis Peršuh 
Film mi je pričaral solze, ker sta 

se morali ločiti osebi, ki sta bili 
skupaj srečni. A življenje zaceli vse 
rane in zato se spet srečata. To 
srečanje zagori v srcu in sreča 
pričara solze sreče. 

Sonja Pišek 
"Čudeži rastejo v srcih, ne na dre

vesih!" je rekel muren Modrec in 
odletel. To mi je bilo najbolj všeč, 
saj je to resnično. 

Katja Gaiser 
Ko sta bila Pepe in Ostržek na 

sodišču, so mi po obrazu tekle sol
ze. Smešni so bi l i dogodki v 
slaščičarni. V filmu je tudi lepa 
misel. "Čudeži se rojevajo v srcu." 
Na koncu se vse srečno konča. 
Ostržek se spremeni v pravega 
dečka. 

Simona Medved 
Najbolj žalosten dogodek je bil, 

ko je bil Ostržek na sodišču. Ta
krat sem v svojem srcu začutil 
žalost. Najbolj veselo pa je bilo, ko 
se je Ostržek spremenil v pravega 
dečka in ko so prišli vsi skupaj. 
Takrat sem začutil, kaj človeku 
pomeni ljubezen. 

David Frčeč 
Bila sem zelo žalostna, ko je 

Ostržek moral oditi z gledališkim 
upravnikom in se ločiti od očeta. 
Takrat so mi pritekle solze. 

Lara Pišek 
Ob tem filmu sem zelo veliko 

občutila, saj vem, da se lahko samo 
v srcu zgodi največ čudežev. Naj
lepši med njimi je ljubezen. 

Barbara Pernat 
V filmu je bilo najbolj žalostno, 

ko se je moral Ostržek posloviti od 
očeta Pepeta. Takrat sem začutila 
bolečino v srcu. 

Maja Mesaric 
V tem filmu je bilo najbolj 

žalostno, ko je Ostržek odšel z gle
dališkim upravnikom Najbolj ve
sel dogodek je bil, ko je Ostržek 
postal pravi deček. 

Sara Brenči 
Najbolj mi je bil všeč kopec, ko 

se je Ostržek iz lutke spremenil v 
pravega fanta. Najbolj žalostno pa 
je bilo to, ko je Ostržek moral oditi 
z gledališkim upraviteljem. 

David Žerak, 4. c, 
OŠ Lovrenc 

M O J A ZBIRKA 
Zbiranje - to je "konjiček" ali 

hobi. Skoraj vsak nekaj zbira. Ne
kateri imajo zelo zanimive zbirke. 
Stvari zbirajo zelo dolgo časa in se 
ne naveličajo. Nekateri zbirajo star 
denar, pisala, steklenice in še kaj. 
Jaz sem imela že več zbirk. Tako 
sem zbirala prtičke. S tem zbuan-
jem sem okužila tudi mamico in 
atija. Povsod, kjer sta videla 
prtičke, sta mi jih prinesla. Vmes 
sem zbirala tudi kovance, pa ne 
starih, ampak uporabne. Te sem 
lahko potem odnesla v trgovino. S 
prtički nisem imela potrpljenja. 
Dost ikrat sem jih pospravila in 
hotela oddati kakšni prijateljici. 

Takrat me je mamica prepričevala, 
da naj še nekaj časa počakam, naj 
jih zložim v škado in pustim. Čez 
nekaj časa sem se zopet začela 
ukvarjati z njimi. Nato pa me je le
pega dne zgrabilo in sem jih re
snično podarila prijateljici. Potem 
pa se je pričelo zbiranje posterjev. 
Zbiram jih o skupinah in ti skupi
ni sta: Backstreet Boys in Caught 
in the Act. Zbiranje je zanimivo. 

Andreja Predikaka, 5. a, 
OŠ Kidričevo 

V R T N A Z G O D B A 
Bil je lep sončen dan. Mama je 

odšla na vrt. Po tihem si je rekla: 
"Oh, kako lepo bi bilo, če bi mi 
kdo pomagal!" Oče je slišal to željo 
in poklical sina Tineta in hčerko 
Majo. Odšli so na vrt in pomagali 
mami. Oče je prelopatal gredo, 
mama jo je pograbljala, T ine in 
Maja pa sta posadila sadike. Vsi so 
trdo garali. Najbolj vesela je bila 
mama, ker so ji vsi pomagali. 

Tej a Šegula, 2. h, 
OŠ Domova 

P O T O P I L S E M SE 
DO DNA 

ž e kot majhen fant sem rad 
čofotal po vodi, s št ir imi leti pa 
sem pričel plavati. Sprva sem pla
val le pod gladino, zato sem se hi
tro srečal z morskimi prebivalci. 
Ko sem nekoliko zrasel, sem se 
spominjal podvodnih čudes in jih 
želel pobliže spoznati. Ker sem se 
želel px)tapljati, so mi starši kupili 
podvodno masko in plavuti. Tako 
sem ure in ure opazoval morsko 
dno in čudesa pod vodo. Ko sem 
zrasel do pravega potapljača, sem 
se odločil, da se spustim na mor
sko dno s pravo potapljaško opre
mo. Sprva mi je bilo tesno pri srcu, 
ko pa sem zagledal pravljični pod
vodni svet, me je preplavil topel 
val. Plavali smo med vodnimi 
čermi, razpokami in skalami ter 
opazovali raznobarvne korale, ki 
so bile pritrjene na skalah in se 
prepletale kot pajčolan. Pod nami 
pa je vrvelo življenje kot na pro
metni tilici. Vodne rastiine so leb
dele in se premikale z vodnim rit
mom in me božale. Pod vsakim 
kamnom je domoval kakšen čuden 
morski prebivalec. Okrog so pla
vale različne ribe, ki so se razliko
vale po velikosti, obhki in barvah. 

Tu in tam sem se kakšne dotaknil, 
nekatere pa so same odplavale 
stran. Iz skalne luknje je s hudob
nim pogledom opazovala okolico 
morena, raznobarvni skati so pla
vali kot gospodje v frakih, hobot
nica pa je iz svojega skrivališča 
požrešno stegovala lovke in 
straži la m i m o plavajoče r ibe . 
Drobni morski konjički pa so rav
nodušno opazovali svet okoli sebe. 

Ko smo se dvignili na površje, 
sem bil prevzet od čudes, ki jih 
skriva podvodn i svet. Zato si 
želim, da se to ponovi. 

Borut Feguš, 8. a, 
OŠ Kidričevo 

PES R U N O NA 
M O R J U 

Druž ina Pet rovič je odšla na 
morje. S seboj so vzeli tudi psa 
Runa. 

Ko so pr ispel i do poč i tn i ške 
hiš ice , so raztovori l i prt l jago. 
Rtmo je veselo poskakoval naokoli 
in raziskoval novo okolje. Dnižina 
si je zelo želela v morje, zato so vsi 
pohiteli na obalo. Runo je rado
vedno gledal v morsko gladino. 
Opazil je deklico, ki je veselo čofo-
tala okrog plastične mucke. Rtmo 
je zalajal, pohitel do pomola in že 
je plaval proti muci. 

Vsi družinski člani so ga klicali, 
vrnil se je na plažo in oškropil žen
sko, ki je ležala v senci. Ujezila se 
je na Runa in ozmerjala njegove 
las tn ike , za nameček pa se je s 
senčnikom zapodila za njim. 

Ušel ji je pod bližnjo hišico, zato 
ga ni našla. Ženska je spet legla v 
senco in zaspala. Rimo je čakal na 
priložnost, da jo zagode gospe, ki 
ga ni marala. 

Sonce je bilo že visoko na nebu. 
Gospo je že pošteno opeklo. Iskala 
je k remo, zanjo pa je poskrbel 
Rimo. Ko je spala, ji jo je odnesel. 

Runo je občudoval zgodovinske 
znamenitosti Cresa, užival v vožnji 
s trajektom, plaval v Vranskem je
zeru in se igral razne igrice z otro
ki. 

Počitniški dnevi so hitro minili. 
Zjutraj je treba na pot. Od naporne 
poti se doma spočijejo. Runo pa je 
bil vesel, ker je spet v svoji leseni 
utici na vr tu . Petrovičevi pa si 
rečejo: "Ta dopust pa je bil super." 

Luka Zavec, Z b, 
OŠ Breg 

L U J Z E K 

Jhher den vsoki den! Zaj pa 
hitro. Mica je že škropivo 
^nešala, da hotna gorico 
Poškropla proti peronospori, 
^}diji in drugim držovnim 
^^odljivcom. Zaj se je po 
začelo, kak pravimo - špricaj 
i« švicaj. Vsokih dvanajst dni 
^reš djoti šprico na hrbet in 
Sorpa dojpo bregi z razpršile-

mahati. Moren malo vre-
pašinfati. Tati dež mi že 

^^kpomalen na jetra gre. Saj 
nikol neje prav, če sunce 

Prevroče sije ali pa če dež gre, 
nam ne paše. Kakšno še bi 

^° bilo, če bi si vremen sami 
*l^helavali. Je že tak prav, 
^je, če glih nam te dež gre, 
^ bi radi sunce meli ali pa 

^er srna z Mico tudi kurje-
!§ca, srna bla to ovo večer v 
Moškanjcih na Perutninini 
^^«e/ict. Prav luštnoje bilo. 
Jfsali smo tak, ke je perje doj 
j j^feic frčalo, kokotičipa smo 
^ do ranega jutra kikirikali 

in si klune brusili Jaz za mojo 
Mico rečem, daje iz store kake 
dobra župa... 

Ce bo vse po sreči, boma letos 
šla za en tj eden v toplice ali pa 
celo na morje. Saj poznate tisti 
pregovor, ki pravi: Keri maja 
dnar, se kopljejo v morji, keri 
pa dnara nemajo, si namočeja 
noge v lavorji Jaz sen boj slab 
plavalec in moren paska meti, 
da ne bi pozaba pod vodo di
hati. Mica nama je že kupila 
kopalke. Takšni sen v njih kak 
Dasa iz Dalasa, unapa je tudi 
kak kakšna filmska diva. 
Malo so nama vampeki zrasli 
in zaj doma vsoki den lečema 
okoli voglov, da bi malo 
shujšala. Jaz sen se misla pri
javiti za tisti tek okoli Sloveni
je, ki ga vsako leto Ptujčani or
ganizirajo. Malo sen že presta
ri za maratonca, letim pa še 
hitra, še posebno če je Mica z 
nudlvalekom za menoj. 

O politiki nemo gnes rekli nič 
dobrega in tudi ne slabega. 
Naša občina Suhi breg ma 
suhi proračun in kumer tejka 
dnara fkuper nastrgamo, da si 
lehka ceste pošodramo ali pa še 
za kakšni meter asfalt nateg
nemo. Ker nemamo pengi pen-
gi, so naše asfaltirane ceste tak 
ozke, kak da bi žalni trak po 
vesi vlekli 

Tejka za gnes. Srečno in do
bro se jemljite. 

Vaš LUJZEK 
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PTUJ / 6. TEK OB MEJAH SLOVENIJE 

7 e l ^ dolg šilH dni 

N a s o b o t n e m s t a r t u s o b i l i o b r a z i p t u j s k i h m a r a t o n c e v š e v e s e l i . 

. . . . .^^^..^ ..̂  .̂ ^ Foto: M , , O z m a c 

Ob šesti obletnici osamosvojit
ve Slovenije se je 12 tekačev 
ptujskega tekaškega kluba Mara
ton po nekajmesečnih pripravah 
v soboto, 21. junija, ob 20. uri 
izpred Mestne hiše v Ptuju odp
ravilo na 6. tek ob mejah Sloveni
je. Srečno pot so jim zaželeli 
župan mestne občine Miroslav 
Luci ter nekaj sto Ptujčanov. 

Po štirih dneh in nočeh ter po 
96 urah neprekinjenega teka ob 
1200 km dolgi meji Slovenije so se 
tekači vrnili v Ptuj na dan slo
venske državnosti, sinoči, 25. juni
ja, ob 20. uri, ko je bila pred 
ptujsko Mestno hišo večja sloves
nost. 

Posebnost letošnjega 6. teka je, 
da sta v ekipi tudi dve ženski: 
Nataša Vidovič in Jožica Šiftar, po
leg tega pa so tekali še Vlado Knez, 
Miran Sagadin, Franc Zupanič, 
Milan Potočnik, Damir Zinko, 
Primož Meško, Roman Pernat, 
Aleš Simenko, Rajko Lazar in 
Miha Svržnjak. 12 tekačev s 
spremstvom je pot vodila skozi 35 
slovenskih občin, s poti po Slove
niji pa so se dnevno oglašali v ne
posredni program radia Ptuj. 

Več o šestem teku ob mejah Slo
venije pa v prihodnjem Tedniku. 

-OM 

PTUJ / ODKRILI PONAREJENE BANKOVCE 

Črgoi/ifc /e 130.000pamrj&iih mark 
MARIBORSKI KRIMINALISTI ODKRILI 6 6 1 PONARJENEIH BANKOVCEV P O 2 0 0 DEM 
• PRIJELI ŠTIRI O S U M U E N C E Z O B M O Č J A PTUJA 
Pomočn ik nače lnika Uprave za notranje zadeve Maribor 
Jure Ferme in načelnik urada hjriminalistične službe Srečko 
Pušn ik sta na tiskovni konferenci v ponedeljek, 23. junija, v 
Mariboru predstavila pomembno odliritje l iriminalistov. | 

V začetku tega leta so se na 
širšem mariborskem območju 
pričeli v manjših količinah po
javljati ponaredki nemških mark v 
bankovcih po 200 DEM. Kot so 
povedali, so bankovce odkrili na 
bencinskih servisih v Mariboru, 

obstajale pa so navezave, da banko
vce vnovčujejo tudi na Madžars
kem. 

Na podlagi zbranih obvestil so 
kriminalisti v torek, 17. junija, op
ravili hišne preiskave in odvzeli 
prostost štirim osumljenim ose
bam, stanujočim na območju Ptu
ja: 41-letnemu delavcu brez zapos
litve I.V., njegovi ženi, 47-letni 
gospodinji T.V, njuni hčerki nata
karici M. V. ter 29-letnemu mesar
ju B.H., prav tako z območja Ptuja. 
Pri hišni preiskavi so namreč na 
naslovu prvih treh osumljenih 
našli in zasegli 549 ponarejenih 
bankovcev v apoenih po 200 DEM 
z istimi serijskimi številkami: AA 

8595924Y4. Bankovci so bili skriti 
v otroški sobi, štiri bankovce pa so 
večkrat preložene našli v ženski 
torbici. Poleg tega so v drugi hišni 
preiskavi pri B. H. našli še 112 po-
narjenih bankovcev, ki so bili skri
ti med tramovi, sicer pa zapakirani 
v papirju in polivinilasti vrečki. B. 
H. naj bi nekaj bankovcev -
količine še niso odkrili - vnovčeval 
tudi v Lentiju na madžarskem. Vsi 
bankovci so sveži, kar je moč zaz
nati po močnem vonju tiskarske 
barve. 

V četrtek, 19. junija, ob 15. uri 
so vse štiri osumljence privedli k 
preiskovalnemu sodniku 
okrožnega sodišča na Ptuju zaradi 
utemeljenega suma storitve kazni
vega dejanja ponarejanja denarja 
po členu 249/11 Kazenskega zako
na Republike Slovenije. Ob kršitvi 
tega člena je sicer zagrožena kazen 
od 6 mesecev do 8 let zapora. 

Kot je ob koncu dodal Srečko 
Pušnik, so se bankovci, na moč po
dobni zaseženim, pojavljali v 
majhnih količinah v začetku tega 
leta in v maju. V povezavi z 
nemškimi varnostnimi organi so 
tudi ugotovili, da so se ponarejeni 
bankovci navedenih serijskih šte
vilk v zelo majhnih količinah poja
vili tudi v Nemčiji že konec leta 
1996, storilcev oziroma 
razpečevalcev pa za sedaj še niso 
odkrili. Skupaj je bilo najdenih in 
zaseženih 661 bankovcev po 200 
DEM v skupni vrednosti nekaj 
nad 130.000 DEM. Za sedaj so 
izjave osumljenih enotne, in sicer 
da so ponaredke našli ob cesti Ptuj 
- Podlehnik. Za ustrezno prever
janje so slovenski kriminalisti za
prosili madžarske varnostne orga
ne in organe Republike Hrvaške. 

M. Ozmec 

ČRNA KRONIKA 
V TJtCENJU 
POŠKODOVANA 
SOPOTNIKA 

v torek, 18. junija, nekaj pred 15. 
uro je po lokalni cesti od Savcev 
proti Svetemu Tomažu vozil osebni 
avto 40-letni Miroslav F. iz Ljutome
ra. Med vožnjo po klancu navzdol 
je v ostrem ovinku zapeljal na nas
protni vozni pas in trčil z osebnim 
avtomobilom, ki ga je nasproti vozil 
32-letni Karel J. iz Hajdoš. V trčenju 
sta se hudo ranila sopotnika v 
obeh avtomobilih, 38-letna Marta F. 
iz Ljutomera in 57-letni Karel T iz 
Hajdoš. 

Z AVTOM V JAREK IN 
V PEŠCA 

v soboto, 22. junija, nekaj pred 
polnočjo je po regionalni cesti od 
Ruja proti Pacinju vozil osebni 
avtomobil 26-letni Anton K. V nase
lju Podvinci je v levem nepregle
dnem ovinku (domnevno tudi zara
di neprilagojene hitrosti) zapeljal 
na nasprotni vozni pas, nato v ob
cestni jarek, od tam ga je zaneslo 
na lokalno cesto, kjer je stal 27-let-
ni Robert C. Avto je Roberta zbil po 
cestišču in pri tem je bil huje ranjen. 

S ČEŠNJE OMAHNIL V 
SMRT 

v sredo, 19. junija, popoldne je 
75-letni Ciril Prejac iz Ormoža 
splezal na domačo češnjo in začel 
nabirati vabljive rdeče plodove. Pri 
tem mu je spodrsnilo in z višine pe
tih metrov je padel z drevesa na tla. 
Pri padcu se je tako hudo poško
doval, da je kmalu za tem umrl. 

DELAVEC OMAHNIL V 
GLOBINO 

v torek, 18. junija, okoli poldne
va je delavec KK Ru j , 24-letni Ja
nez S. z Destrnika, čistil streho sta
re mešalnice v Tovarni močnih 
krmil v Dražencih. Pri delu sta se 
mu pod nogami zlomili salonitni 
plošči in omahnil je 9 metrov glo
boko. Pri padcu se je hudo ranil. 

STRESLA GA JE 
ELEKTRIKA 

v torek, 18. junija, dopoldne je v 
hidroelektrarni Formin 44-letni Mi-
lorad Z. iz Ruja pregledoval in čistil 
visokonapetostni katodni od-
vodnik. Pri tem ga je stresla elektri
ka, nastal je obločni plamen, ki ga 
je ožgal, ob tem pa je še padel z 
lestve na betonska tla. V nesreči se 
je delavec hudo ranil. 

UKRADEL STROJjV ZA 
IZDELAVO KLJUČEV 

v noči na sredo, 19. junij, je nez
nanec vlomil v kiosk na avtobusni 
postaji v Ruju. Odnesel je v ročni 
blagajni najdeni denar in dva stroja 
za izdelavo ključev. Po oceni je 
lastnika oškodoval za 810.000 to
larjev. 

ZVLpMOMJ)0 
SONČNIH OCAL 

v noči na petek, 21 . junija, je 
neznanec vlomil v Optiko Oman na 
Trgu svobode v Slovenski Bistrici. 
Odnesel je kar 88 sončnih očal, po 
oceni vrednih 1,4 milijona tolarjev. 

UKRADEL NAJ BI BIL 
MOPED 

Policisti mejne postaje Zavrč so 
v soboto, 22. junija, zvečer odvzeli 
prostost hrvaškemu državljanu, 22-
letnemu Mariu B. iz Zagreba. Ute
meljeno so ga osumili, da naj bi bil 
tistega dne ukradel kolo z motor
jem, last ZvonkaT. iz Gruškovca pri 
Cirkulanah. 

FF 

RODILE SO - ČESTITA. 
MO: Nevenka Žganec, Go
mila 45, Kog - Tomaža; 
Cvetka Košar, Kokolajnščak 
23, Videm ob Ščavnici , 
Anjo; Tanja Šegula, Bevko
va 15, Ptuj - dečka; Anica 
Job, Sodinci 18, Velika 
Nedelja - dečka; Lidija Sok, 
Moškanjci 73 - Klaro; Mile-j 
na Golubič, Hrastovec 70, 
Zavrč - Daniela; Darja 
Rozman, Spulja 4/a, Ptuj . 
Jana; Marija Kuserbanj, 
Kraigherjeva 21 - Patricijo; 
Nataša Praprotnik, Breg 5, 
Središče - Nika. 

POROKE: Avguštin Šanta-
vec in Marta Zagorec, 
Kidričevo naselje 9, Raden
ci; Janez Gajšek, Podlehnik 
61 , in Kristina Zajšek, 
Žetale 73; Aleš Lenart in 
Klavdija Ogrizek, Spuhlja 
142/a; Darko Petek in Dani
ca Turnšek, Krčevina pri 
Vurbergu 78/a; Damjan 
Klasič, Tržeč 1/b, in Suzana 
Raušl, Poštna ul. 5, Središče 
ob Dravi; Stanislav Plavčak 
in Mojca Šeruga, Podlehnik 
2/a; Jožef Žmauc, Prešerno
va ul. 1, Ptuj , in Katarina 
Krošl, Ciril-Metodov drev. 
13, Ptuj. 

UMRLI SO: Alojzija 
Nežmah, roj. Šraml, Gre
gorčičev drevored 7, Ptuj , ^ 
1919, t 12. junija 1997; 
Stanko Golob, Podvinci 23, 
A' 1930, t 14. junija 1997; 
Ivana Domanjko, roj. Predi
kaka, Dravska ul. 10, Ptuj , * 
1913, t 12. junija 1997; Sa
bina Ber, Podvinci 85/a, ^ 
1982, t 14. junija 1997; Ivan 
Šafarič, Obrez 123, 1933, t 
15. junija 1997; Franc Hor
vat, Kukava 56, -i' 1949, t 
15. junija 1997; Ivan Tušek, 
Ul. 25. maja 6, Ptuj , 1929, 
t 16. junija 1997; Marija 
Marin, Polenci 24,-i- 1918, t 
16. junija 1997; Julijana Ko
lariČ, roj. Bigec, Dežno pri 
Podlehniku 36, 1912,117. 
Jurija 1997; Genovefa 
Prmcl , roj. Habjanič, Mar
kovci 26, 1911, t 18. juni
ja 1997; Maksimiljan Vau
potič, Volkmerjeva c. 10, 
Ptuj , * 1928, t 18. junija 
1997; Janez Hebar, 
Draženska c. 1, Ptuj, ^ 
1927, t 18. junija 1997. 

Kulturni 
križem kražem 

V E L I K A N E D E L J A • V p e 
t e k , 2 7 . j u n i j a , b o o b 2 1 . uri 
P r o s v e t n o d r u š t v o S i m o n a 
G r e g o r č i č a n a t r g u p r e d 
š o l o p r e m i e r n o u p r i z o r i l o 
M i k l o v o Z a l o n a p r o s t e m . 
R e ž i s e r p r e d s t a v e j e L o j z e 
M a t j a š i č . P o n o v i t v e b o d o 
2 8 . in 2 9 . J u n i j a t e r 4 . , 5 . in 
6 . Ju l i ja , v e d n o o b 2 1 . u r i . 

S L O V E N S K A B I S T R I C A • 
V o k v i r u s t a r o b i s t r i š k i h p o 
l e t n i h v e č e r o v b o 2 8 . J u n i j a 
o b 2 0 . uri v g r a j s k i k a p e l i 
b i s t r i š k e g a g r a d u v e č e r s 
h a r f o . P r e d s t a v i l i s e b o s t a 
S h i r l i e R o d e n in M a r i g o l d 
V e r i t y i z V e l i k e B r i t a n i j e . 
P O D L E H N I K • O b č i n a V i 
d e m in K u l t u r n o d r u š t v o 
P o d l e h n i k o r g a n i z i r a t a v 
n e d e l j o , 2 9 . j u n i j a , o b 1 5 . 
uri n a i g r i š č u p r e d p o d l e h -
n i š k o š o l o s r e č a n j e k u l t u r 
n i h s k u p i n p o d n a s l o v o m 
S p o z n a j m o s e v p e s m i , 
p l e s u in g l a s b i . N a s t o p i l o 
b o 1 6 s k u p i n . 

S L O V E N S K A B I S T R I C A • 
N a n o t r a n j e m g r a j s k e m 
d v o r i š č u b i s t r i š k e g a g r a d u 
b o 3 . Jul i ja o b 2 0 . uri n a s t o p 
f o l k l o r n e s k u p i n e G y m n a s -
t i k i z S l o v a š k e . 

S L O V E N S K A B I S T R I C A • 
V l i k o v n i h s a l o n i h b i s t 
r i š k e g a g r a d u b o d o k o n c a 
J u n i j a n a o g l e d r a z s t a v a li
k o v n i h d e l M a r t e J a k o p i č -
K u n a v e r z n a s l o v o m S p o t i . 

P T U J • N a p t u j s k e m g r a 
d u J e o d p r t a r a z s t a v a z 
n a s l o v o m N a p o t i k s t a l n i 
p o s t a v i t v i z b i r k e m a s k v 
p t u j s k e m m u z e j u . 

P T U J • V B l a g o v n i c i s o n a 
o g l e d s t i k e C e c i l i j e B e r n j a k . 

K I N O P T U J • T a t e d e n J e 
o b 1 9 . in 2 1 . uri n a o g l e d 
f i l m S v e t n i k . 

PTUJ / RAČUNALNIŠKA NAPAKA POVZROČILA SLABO VOLJO 

Previsoki zneski na položnicah za KTV 
Nekateri naročniki ptujskega kabelskega omrežja so prejeli za maj in junij za plačilo položnice z dvakrat 

višjim zneskom, kot je naročnina. Na mestnih četrtih, kamor naročniki nakazujejo denar, so povedali, da 
je prišlo do računalniške napake, vendar niso mogli oceniti, koliko naročnikov je prejelo napačne 
položnice. Tisti, ki so jih prejeli, naj napišejo novo položnico in nakažejo pravi znesek, to je 995 tolarjev, 
je dejala računovodka Milica Lah, če pa so že plačali večji znesek, jim ga bodo upoštevali v naslednjem me
secu. 

Ali je mogoče dobiti fotokopijo pogodbe za KTV? 
Naročniki ptujskega kabelskega omrežja še vedno prihajajo v pisarno mestnih četrti, da bi jim tam 

napravili fotokopijo pogodbe, sklenjene z nekdanjimi krajevnimi skupnostmi, za napeljavo kabelskega 
omrežja, vendar imajo pri tem težave. Gospa, ki se je oglasila v uredništvu Tednika, je povedala, da ji 
računovodka fotokopije v pisarni ni želela dati, nato pa je vložila že v začetku aprila uradno vlogo, vendar 
fotokopije kljub temu še vedno nima. Po razpoložljivih informacijah je problem v tem, da se nameravajo 
solastniki kabelskega omrežja organizirati in potrebujejo za to dokazilo o solastništvu, kar pa ni v interesu 
mestnih četrti, ki s sistemom upravljajo. Ker se za fotokopije iz arhiva mestnih četrti zanima več oseb, smo 
poklicali v pisarno mestnih četrti. Računovodka mestnih četrti je zatrdila nasprotno, in sicer da lahko 
vsak, ki potrebuje fotokopijo sklenjene pogodbe, pri njej to fotokopijo dobi. 

MZ 


